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Русофилите
в България
се множат

�20�5 � 6

Накъде води
протестната вълна

в Молдова?

Руснаците вече
громят ИДИЛ? Кой им

е позволил?!

Германия приема още
две тръби на

"Северен поток"

Íèùî íå ñå çàáðàâÿ!
Влади Владков

Когато стана ясно, че българските
власти не са разрешили въздушен ко-
ридор за руски транспортни самоле-
ти с хуманитарни помощи за Сирия,
това не предизвика учудване. Дори
новината звучеше очаквано. Тя оба-
че връща към едни събития с шест-
найсетгодишна давност. През изглеж-
дащата далечна 1999 г. България да-
де въздушен коридор за северноат-
лантическите бомбардировачи, кои-
то изсипаха огромно количество бом-
би над Белград и други югославски
градове. Тогава не бяхме член на НА-
ТО и не бяхме задължени да го пра-
вим. Но го направихме. И върху до-
мовете и главите на нашите правос-
лавни славянски съседи се посипа
огън и жупел. Тогава казвахме, че НА-
ТО бомбардира Милошевич, но всъщ-
ност горяха обикновени югославяни.
Така Косово - люлката на сръбската
духовност, стана база за развитие на
великоалбанския шовинизъм и ради-
калния ислям. На практика тогава ние
подкрепихме създаването на запад-
ния фланг на ислямската коса.

Шестнайсет години по-късно забра-
няваме въздушен коридор за само-

лети, които носят хуманитарна по-
мощ за сирийското население, сра-
жаващо се с най-голямата чума на
съвремието - Ислямска държава.
Отново заставаме на страната на
фанатизирания ислямизъм, като се
опитваме да попречим на руската
хуманитарна мисия. Да предполо-
жим, че в тези самолети е имало и
товари с военно предназначение.
И какво от това? Нали те отиват в
Сирия, за да бъдат използвани сре-
щу главорези и унищожители на ве-
ковни културни ценности, насърча-
вани от САЩ. Ако не бъдат спрени
още там, на Европа ще стане й още
по-тежко в близките месеци.

А приказките на нашето външно-
политическо ведомство, че страна-
та ни е взела решението да спре
руските самолети самостоятелно,
са за наивници. Информацията дой-
де от гръцкия вестник "Катимери-
ни", който писа, че решението е взе-
то след обръщение на американс-
ката дипломатическа мисия в Со-
фия. Изданието добавя: "Искането
на Русия предизвика противодейс-
твие от страна на САЩ, които чрез
посолството си в Атина в събота
помолиха гръцките власти да не да-

ват разрешение за прелитане на
руски самолети. Така отказът на
България сне от Гърция отговор-
ността за разглеждане на анало-
гично искане на Руската федера-
ция". Но разреши коридора.

Естествено, Русия ще намери мар-
шрути, за да стигнат самолетите с
хуманитарна помощ, където трябва.
Вероятно вече са стигнали. Остава
обаче горчивината от лакейското по-
ведение на нашите управници и от
некадърността им да вместят бъл-
гарския национален интерес в све-
товната геополитика. И на децата
вече е ясно, че Ислямска държава
е американски продукт, създаден за
борба с режима на Башар Асад. Ние
косвено поставяме бариери пред
силите, които искат да я унищожат,
като така подпомагаме ислямските
главорези.

Какво ще кажат руснаците ли?
Ще махнат пренебрежително с ръ-
ка и ще продължат натам, накъде-
то са тръгнали. Но ще запомнят!

Както и сърбите никога няма да
забравят кой даде коридор на НА-
ТО за въздушните удари срещу
Югославия преди шестнайсет годи-
ни.

Вестник "Русия днес -
Россия сегодня" -

истината за нова Русия!
Кат. № 605

 Web адреси: rusiadnes.bg,
rusiadnes.com,
russiatoday.bg
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Тамара Флориановна Желева:
Жмых я запомнила на всю
жизнь как самое вкусное ла-
комство                     Стр. 9

"България може да затвори въздушното пространство, но не може да затвори културното..." - тези думи на съвет-
ника по културата в посолството на РФ Кирил Ринза вдигнаха на крака хилядите хора, събрали се в зала 1 на НДК
на 9 септември. С овации и бурни аплодисменти те приветстваха Академичния ансамбъл за песни и танци на
Руската армия "Александров". София е една от спирките на прочутите изпълнители в турнето им в различни евро-
пейски градове, посветено на 70-годишнината от победата. Следващата им среща е с публиката в Букурещ

Õîòÿò ëè
ðóññêèå âîéíû?

Евгений Евтушенко

Хотят ли русские войны?
Спросите вы у тишины
над ширью пашен и полей
и у берез и тополей.
Спросите вы у тех солдат,
что под березами лежат,
и пусть вам скажут их сыны,
хотят ли русские войны.

Не только за свою страну
солдаты гибли в ту войну,
а чтобы люди всей земли
спокойно видеть сны могли.
Под шелест листьев и афиш
ты спишь, Нью-Йорк, ты
спишь, Париж.
Пусть вам ответят ваши сны,
хотят ли русские войны.

Да, мы умеем воевать,
но не хотим, чтобы опять
солдаты падали в бою
на землю грустную свою.
Спросите вы у матерей,
спросите у жены моей,
и вы тогда понять должны,
хотят ли русские войны.  1961

Уважаеми господин Плев-
нелиев, ако не разбирате
този език, помолете да Ви
преведат стиховете на Евту-
шенко. Защото щеше да е
смешно, ако не беше страш-
но невежеството Ви, че
страна, която е загубила в
ОТБРАНИТЕЛНА война над
26 милиона свои граждани
- повече от три Българии, и
е освободила Европа от фа-
шизма, не може да бъде аг-
ресор. Още повече към бъл-
гарския народ, с който я
свързват много, ама много
яки корени. Ако бяхте на 9
септември в зала 1 на НДК
щяхте да усетите това мно-
го силно. И да съобразите
словоблудствата си по те-
мата "Русия" и с настроени-
ята на повече от половина-
та българи, на които също се
водите президент.

Снимка Павел Николов
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Âîòúò â íåäåëÿ
ùå å ðåêîðäåí

С изборите в неделя, на
13 септември т.г., руснаците
от различни региони на
страната практически офор-
мят органите на местната и
регионалната власт. В 21 су-
бекта на федерацията ще се
избират губернатори. Гласо-
подавателите са над 51 ми-
лиона души. В изборите
участват 55 партии от 78 ре-
гистрирани. Разпределят се
над 90 хил. депутатски ман-
дата, над 1300 изборни длъж-
ности. Издигнатите кандида-
тури са около 207 хиляди, ка-
то от тях са регистрирани
повече от 191,5 хиляди.

Това даде основание на
председателя на ЦИК Вла-
димир Чуров да нарече
Единния ден за гласуване-
2015 рекорден.

Същевременно още през
юли т. г. той заяви, че тези
и изборите през 2016 г.(то-
гава ще се гласува за депу-
тати в Думата) ще са по-раз-
лични, защото ще се произ-
ведат в условията на огра-
ничени материални ресурси.
Сред най-сложните пробле-
ми Чуров посочи ефектив-
ната охрана на секциите по-
ради голямото съкращение
в системата на МВР. Секци-
ите обаче няма да останат
без охрана - за целта са
привлечени частни охрани-
телни структури, сътрудници
на различни ведомства, на
МЧС, на следствените орга-
ни, дознатели. Наложило се
е ЦИК да оптимизира раз-
ходите си по организацията
на предсрочното гласуване,
на логистиката на вота и пр.
Освен това голямо се е ока-
зало натоварването върху
териториалните избирателни
комисии, на които им се е
наложило да поемат функ-
циите и на окръжните, и на
муниципалните комисии - ре-
гистрираните  партии са над
70 и всеки кандидат е тряб-
вало да бъде проверен за
липса на второ гражданст-
во или вид на жителство, за
имущество в чужбина и съ-
димост, и пр.

Според ръководителя на
Фонда за развитие на граж-
данското общество (ФоРГО)
Константин Костин избори-
те ще са открити и легитим-
ни. Основание за това нап-
ример са решенията на Вър-
ховния съд за възстановя-
ването на участието на опо-
зиционната партия "Парнас"
в изборите за законодател-
но събрание на Костромска
област, както и на Олег Де-
нисенко - кандидата на
КПРФ за губернатор на Ом-
ска област. По думите на
Костин това означава, че
"федералният център после-
дователно провежда курс
към развитие на конкурен-
цията, на стимулиране на от-
критост на избирателната
система".   /"Русия днес"/

Президентът на Русия
Владимир Путин, германс-
кият канцлер Ангела Мер-
кел, френският президент
Франсоа Оланд и президен-
тът на Украйна Петро По-
рошенко проведоха телефо-
нен разговор вечерта на 9
септември, по време на
който се договориха да про-
ведат лична среща в Париж

"Íîðìàíäñêàòà ÷åòâîðêà" ñå ñðåùà ïðåç îêòîìâðè
на 2 октомври, съобщиха от
пресслужбата на Кремъл.

Страните се договориха
да продължат активната ра-
бота в "нормандски формат",
което включва провеждане-
то на 12 септември в Бер-
лин на преговори на ниво
външни министри, се казва
още в съобщението на прес-
службата на Кремъл.

"Особено внимание бе от-
делено върху реализиране-
то на политическите поло-
жения от минските спора-
зумения, а най-вече на про-
веждането на конституцион-
ната реформа в Украйна, за-
конодателното оформяне на
статута на регионите на
Донбас, организирането на
местните избори и приема-

нето на закона за амнис-
тия", се казва още в съоб-
щението.

В тази връзка Владимир
Путин за пореден път пос-
тави акцент на необходи-
мостта от най-скоро устано-
вяване на пълноценен пряк
диалог между киевските
власти и представителите на
Югоизтока. /"Русия днес"/

Бившият президент на
Франция  Никола Саркози
заяви, че  "страницата на
студената война срещу Ру-
сия трябва да бъде затворе-
на безвъзвратно". Лидерът
на Републиканската партия
счита за необходимо учас-
тието на Русия в борбата
срещу терористичната групи-
ровка Ислямска държава. То-
ва френският политик зая-
ви в интервю за в. Figaro.

Ñàðêîçè: Ó÷àñòèåòî íà Ìîñêâà â áîðáàòà ñðåùó èñëÿìèñòèòå å íåîáõîäèìî
"Западът допусна сериоз-

на грешка, изразяваща се в
опит за създаване на усло-
вия за нова студена война
срещу Русия. Днес ни е не-
обходима подкрепата на Ру-
сия, както по сирийския въп-
рос, така и в организацията
за борба срещу "Ислямска
държава", заяви Саркози.

"Разбира се, това не озна-
чава, че ние във всичко сме
съгласни с Москва или с то-

ва, което се случва в До-
нецк", добави той. По думи-
те на френския политик, Ру-
сия следва да демонстрира
добра воля и да помогне на
международната общност да
победи Ислямска държава,
както и да разреши обърка-
ната ситуация в Сирия. Ни-
кола Саркози подчерта, че
"трябва да бъде осигурено
връщането на Русия в "ос-
мицата" и да се започне нов

диалог между ЕС и РФ, кое-
то е в интерес и на двете
страни. Русия от своя стра-
на трябва да отмени въве-
деното от нея ембарго за
внос на месо", счита бивши-
ят френски президент. Той
подчерта, че в резултат на
руското ембарго френските
животновъди са се лишили
от доходи в размер на сто-
тици милиони евро.

/"Русия днес"/

Полина Николаевна Семьонова - ветеран от войната и ве-
теран на труда, посрещна скъпи гости - артисти от Ансам-
бъла за песни и танци на Руската армия. Те й гостуваха в
село Искрец, където родената в Курска област Полина
Николаевна живее сега

Бюрократичният подход ня-
ма да сработи при решава-
нето на въпроса с бежанци-
те, защото причините за този
проблем са политически. То-
ва заяви руският министър на
външните работи Сергей Лав-
ров на среща в Москва със
заместник-председателката
на Европейската комисия
Кристалина Георгиева, съоб-
щи руската информационна
агенция ТАСС, цитирана от
"Медиапул".

Според Лавров политичес-
кият анализ на статистичес-
ките данни показва, че пре-
обладаващото мнозинство от
нуждаещите се от хуманитар-
на помощ са жертви от раз-
лични конфликти. "Поради то-
ва е много трудно, разглеж-
дайки ситуацията, да се из-
бегне необходимостта да се
анализират причините за по-
явата на допълнителни бежан-
ски потоци", каза той. Спо-
ред него, справедливостта
изисква страните, разпалили
конфликтите, да носят по-го-
ляма отговорност за хумани-
тарната помощ.

Кристалина Георгиева е в
Москва като съпредседател

"Àëáåíà" å äîìàêèí íà
áúëãàðî-ðóñêà áèçíåñ ñðåùà

Продължават срещите между български и руски бизнес-
мени в курорта "Албена". В хотел "Фламинго гранд" в Албе-
на се проведе двустранна работна среща между българс-
ки и руски бизнесмени, организирана от Българо-руската
търговско-промишлена палата. Участваха 14 български фир-
ми и 10 фирми от ТПП на Тюменска област. На срещата
беше и генералният консул на Руската Федерация във Варна
г-н Сергей Лукьянчук. В делова обстановка бяха направе-
ни представяния на предмета на дейност на фирмите от
двете страни. В резултат на презентациите и проведените
разговори бе договорено по-нататъшна двустранна съв-
местна работа с фирми в областта на туризма, козметика-
та, недвижимостта, корабостроителната и кораборемонт-
на дейност, консервното производство и хранително-вку-
совата промишленост. Предстоят посещения на фирми от
Уралската ТПП, Курската ТПП и ТПП на Ростовска област.
Работните срещи с българските фирми отново ще са в
хотел "Фламинго гранд".                                 /"Русия днес"/

Êðèñòàëèíà Ãåîðãèåâà: Ðóñèÿ ñå
íàãúðáâà ñ îãðîìíà õóìàíèòàðíà ðîëÿ

на Групата на високо равни-
ще за финансиране на хума-
нитарната дейност на ООН.

Георгиева определи Русия
като най-отговорния донор на
хуманитарна помощ сред
страните от групата БРИКС
(Бразилия, Русия, Индия, Ки-
тай и Южна Африка). Георги-
ева благодари на Русия за
"помощта, която оказва на хо-
ра в кризисни ситуации". "То-
ва е най-тежката ситуация
след Втората световна вой-
на. 80 процента от бежанци-
те са станали такива в ре-
зултат от конфликти", заяви
тя.

"Поставили сме за цел
ефективното изразходване на
парите (отделени за помощ
на бежанците - бел. ТАСС).
Различните донори имат раз-
лични процедури за отчита-
не. Това пречи на хуманитар-
ните организации да работят
по-ефективно, а и не винаги
работят прозрачно. Най-доб-
рото решение на хуманитар-
ните проблеми е такива проб-
леми да не съществуват, то-
ест конфликтите да се пре-
дотвратяват", отбеляза Геор-
гиева.              /"Русия днес"/

Ìèíèñòúð Òàíåâ çàñàäè äúðâî
â êîìïëåêñà "Êàì÷èÿ"

В навечерието на новата
учебна година в Санаторно-
оздравителния комплекс
"Камчия" се събраха учите-
ли, синдикалисти, експерти,
началници на Регионалните
инспекторати и представи-
тели на ръководството на
Министерството на образо-
ванието. Приключиха тради-
ционните септемврийски
срещи на учители, които се
провеждат по инициатива на
Фондация "Устойчиво разви-
тие за България" в рамките
дългогодишния й проект
"Училище на бъдещето", съ-
общават от пресслужбата на
СОК "Камчия".

Част от него бе и прове-
деният семинар "Извънклас-
ните и извънучилищните дей-
ности - за устойчиво качес-
твено обучение и възпита-
ние на децата и учениците -
2015", организиран съвмест-
но със Синдиката на българ-
ските учители, в който се
включиха повече от 100 пре-
подаватели от цялата стана.

Успоредно с този проект,

в СОК "Камчия" се проведе
и традиционното годишно съ-
вещание на началниците на
регионалните инспекторати в
страната с ръководството на
Министерството на образо-
ванието и науката. Минис-
тър Тодор Танев и зам.-ми-
нистър Ваня Кастрева обсъ-
диха с експертите приори-
тетите, задачите и пробле-
мите преди старта на нова-
та учебна година. Министър
Танев се запозна с богатата
база и опит, който СОК "Кам-
чия" и СОУ "Юрий Гагарин"
има в областта на образо-
ванието, извънкласните фор-
ми и работата с деца. Гос-
тът поздрави учителския със-
тав на най-иновативното учи-
лище в България и пожела
успех и високи резултати на
възпитаниците му. Той заса-
ди дърво в алеята на почет-
ните гости на комплекса.

Споделените позиции, из-
води и опит в двата форума
ще бъдат разпространени ка-
то методическо помагало.

/"Русия днес"/



11-17 септември 2015

3. СТРАНАТА
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В Съвета към президента
на РФ по развитие на граж-
данското общество и пра-
вата на човека (СПЧ) се
подготвя писмо до Влади-
мир Путин с молба да даде
"зелена светлина" за прием
на сирийски бежанци в Ру-
сия. Това е споделил пред
в. "Известия" членът на СПЧ
Максим Шевченко. По ду-
мите му, идеята е Русия да
приеме сирийски черкеси,
преселили се в края на ХІХ
век от Кавказ. Шевченко
смята, че е необходима на-
месата на президента, за-
щото в руските региони не
стигат квотите за прием на
чужденци, а правоохрани-
телните органи гледат на бе-
жанците като на потенциал-
на заплаха за сигурността,
визирайки Центъра за про-
тиводействие на екстремиз-
ма към МВР. "Този народ
обаче (сирийските черкеси
- бел. ред.) е с високо рав-
нище на гражданско-соци-
ална отговорност. Пресел-
ването обаче е трудно. За

Ïðàâîçàùèòíèê èñêà äà âúðíå
íà Êàâêàç ñèðèéñêèòå ÷åðêåñè

да приемем бежанците е не-
обходима политическа воля,
намесата на президента",
смята Шевченко. Той уточ-
нява, че говори именно за
черксите, защото истори-
чески те са свързани с Ру-
сия - в края на ХІХ век от
родината им ги е прокуди-
ла Кавказката война. "Те са
наши сънародници, корен-
ния народ на Краснодарс-
кия край, на Адигея. И ако
Русия признае официално
правото им на преселване,
тя окончателно ще затвори
страшните страници на Кав-
казката война", твърди Шев-
ченко.

Става дума за преселва-
не на 5-10 хиляди души от
общо 80-те хиляди сирийс-
ки черкеси, които живеят на
територията на днешна Си-
рия. "В Кавказ има много
свободни земи на адигеите
(черкеси те се наричат са-
ми - бел ред.) в Кабардино-
Балкария, Карачаево-Черке-
сия, Адигея, Краснодарския
край", казва правозащитни-

кът, като уточнява, че тези
хора няма да щурмуват сто-
лицата, защото са предим-
но селско население.

Кой гарантира обаче, че
преселниците няма да съз-
дадат т. нар. "спяща джа-
мия" - пита зам.-ръководте-
лят на отдел "Кавказ" в Ин-
ститута за страните от ОНД
Владимир Евсеев. Той се
съмнява и в това, че си-
рийските бежанци биха мог-
ли да се адаптират в Кав-
каз, защото вече нищо не
ги свързва с Русия, а има
и езикова бариера. Зато-
ва, ако става дума за пре-
селване, може би е по-под-
ходящо това да са руское-
зични сирийци, които са
около 10 хиляди.

Елена Сутормина, предсе-
дател на комисията по раз-
витие на обществената дип-
ломация и подкрепа на съ-
народниците в чужбина на
Обществената палата на
РФ не подкрепя идеята на
Шевченко, с мотива, че ня-
ма нужда от президентска

Максим Шевченко е един от лидиращите руски журналис-
ти, специалист по етнокултура и религиозна политика. За-
вършил е Московския авиационен институт, а след това и
курсове в Института за страните от Азия и Африка на МГУ. От
1987 г. работи в различни издания като журналист на сво-
бодна практика. Той е създател на приложението "НГ-рели-
гия" на в. "Независимая газета" и кореспондент на вестника
по "горещите точки" - Афганистан, Пакистан, Чечня, Дагес-
тан, Израел и Палестина. През 2000 г. създава Център за
стратегически изследвания на религията и политиката в съв-
ременния свят" - независимо експертно-аналитично сдру-
жение. Водещ е на предаването "В контексте" по Първи ка-
нал на телевизията, както и на предавания по радио "Маяк"

директива, защото в Русия
има закон "За бежанците"
и сирийците биха могли да
се възползват от него без
ограничения.

Ръководителят на Феде-
ралната миграционна служ-
ба (ФМС) Константин Ро-
модановски заяви, че Ру-
сия е готова да приеме бе-

жанци от Сирия и Либия,
ако те спазват местното за-
конодателство. Но по думи-
те му няма интерес от тях-
на страна към Русия, за ко-
ето говори и фактът, че от
началото на тази година са-
мо 182-ма сирийци са пре-
минали през Русия към Ев-
ропа.

Ïðåíåñîõà áþñòà íà Ñòàëèí
â öåíòúðà íà Ïåíçà
"Яблоко" сезира прокуратурата

Пензенската организация на КПРФ пренесе бюста на
Сталин от старото здание на областния комитет на пар-
тията пред новото в центъра на града. Събитието бе
съпроводено с негодувание на граждани и сезиране на
прокуратурата от страна на партия "Яблоко" с мотива
"бездействие" на надзорния орган в Пенза и искане за
"преследване по закон на самоволното поставяне на
паметника на Сталин". От Градската администрация обаче
поясняват пред ТАСС, че въпреки че от партията не са
поискали официално съгласуване за новото място на
паметника, действията на комунистите не били в нару-

Изследване на експертно-
аналитичния център към
Руската академия за народ-
но стопанство и държавна
служба към президента на
РФ очерта образа на иде-
алния политически лидер.
Анализът е съставен въз ос-
нова на допитване сред
представители от сферата
на държавното управление
и политиката, научното и
бизнес обществото.

На респондентите било
предложено да посочат
какви асоциации възникват
у тях като чуят словосъче-
танието "политически ли-
дер". Мнозинството експер-
ти са очертали положител-
ни асоциации: авторитет
(67%), целеустременост
(58%) и власт (58%). Мал-
цинството са отбелязали от-
рицателни асоциации: де-
магог (10%), интригант (9%),
марионетка (5%).

Авторите на доклада твър-
дят, че във всички периоди
на руската история личнос-
тните фактори са били мно-
го значими. Респондентите
очертават качества като це-
леустременост, упоритост и
сила на волята, лидерски
и организаторки способ-
ности, честност и безкорис-
тност, ум, интелект, обра-
зованост, харизматичност и
комуникативност. Сред про-
фесионалните характерис-
тики са посочени компетен-
тност, стаж, опит в работа-
та, аналитични способнос-
ти, умение да взема реше-
ние, управленски талант.

Лидерът трябва да прите-
жава също следните убеж-
дения: патриотизъм са по-
сочили 49% от запитаните,
дейност за благото на об-
ществото - 35%, твърдост на
личните убеждения - 19%,
хуманизъм и толерантност
- 18%, религиозност - 11%.

Според експертите от
центъра наличието на по-
добен комплект от харак-
теристики е свидетелство

Паметникът на Сталин бе тържествено открит на 9 септемв-
ри в присъствието на ръководители на областната органи-
зация на КПРФ, включително и на кандидата за губернатор
на региона Владимир Симагин

шение на правилата по благоустройство. "Доколкото ми
е известно, теренът е частна собственост и по идея за
подобни терени не се изисква съгласуване, при усло-
вие, че не става дума за центъра на града - за първа
линия. Това наистина е центърът на града, но е вътре-
шен квартал", казва началникът на информационно-ана-
литичния отдел на кметството Дария Самарина и съвет-
ва недоволните граждани да подадат жалба до прокура-
турата.

Срещу инициативата на комунистите е започнала под-
писка, която вече е събрала 550 недоволни. Мотивът на
гражданите е, че в архивите на регионалното управле-
ние на Федералната служба за сигурност се съхраняват
над 26 хиляди дела на граждани на Пенза, признати за
жертви на политически репресии. "Паметник на Сталин
в Пенза е не само оскърбление на тяхната памет, но и
фактическо оправдаване на тоталитарния режим", се каз-
ва в петицията.

Åêñïåðòè  î÷åðòàõà îáðàçà íà èäåàëíèÿ ïîëèòèê

за патриархална култура, в
рамките на която се раз-
вива руският модел за по-
литическо лидерство.

На въпроса "С какви це-
ли хората влизат в полити-
ката, започват да се зани-
мават с политическа дей-
ност?" запитаните експер-
ти посочват: реализация на
собствени амбиции, карие-
ра, лобиране на свои инте-
реси, печелене на пари.
Въпреки това, отбелязват,
авторите на доклада, има
определено търсене на ли-
дер, който да е ориентиран
към използване на меха-
низмите на властта не за
лични цели, а за общест-
вено значими.

В края на доклада анали-
тиците обобщават: "Ако се
състави образ на идеалния
политик, според експертна-
та общност, той трябва да
е целеустремен, с полити-
ческа воля, да е доста по-
рядъчен и честен. Непре-
менно трябва да е профе-
сионалист в своята сфера,
да е активен и енергичен.
Този "комплект" от качест-
ва очертава структурата на
образа, но и формира рам-
ки за по-нататъшното му

възприемане. Комуникаци-
онната система на лидера
винаги трябва да работи
точно и "смазано" в двуст-
ранен ред. Политическият
лидер може да получи под-
крепа с помощта на пряк
контакт с обществото, т.е.
с помощта на обикновен
диалог, без да харчи много
средства за пиар акции и
кампании. Този метод е
един от най-ефективните за
увеличаване на електорал-
ната активност и борбата
с пасивността на гражда-
ните". Като важен критерий
в днешната руска действи-
телност експертите посоч-
ват патриотизма: "С пълна
увереност можем да ка-
жем, че страната се нуж-
дае от лидер патриот, от ли-
дер, който да служи на об-
ществените и национални-
те интереси, защото патри-
отизмът представлява зна-
чима част от обществено-
то съзнание, проявяващо
се в колективни настрое-
ния, чувства, оценки, в от-
ношението към своя народ,
начин на живот, история,
култура, държава и систе-
ма на основополагащи цен-
ности".
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Във воронежкото село Нешчокино "живее" най-възрастният трактор в Русия. Тази година той навърши
50 години, а неговият верен тракторист Александър Спорихин е 73 години. На 14-годишна възраст
Александр Никифорович сяда за първи път зад кормилото на комбайн "Сталинец-6" и оттогава не е
взимал нито ден отпуска. Работил е на целината, точно по времето на снимките на "Иван Бровкин".
Спорихин е изминал на своя "Кировец" или К-700 (както го наричат официално) 100 хиляди километра.
И не само изминал, а изорал. През 2003 г. във ВДНХ в Москва на Кировският завод ("Кировец")
проведе конкурс за "Най-заслужил трактор на СССР". В този конкурс взе участие техника, която е
преминала над два нормативни срока, тоест произведена е до 1983 г. К-700 на Александър Спорихин
е произведен през 1965 година, което го отведе към безапелационна победа в конкурса. Александър
Никифорович замина за Москва, за да му бъде връчена лично почетната награда

На 19 септември в Шанхай се открива популяр-
ният фестивал Feel Russia, в който ще вземе учас-
тие известният руски виртуоз на балалайка Алек-
сей Архиповски. В Шанхай ще бъде и ансамбъ-
лът на класическия танц "Аура", който се състои
от талантливи деца, победители на световни кон-
курси. Също така на сцената на фестивала ще
излезе младият дует "ДабълМакс" (талантливи сту-
денти от Руската музикална академия "Гнесини").
Освен това на фестивала на руската култура ще
бъде представена фото-изложба "Красива стра-
на" - проект е на Руското географско дружество.
Експозицията е посветена на най-привлекател-
ните природни и туристически забележителнос-
ти на Русия

По време на строителните работи на моста в Керченския пролив, на дъното е открит военен самолет
ИЛ-2 от времето на Втората световна война. Има правило: преди да се строи мост, задължително се
проучва дъното на водоемите, особено в районите, където са водени военни действия. Докато водола-
зите изследвали дъното на пролива за невзривени мини, се натъкнали на съветски щурмовак Ил-2.
Самолетът е известен в историята като най-известен в годините на Втората световна война. Нито една
армия в света не е притежавала машина с подобни бойни характеристики, а немците са я наричали
"черната смърт". За 72 години престой на дъното, корпусът на Ил-2 е обрасъл с миди. След като
извадили находката, специалистите открили останките на летеца. В изследването на Ил-2 веднага се
включили експерти, за да установят личността на пилота и обстоятелствата, при които е загинал. От
номера на двигателя стана известно, че е бил произведен в Завод №1 в Куйбишев на 19 юли 1943 г.
Именно в този период, в небето над Кавказ се състояло най-голямото в цялата световна военна
история въздушно сражение (унищожени са 40 хиляди военни самолети на двете страни)

На полигона в Нижни Тагил се откри юбилейното изложение на военна техника. Въпреки нелеката
международна обстановка, в Среден Урал пристигнаха представители на 65 страни. Освен традици-
онните партньори на Русия във военно-промишлената сфера - Китай, Индия, Ливан, Куба и страните
от ОНД, изложението посетиха и представители на САЩ, Канада, Германия, Франция, Италия и др.
Както отбелязаха организаторите, различните държави са изпратили не само представители, но и
техника, а това говори красноречиво за отделеното внимание на международната общност към
уралската експозиционна площадка. На изложението за първи път ще бъде представена тежка бойна
машина на пехотата Т-15 и самоходна артилерийска установка "Коалиция-СВ"

Блогърът Сергей Доля, разхождайки се в Баку, решил да мине по известната улица от популярната комедия "Диамантената ръка". Забелязал, че вратата,
в която насила нападателите замъкват главния герой на Юрий Никулин, е отворена. Пътешественикът надникнал с фотообектива си и установил, че
мястото е променено. Появил се "нов" балкон, а вместо с асфалт, улицата е с паваж. Нека погледнем какво е имало вътре по време на снимките и какво
има там днес
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5. СВЕТЪТ

Неделният митинг в цен-
търа на молдовската столи-
ца, който наричат най-ма-
щабния в постсъветска Мол-
дова, прерасна в "безсроч-
на акция". На главния пло-
щад в Кишинев израсна па-
латъчно градче, а протести-
ращите обещаха да не се
разотидат, докато правител-
ството и президентът не по-
дадат оставка. Според екс-
перти зад протестите, кои-
то избухнаха на фона на
изострените социални проб-
леми в страната, стоят на-
пълно отработени техноло-
гии, но едва ли събитията в
страната ще се развият по
украински сценарий.

Политически наблюдате-
ли в Молдова смятат като
не напълно коректно срав-
нението на местните про-
тести, в които според ня-
кои оценки са участвали до
сто хиляди души, с украин-
ския майдан. Въпреки че на
главния площад в Кишинев
се чуваха сходни лозунги с
тези през миналата година
в Киев - за оставка на влас-
тите, за нови избори, за
борба с корупцията, за ев-
роинтеграция.

Политологът, специалист
по Молдова Андрей Бура-
чов смята: "За разлика от

Áåäíîñòòà èçêàðà õèëÿäè ïî óëèöèòå íà Êèøèíåâ
Накъде води протестната вълна в Молдова

технологиите на майдана,
организаторите на протес-
тите в Молдова нямат ясна
програма и план за дейст-
вие за смяна на властта,
нямат и открита подкрепа
на външни сили, както то-
ва ставаше на площада в
Киев, където пристигаха ев-
ропейски политици, забе-
лязваха се представители
на Държавния департамент
на САЩ и т. н. Засега не
виждаме одобрение на се-
гашните протести от стра-
на на чуждестранните дип-
ломатически мисии в Киши-
нев." Той отбелязва типоло-
гичното сходство на про-
тестните акции, зад които
според него стои желание-
то на една група олигарси
да измести сегашната
власт.

Да напомним, че в неде-
ля в Кишинев се състояха
два антиправителствени
митинга. Най-мащабният бе-
ше организиран от Граж-
данска платформа "Достой-
нство и справедливост"
(DA), а вторият беше про-
веден от "Червен блок" на
бившия комунист Григорий
Петренко, който се откъс-
на от партията на бившия
президент Владимир Воро-
нин. "За разлика от DA,

"Червен блок" може да се
нарече проруски, но на та-
зи демонстрация неговите
привърженици се оказаха
в малцинство. На площада
излязоха и социалисти, но
те бяха около 40 души и
бързо се разотидоха", каз-
ва Андрей Бурачов.

Според него зад платфор-
мата на DA стоят напълно
конкретни сили. Преди
всичко групата на братя Цо-
па - бивши олигарси, мно-
го влиятелни в Молдова, ко-
ито бяха отлъчени от "яс-
лата" и сега жадуват за ре-
ванш. Ясно е че е било ор-
ганизирано масово пътува-
не на протестиращи до Ки-
шинев - повечето от участ-
ниците в демонстрацията
бяха от регионите. При то-
ва е неправилно да се твър-
ди, че именно DA е извела
на улиците 100 хил. души -
в сегашната ситуация, ко-
гато народът в Молдова е
доведен до безизходица,
това може да направи все-
ки. Опозиционерите прос-
то се възползваха от про-
тестните настроения, кои-
то бяха подгрети до краен
предел.

По равнище на бедност
сега Молдова може да се
сравни с Еритрея. Маса на-

род напусна страната в тър-
сене на по-добър живот, це-
ните на електроенергията
са по-високи от европейс-
ките, а идва отоплителният
сезон, хранителните про-
дукти са по-скъпи, отколко-
то в Москва, наемите се
увеличават, жизненият ми-
нимум намалява, бавят се
заплатите. Заради голяма-
та суша селското стопанс-
тво се оказа в най-тежко
състояние, финансирането
на програмите по линия на
ЕС и МВФ е замразено.

Директорът на Института
за стратегически изследва-
ния и прогнози Георгий Фи-
лимонов каза: "Когато по-
литолози анализират про-
тестите и говорят за техно-
логията на "цветните рево-
люции", участниците в де-
монстрациите често се
обиждат. В основната си
част хората излизат по ули-
ците с обективни социал-
но-икономически искания.
При това обаче са налице
всички признаци на техно-
логията за демонтиране на
политически режими, ма-
кар и в зачатъчно състоя-
ние. Според мен в Киши-
нев сме свидетели на опит
в мека форма да се преми-
не към първия етап на реа-
лизиране на майданския
сценарий."

Експертите са сходни в

мнението си, че на този
етап ситуацията в Молдо-
ва едва ли ще се развие
по украински път. Към края
на деня в неделя лозунгите
се сведоха до традицион-
ните призиви за обедине-
ние с Румъния и ентусиаз-
мът на протестиращите за-
почна да угасва. Това е още
една принципна разлика от
киевския майдан. Защото
тази идея в Молдова се
подкрепя едва от 30% от на-
селението. Страната подпи-
са споразумение за асоци-
иране с ЕС, получи право
на безвизово влизане в
страните от шенгенската
зона, но на практика сбли-
жаването с Европа вече не
е толкова мечтано за мол-
довските граждани. Мнози-
на от онези, които отидоха
да работят в Европа, се
завръщат, а след това от-
ново заминават - този път
в Русия. Ето защо DA едва
ли ще може да спечели от
идеята за евроинтеграция.

Според Бурачов протес-
тите в Кишинев най-веро-
ятно ще намалеят и ще
спрат, макар да не са изк-
лючени провокации с цел
да се дискредитира движе-
нието. Възможно е също та-
ка в най-близко време DA
да представи свой канди-
дат, на който ще залага по
време на кампанията.

Ñàíêöèèòå ñðåùó Ðóñèÿ ùå ñå çàñèëâàò,
íåçàâèñèìî îò ñèòóàöèÿòà â Äîíáàñ

По време на оръжейното
изложение Russia Arms Expo
- 2015 заместник-министърът
на външните работи Сергей
Рябков заяви, че санкциите
срещу Русия ще се засилват,
независимо от това каква е
ситуацията в Донбас: "Смя-
таме, че независимо от това
какво се случва в Донбас,
трябва да очакваме допълни-
телен санкционен натиск. Ко-
легите от САЩ и Европейс-
кия съюз ще прилагат всич-
ки усилия, за да запушат
всички пролуки и трябва да сме готови за това."

Според Рябков новите амарикански санкции срещу
предприятия от руския отбранително-промишлен комп-
лекс са насочени към изостряне на отношенията с Мос-
ква. "Зад новите допълнителни санкции по отношение
на редица руски юридически лица не стои нищо друго
освен опит да се окаже политически натиск на Москва,
да се подкопаят възможностите на нашия отбранител-
но-промишлен комплекс, да се усложни решаването на
задачите за гарантиране на нашата сигурност, за изпъл-
нение на експортните договори. Тоест, в техните дейст-
вия няма нищо друго, освен линия на изостряне на от-
ношенията с Русия", каза руският дипломат.

Според него обаче санкциите няма да постигнат тър-
сения ефект.

"Рособоронэкспорт" без никакво съмнение ще изпълни
плана за доставките на въоръжения през тази година
въпреки санкциите, заяви заместник-генералният дирек-
тор на компанията Сергей Гореславски и добави, че сан-
кциите добавят адреналин в дейността на компанията.

Анри Жизарден

Президентът Оланд даде
знакова пресконференция.
Внимателно подготвена реч,
тренирано поведение, заго-
ворнически препращания
към отговорни министри,
които едва удържат препъл-
нилия ги възторг. "Честта на
Франция е в това, че е на
висота при вида на ужаса!"
- това беше грандиозният
венец на прочувствената
президентска реч.

С други думи Франция се
кани да се намеси в Си-
рия. Не за да спаси прези-
рания режим, чийто лидер
трябва да се "неутрализи-
ра", а за даде глас и власт
на опозицията. След побе-
дата над Ислямска държа-
ва. Чиито бойци се оказа-
ха вече на подстъпите към
Дамаск, за което ние, ма-
кар и непряко, също при-
ложихме усилия.

За всеки, който няма
проблеми с паметта, не е
трудно да се убеди, че през
последното десетилетие
опитите за сваляне на дик-
татори в името на правата
на човека и западната де-

Îëàíä âúðâè ïî ñòúïêèòå íà Ñàðêîçè?
мокрация породиха в Близ-
кия изток огромно цунами,
което сега се нахвърли сре-
щу нашите брегове. Благо-
дарим на Буш за неговата
основана на държавна лъ-
жа иракска авантюра. Бла-
годарим и на Саркози, кой-
то в двойка с Камерън из-
върши глупост в Либия. От-
тогава средиземноморски-
ят район потъна в пълен ха-
ос. Престаналата да бъде
държава Либия отправи на
север поток нови ковчези.
Извеждането на американ-
ските войски от Ирак съз-
даде условия за междуоб-
щностни стълкновения, за-
ради които всеки ден заги-
ват стотици хора. За тях
обаче отдавна никой не пи-
ше. Навярно не са доста-
тъчно фотогенични...

Избухналата в Ирак и съ-
седна Сирия варварска
война пропъди население-
то в илюзорното убежище
на Запада. Шокиращи фо-
тографии предизвикаха
вълна от състрадание и чо-
вечност, от които въпреки
всичко няма да остане и
следа, щом започнат проб-
лемите на асимилацията.

Защото новите "бежанци" от
изток всъщност стават кон-
куренти или дори врагове
с мигрантите от юг. За всич-
ки място няма да има. Ос-
вен това президентът зая-
ви, че ще предостави убе-
жище във Франция на 1000
души. От стотиците хиляди,
които се стремят да се до-
берат до влаковете за Гер-
мания. Всички чухме за на-
мереното на турски плаж
момченце,но колко други
неизвестни са потънали в
морето между бреговете на
Либия и Италия?

Мъчи ме такъв въпрос.
Защо САЩ, върху които ле-
жи главната отговорност за
хаоса в Ирак и Сирия, не
предоставят убежище на
всички съпътващи жертви
от кампанията срещу Сад-
дам Хюсеин? Същото се от-
нася и до Великобритания
на Камерън, която подкре-
пи Франция срещу Кадафи,
но категорично отказа да
приеме мигранти от Кале,
макар че те се оказаха там
в значителна степен и по
тяхна вина.

(„Булевард Волтер“,
Франция)

Сергей Рябков
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6. ГЕОПОЛИТИКА

Георгий Бовт,
външнополитически

наблюдател

"Воюват успешно" и
това е обидно
Западните медии настръх-

наха - цял руски експеди-
ционен корпус воюва на
страната на сирийските
правителствени войски в
района на Латакия. При то-
ва видимо най-обидното за
Запада е, че воюва успеш-
но. "Таймс" пише за забе-
лязан на бойното поле съ-
всем нов БТР-82А и чути ко-
манди на руски език. "Дей-
ли Телеграф" преброи чак

Ðóñíàöèòå âå÷å ãðîìÿò Èñëÿìñêà
äúðæàâà? Êîé èì å ïîçâîëèë?!

Защо Западът не може да се справи с терористите-ислямисти, но и на други не дава?
1000 руски военнослужещи.
Различни източници пишат
за руски десантни кораби
близо до Сирия, за прехвър-
ляне на руска военна тех-
ника.

Впрочем Владимир Путин
преди дни отбеляза, че за-
сега Москва само помага на
Дамаск с оръжие и съвет-
ници. И се опитва да орга-
низира международна коа-
лиция за борба с Ислямска
държава (терористична ор-
ганизация, забранена в Ру-
сия - бел. ред.). А да се го-
вори за пълномащабна опе-
рация, засега е преждевре-
менно.

Белият дом обаче изрази
светкавична "загриженост"
от нарастването на руско-
то военно присъствие.

Което е позволено
на арабите, не е
позволено на Москва
Ние наистина живеем в об-

становка на нарастващ аб-
сурд. Тоест, фактът, че Русия
оказва на сирийските войс-
ки, сражаващи се срещу те-
рористичната Ислямска дър-
жава, военно-техническа по-
мощ е лошо. Всичко е ло-
шо. Просто само заради то-
ва, че го прави Москва.

Саудитска Арабия може да
нахлува и с наземни сили да
разнесе на пух и прах сто-
лицата на Йемен - това е доб-
ре (Америка е одобриха). Тур-
ция може да се присъедини
към нанасянето на въздуш-
ни удари по позициите на ис-
лямистите (при това турците

действат много избирателно
и само там, където след то-
ва може да се създаде са-
нитарна зона между Турция
и Сирия) - това е още по-
добре. Франция се замисля
за включване в операциите
срещу Ислямска държава -
това е прекрасно. Както е
прекрасно и това, че през
октомври се очаква решени-
ето на Великобритания. А Ру-
сия да участва в ударите по
Ислямска държава - това е
много, много лошо. При то-
ва всички прекрасно разби-
рат, че ако ислямистите, ко-
ито убиват всичко, което не
им е угодно, се промъкнат
до района на Латакия, кре-
постта на управляващия в
Сирия клан на алавитите, ще
започне най-кървавото кла-
не. Ако обаче Русия се опи-
та да предотврати това кла-
не, това, разбира се, е ужас-
но - тя "увеличава военното
си присъствие". Тоест, САЩ
могат да използват летища
в Турция за бомбардировки
по Ислямска държава, а ако
Русия използва единствена-
та си чуждестранна военна
база в сирийския Тартус - то-
ва е кошмар и ужас.

Русия е виновна и за
наплива на бежанците

Всичко това става на фо-
на на стотици хиляди бежан-
ци нахлули в Европа, спася-
вайки се от ислямистите.
През годините на гражданс-
ката война в Сирия, в която
загинаха над 200 хиляди ду-
ши, са избягали около 4 ми-
лиона души, или всеки шес-
ти. И всички те избягаха не
от режима на Башар Асад,
а от ислямистите на Ислям-
ска държава, чиито подкон-
тролни територии непрекъс-
нато се разширяват, въпре-
ки бомбардировките на си-
лите на огромната (двайсе-
тина държави вече) между-
народна коалиция под еги-
дата на САЩ, които продъл-
жават вече няколко месеца.
Ясно е, че без сухопътна
операция срещу Ислямска
държава едва ли ще може
да мине, ако целта е да се
разбият терористите. Нито
една от арабските страни, а
още повече западните, до-
ри и дума не обелват за то-

Русия има намерение да продължи да
оказва помощ на правителството на Си-
рия в борбата му срещу терористите от
забранената в Русия терористична групи-
ровка Ислямска държава в тази страна,
заяви официалният представител на Ми-
нистерството на външните работи Мария
Захарова в интервю за вестник "Ню Йорк
Таймс".

"Ние постоянно доставяхме на сирийс-
ките власти техника за борба с терористи-
те - каза представителят на МВнР. - Воен-
ната помощ за Сирия се съгласува с пред-
ложението на президента Владимир Путин
да се обединят усилията на всички стра-
ни, сражаващи се срещу Ислямска държа-
ва. Предложението ни е да се обединят
силите на всички чуждестранни играчи, на
всички съседи на Сирия, на всички предс-
тавители на опозиционната коалиция, на

Ìîñêâà ùå ïðîäúëæè äà ïîìàãà íà Äàìàñê
всички, които имат отношение към пробле-
ма."

Захарова отбелязва, че Москва вече е
представила тази инициатива на Вашинг-
тон, предаде ТАСС.

Представителят на руското МВнР за по-
реден път изрази позицията на Руската фе-
дерация, че е против отстраняването от
власт на сирийския президент Башар Асад,
за което настояват САЩ. Според Захарова
Западът няма план за преминаване на Си-
рия към мирно строителство дори в случай
на оставка на Асад.

Това не е първият коментар на Захарова
по повод ситуацията в Сирия през послед-
ните дни. Така например неотдавна в ин-
тервю за "Интерфакс" тя разкри подроб-
ности от неотдавнашната беседа между рус-
кия министър на външните работи Сергей
Лавров и държавния секретар на САЩ Джон
Кери по повод Сирия. Захарова опроверга
слуховете за присъствие на Въоръжени си-
ли на Руската федерация на територията
на тази страна.

Според Захарова в разговора си с Кери
Лавров е напомнил думите на Путин във
Владивосток, че е преждевременно да се
говори за руско участие във военните опе-
рации в Сирия. В същото време министъ-
рът е отбелязал, че Москва никога не е
скривала, че доставя военна техника на
официалните сирийски власти с цел борба
с тероризма. Такава помощ винаги се е
оказвала и се оказва и сега.

В понеделник Захарова също така опро-
верга съобщенията в чуждите медии, че Ру-
сия е променила подхода си към сирийс-
кия проблем, което се изразява в подкре-
па на Башар Асад, и сега заедно със САЩ
и Саудитска Арабия реализират сценарий
за отстраняване на сирийския лидер от
власт.

ва. Затова пък слухът за от-
правяне в Сирия на някол-
ко десетки (е, нека да са сто-
тици) руски военнослужещи
предизвика такъв шум и
осъждащ ропот. Вероятно е
близък часът, когато Русия
ще бъде обвинена, че тя, а
не Ислямска държава, е ви-
новна, че Европа е залята
от бежанска вълна. Ще се
окаже, че стотиците хиляди
бягат от "руската агресия".

Никой няма да каже
благодаря
Западните медии намекват

и за някакви нефто-газови
интереси. Виждате ли, Мос-
ква се включи в Сирия не
просто така. Виждате ли,
всичко е за да объркат пла-
новете на Катар за строител-
ство на газопровод през Си-
рия за Европа, който да раз-
руши руския газов експорт.
Тоест, Катар може да може
да спонсорира гражданска-
та война в Сирия срещу Асад
(цялата сирийска опозиция
се финансира именно от мо-
нархиите от Персийския за-
лив начело с Катар и Сау-
дитска Арабия), а Русия тряб-
ва да гледа и да хапе устни?

Дори в украинския сюжет
нямаше толкова фалш и дву-
личие (макар, че това е труд-
но да си представим), кол-
кото в говоренето в запад-
ните столици за "намеса" на
Русия в Сирия. А именно та-
кава намеса, по-добре и в
съюз със Запада, е единст-
веното, което би могло да
сложи край на разрастване-
то на Ислямска държава на
все нови и нови територии
като чума, която сее смърт
и разрушения. Така ще сек-
не и потокът бежанци към
Европа. Вече е ясно, че ни-
кой няма да каже на Русия
благодаря за помощта за
разгрома на ислямистите. Тя
обаче е свикнала с това.
Според критериите на някои
наши сегашни "заклети при-
ятели" ние и през Втората
световна война сме били
"същото зло като Хитлер".

Така че има ли смисъл да
се чака това "благодаря"?
Трябва да действаме така,
както ни подсказва съвест-
та и собствените държавни
интереси.

Мария Захарова
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Россотрудничество, фонд
"Русский мир", другие госу-
дарственные и обществен-
ные организации России и
Болгарии традиционно под-
держали инициативу Акаде-
мии телевидения, кино и ин-
тернет-коммуникаций "АБВ".

На торжественном откры-
тии присутствовали гости из
многих общественных и госу-
дарственных организаций из
разных стран, среди них
представители посольств
России, Палестины, Белару-
си, Казахстана, Монголии в
Болгарии. Президентом это-
го фестиваля является ака-
демик, профессор, доктор ис-
кусствоведческих наук Ди-
митр Димитров.

Почетный гость фестиваля
М.П. Щетинин,член Комите-
та Совета Федерации по эко-
номической политике, пред-
ставитель исполнительного
органа государственной
власти Алтайского края за-
читал приветствие участни-
кам фестиваля от имени В.И.
Матвиенко - Председателя
Совета Федерации Федера-

''Ñëàâÿíñêàÿ ñêàçêà'' - ìåñòî äëÿ òâîð÷åñêîé äèñêóññèè

льного Собрания Российской
Федерации.

От имени руководства Рос-
сийского культурно-информа-
ционного центра собравших-
ся поздравил  С.А.Смитюшен-
ко. В рамках торжественной
церемонии он обратился с
просьбой к М.П.Щетинину пе-
редать В.И.Матвиенко юби-
лейную медаль по случаю
40-летия РКИЦ. Такая же ме-

даль была вручена и М.П.Ще-
тинину.

На фестивале было предс-
тавлено более 200 фильмов
из 15 стран. В Софию прие-
хали  кино-  и телевизион-
ные режиссеры, актеры, про-
дюсеры и операторы из Бол-
гарии, России, Македонии,
Казахстана, Китая, Франции,
Украины, Сербии, Белорус-
сии, Палестины, Ирана, Сло-

вакии, Черногории.
Председателем междуна-

родного жюри был режиссер,
продюсер из Китая г-н У.
Цзян, а одним из членов жю-
ри являлся режиссер и про-
дюсер Александр Долгорукий
из Франции, потомок осно-
вателя города Москвы - кня-
зя Юрия Долгорукого.

В РКИЦ, во время работы
фестиваля бесплатно были
показаны конкурсные филь-
мы. Состоялись встречи зри-
телей с авторами, которые
представляли свои работы, а
после показов проходило их
обсуждение. В фойе РКИЦ
была открыта фотовыставка
известного болгарского фо-
тографа С. Димитрова.

Гости фестиваля побывали
в г. Пловдиве и возложили
цветы к известному памятни-
ку Алеше в знак своей приз-
нательности и уважения пе-
ред памятью погибших во
Второй мировой войне.

На торжественном закры-
тии  фестиваля были вручены
награды победителям. Среди
награжденных были режис-

серы из Болгарии, Казахста-
на, Украины, Белоруссии,
Словакии и России.

Главный приз Третьего меж-
дународного теле-кинофести-
валя  ''Славянская сказка''
имени академика Д.С.Лиха-
чева - Бронзовая статуэтка
Бога Солнца - Гелиоса и
бронзовая статуэтка "Кон-
ник", который  символизиру-
ет один из древнейших па-
мятников Болгарии (охраня-
емый ЮНЕСКО) - это наска-
льное рельефное изображе-
ние всадника, олицетворяю-
щее победу добра над злом,
которое датируется 8 веком
нашей эры, началом станов-
ления славянской культуры.
Также для специальных но-
минаций были учреждены
ценные бронзовые призы  ин-
дивидуальной работы -  ста-
туэтки Фракийский Ритон и
Болгарская Роза. Такие наг-
рады уже получили лауреаты
предыдущих фестивалей. Все
награды изготовил известный
болгарский скульптор Богдан
Бондиков.

8 сентября в торжественной обстановке 22 ветерана Великой Отечественной войны получили материальную помощь от Правительства Москвы. Ветера-
нов и их родных  и близких сердечно поздравили  представитель военного атташата при посольстве РФ в Болгарии полковник Владислав Саенков,
директор Дома Москвы в Софии Борис Громов. Председатель Совета ветеранов Великой Отечественной войны в Болгарии Игорь Завьялов напомнил,
что именно 8 сентября 1941 года началась блокада Ленинграда. Собравшиеся почтили минутой молчания память всех жертв той страшной трагедии.
Затем выступили Нонна Дикова - председатель Русского клуба г. Софии и музыкальный ансамбль клуба "Душа поет" со специальной концертной прог-
раммой, посвященной любимой столице Москве. Первой полковник Владислав Саенков поздравил ветерана войны Лидию Осипову. Она прошла бое-
вой путь от Москвы до Кенигсберга. Тогда ей было 17 лет, а 29 августа 2015 года -  исполнился 91 год.  Событие, как и в предыдущий день, завершилось
коктейлем, во время которого гости смогли лично пообщаться с ветеранами                                                                Фото Пламен Петрушков

По случаю Дня рождения российской столицы МКДЦ "Дом Москвы в Софии" и Департамент внешнеэкономических связей города Москвы организова-
ли комплекс мероприятий в болгарской столице. В молодежном фестивале, посвященном Дню города Москвы и 50-летию присвоения Москве  звания
"Город-герой", 7 сентября приняли участие наши талантливые соотечественники

День Москвы отпраздновали в сердце Софии

Димитр Димитров награждает победителей
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

В начале ноября в России
откроется V Всемирный
конгресс соотечественни-
ков. На нем будут обсуж-
даться актуальные проб-
лемы русскоязычной диас-
поры ближнего и дальнего
зарубежья. Где соотечест-
венники могут получить
первичную юридическую по-
мощь, с какими проблема-
ми они сталкиваются чаще
всего? Об этом "РГ" в пред-
дверии конгресса рассказал
исполнительный директор
Фонда поддержки и защиты
прав соотечественников,
проживающих за рубежом,
Игорь Паневкин.

- Ваш фонд - сов-
местный проект МИДа и
Россотрудничества - ра-
ботает уже три с полови-
ной года. В чем его отли-
чие от других организа-
ций по работе с соотечес-
твенниками?

- Защита и поддержка со-
отечественников за рубе-
жом относится к одному из
приоритетов внешней поли-
тики нашего государства.
Наш фонд был создан ука-
зом президента России в
2011 году после того, как с
инициативой образования
такой организации высту-
пили представители русс-
коязычной диаспоры ближ-
него зарубежья. В середи-
не двухтысячных годов ос-
тро встал вопрос о созда-
нии механизма, который
помогал бы им защищать
свои этнокультурные пра-
ва в судебных и админист-
ративных инстанциях в
странах проживания.
Прежде всего, это право на
труд, на получение образо-
вания на родном языке, на
пенсионное обеспечение и
гражданство, на защиту от
дискриминации и ксенофо-
бии. Нашему фонду были
предоставлены достаточно
широкие полномочия для
финансирования услуг ад-
вокатов на процессах в на-
циональных и междуна-

Ôîíä ïîääåðæêè è çàùèòû ïðàâ ñîîòå÷åñòâåííèêîâ
çà ðóáåæîì ðàñøèðÿåò ñâîþ ãåîãðàôèþ

родных судах, для создания
центров правовой защиты.
Полагаю, за эти годы фонд
продемонстрировал, что мы
готовы защищать права со-
отечественников конкретно
и достаточно оперативно.

- Скольким людям фонд
смог реально помочь?

- Почти за четыре года ра-
боты фонд поддержал око-
ло 300 проектов в 42 стра-
нах. Реальная помощь была
оказана примерно по 40
тысячам обращений. При
этом число людей, которым
мы реально помогли, сущес-
твенно выше, ведь многие
обращения затрагивали
групповые права и интересы.
По заявкам соотечественни-
ков в местах их компактно-
го проживания стали созда-
ваться центры правовой под-
держки и консультативно-
правовые пункты. К июлю
2015 года действовали 24 та-
ких центра в 18 государст-
вах. В некоторых странах от-
крылись по два центра пра-
вовой поддержки соотечес-
твенников. Это Казахстан,
Молдавия, Латвия, Литва,
Грузия. Заработали центры
в Армении и Азербайджане,
а также в Китае и Турции.
Продвигаемся мы и на за-
падноевропейском направ-
лении: работаем в Ирландии
и Бельгии. Мы также расс-
матриваем заявки организа-
ций соотечественников из
Германии, Франции, США,
Латинской Америки.

У нас в планах открыть
центры правовой поддерж-
ки в Таджикистане и на Ук-
раине, хотя мы не уверены,
что в нынешней ситуации в
Киеве к этому отнесутся с
пониманием. Пока нет цен-
тра и в Узбекистане, но там
есть хороший сайт на базе
одного из местных СМИ, мы
используем его для разъ-
яснения соотечественникам
национального законодате-
льства и их прав. Для ор-
ганизаций соотечественни-
ков сотрудничество с нами

- вопрос престижа. Но слу-
чается и так, что после го-
да совместной работы не-
которые отказываются от
работы с фондом, чтобы не
ссориться с местными
властями. У нас вызывает
тревогу, что в ряде стран
усиливается вмешательство
государственных силовых
структур в деятельность ор-
ганизаций соотечественни-
ков. Речь идет, в первую
очередь, о Прибалтике. Там
практически открыто ведет-
ся наблюдение за лидера-
ми русскоязычных общест-
венных организаций и
СМИ. В определенных сто-
лицах ЕС деятельность го-
сударственных и неправи-
тельственных структур РФ,
в том числе нашего фонда,
официально приравнена к
"национальной угрозе". И
это несмотря на то, что все
центры правовой поддерж-
ки соотечественников стро-
го соблюдают законодате-
льство стран пребывания.
Более того, работа с соо-
течественниками не только
не запрещена междуна-
родным правом, но поощ-
ряется как часть взаимо-
действия институтов граж-
данского общества в инте-
ресах поддержания мира.

- С какими проблемами
чаще всего идут люди?

- Хочу обратить ваше вни-
мание: мы помогаем не то-
лько российским гражданам
- они составляют примерно
треть всех обращений. Соо-
течественники - это все, кто
так или иначе ассоциирует
себя с "русским миром".
Юристы наших центров за-
нимаются самыми разнооб-
разными вопросами, делами
о защите чести и достоинс-
тва, вопросами трудовых от-
ношений, получения граж-
данства, защитой от дискри-
минации в языковой сфере.
В Молдавии одним из
главных направлений оста-
ется как раз борьба за пра-
во обучать детей на родном

языке, в Латвии остро стоит
проблема "неграждан", а так-
же предметом множества
судебных исков является не-
обоснованное прекращение
или существенное сокраще-
ние выплат пенсий ветера-
нам Великой Отечественной
войны, военным пенсионе-
рам и членам их семей. В
Центральной Азии и в Закав-
казье у соотечественников
возникают проблемы с за-
щитой права собственности
на недвижимое имущество.
Из дальнего зарубежья ча-
ще всего поступают жалобы
от соотечественниц на дис-
криминацию в вопросах со-
циального обеспечения и
наследования имущества,
сложности с правовым ста-
тусом детей от смешанных
браков.

Первичные консультации
всегда бесплатны. В от-
дельных резонансных слу-
чаях фонд имеет возмож-
ность подключить адвока-
тов к защите интересов
клиентов в судах. Такую по-
мощь мы оказывали сооте-
чественникам не только в
СНГ, но и в Канаде, Поль-
ше, Турции, Германии,
Франции, Объединенных
Арабских Эмиратах, Коста-
Рике и многих других стра-
нах. Для нас очень важно
взаимодействие с зару-
бежным адвокатским сооб-
ществом. Поэтому мы
выступили с инициативой
по созданию Международ-
ной ассоциации русско-
язычных адвокатов.

Также соотечественники
часто просят помочь им
составить жалобы или зап-
росы в инстанции, в том
числе на государственном
языке. Востребованная ус-
луга - перевод официальных
документов и законов с го-
сударственного языка на
русский. И вот что интерес-
но: недавно власти Эстонии
приняли решение о пере-
воде 50 базовых докумен-
тов по правам человека и,

в частности, национальных
меньшинств на русский
язык. Не могу утверждать,
что эстонское правительс-
тво пошло на этот шаг не-
посредственно под нашим
влиянием, но думаю, что
без него не обошлось.

Вместе с нашими партне-
рами из антифашистских
движений мы также уделя-
ем большое внимание ме-
роприятиям, посвященным
70-летию Победы. В Евро-
пейском суде по правам че-
ловека наши адвокаты ве-
дут дело ветерана из При-
балтики (в его интересах
мы не разглашаем подроб-
ностей), который в иске к
правительству своей стра-
ны пытается восстановить
законные права.

- Есть ли практика пра-
вовой поддержки диаспор
у других стран?

- В прошлом году мы при-
нимали участие в обзорном
совещании в Варшаве по
выполнению государствами
своих обязательств по ли-
нии ОБСЕ. Мы рассказыва-
ли иностранным коллегам
о своем опыте правовой
помощи соотечественни-
кам, и у многих он вызвал
большой интерес. Напри-
мер, полякам идея очень
понравилась, они сказали,
что надо будет взять ее на
заметку при работе с по-
льской диаспорой. Так что
фонд поддержки и защиты
прав соотечественников -
во многом российское ноу-
хау. Полезную информацию
о деятельности фонда мож-
но найти на нашем сайте -

Источник:
"Российская газета"

Ðîññèéñêîìó êóëüòóðíî-èíôîðìàöèîííîìó öåíòðó â Ñîôèè 40 ëåò
Российский культурно-информационный

центр был открыт в мае 1975 года. Программа
первых лет работы Центра пестрела имена-
ми, многие из которых вошли в историю рос-
сийской культуры.

Владимир Высоцкий (справа), Любомир Левчев
с женой и Людмила Живкова (с ее помощью были
организованы гастроли театра на Таганке в Бол-
гарии) сентябрь 1975

Народный артист СССР Сергей Бон-
дарчук в ДСНК.  1976

Материал
подготовила:

Ольга Дамянлиева

Е.Евтушенко на
литературном вечере

в ДСНК.
10 июля 1977

Творческая встреча
с Б.Окуджавой в

ДСНК.
11 октября 1979
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Æìûõ ÿ çàïîìíèëà íà âñþ æèçíü êàê

- Я родилась в 1938
году в Сестрорецке.
Мой папа по национа-
льности латыш. Во вре-
мя гражданской войны
он служил в части ла-
тышских стрелков, за-
щищал дело Октябрьс-
кой революции. Потом
остался в Питере. В
1933 году папа по ра-
боте поехал в Белорус-
сию и там познакомил-
ся с мамой. Она рабо-
тала в деревне учите-
льницей. Они сразу же
поженились, и папа пе-
ревез маму в Сестро-
рецк, где они и жили
до начала войны.

Во время Финской
войны Сестрорецк на-
ходился фактически на
линии фронта, жить там
было крайне опасно. В
моей памяти до сих пор
сохранились всполохи
от взрывов. Поэтому
нас переселили ближе
к Питеру в поселок Ли-
сий нос.

К тому моменту у ро-
дителей было уже трое
детей: два старших бра-
та 1934 и 1936 года рож-
дения и самая младшая
- я. Еще с нами жил па-
пин сын от первого бра-
ка Миша. Нам он был
абсолютно как родной
брат, ведь мама его
растила с 10 лет. Он
добровольцем пошел
на фронт в 17 лет. За-
кончил войну офице-
ром, потом еще воевал
с Японией.

В Лисьем носу мы по-
селились в маленьком
финском домике: две
комнатки и кухонька.
Там мы прожили всю
войну. Папа служил в
береговой артиллерии
на Финском заливе, ох-
ранял подступы к Ле-
нинграду.

У меня остались об-
рывочные воспомина-
ния, что какой-то муж-
чина в военной форме
иногда по ночам прихо-
дил к нам домой и при-
носил гостинцы. Но ма-
ма не говорила, что это
был папа. Знал только
мой средний брат Ви-
тя. Какие это могли быть
лакомства во время
блокады? Папа прино-
сил нам жмых, которым
кормили лошадей. Ведь
лошади были военной
тягой - на них все вози-
ли. Разрешали немного
приносить и своим се-
мьям. Вот этот жмых я
запомнила на всю
жизнь как самое вкус-
ное лакомство. Папа
был тяжело ранен в 1943
году. Его привезли в гос-
питаль, который как раз

Анастасия Гусева, Дарья Серженко

Блокадница Тамара Флориановна Желева жи-
вет в Варне. Значительную часть своей жизни
она была школьной учительницей, до сих пор с
необычайной теплотой вспоминает всех своих
учеников. О блокадном детстве рассказывает
с горечью, проникающей в самое сердце.

ñàìîå âêóñíîå ëàêîìñòâî

В молодости

С сыном 1946 год. с мамой и братьями

В кругу семьи

находился в здании той
школы, где работала ма-
ма. Ранение было очень
серьезным и врачам не
удалось папу спасти.
Перед смертью он на-
казал моему старшему
брату заботиться о всей
нашей семье. И брат эту
последнюю просьбу от-
ца выполнил, всегда
был правой маминой ру-
кой.

Моя мама всю войну
работала учительницей
младших классов. Каж-
дый день забирала нас
с собой в школу. Там на
большой перемене
всем детям давали по
маленькому кусочку
хлеба и по стакану теп-
лого чуть-чуть подсла-
щенного чая. Это детей
очень поддерживало.
Ведь если они получа-
ли хлеб по карточкам,
то несли его в семью,
а там уже кому что дос-
талось. Семьи тогда
были большие, не один
или два человека. Кро-
ме того, за детьми в
школе наблюдали вра-
чи. В школе опять же
топили, а в блокаду это
было крайне важно.

В 1945 году я пошла
в первый класс. Долж-
на сказать, что в это
время было все еще
очень голодно. Это, ко-
нечно, не блокада, но
досыта не наедался
никто. Помню, как учи-
тельница в класс при-
носила хлеб на боль-
шом подносе. Каждому
ученику по кусочку хле-
ба. И учительница точ-
но знала, кому по оче-
реди надо дать кусочек
с довесочком.

Мама, Анна Матвеев-
на всю жизнь работа-
ла учительницей, полу-
чила звание "Народный
учитель СССР", очень
любила детей. Поэтому
и для меня было абсо-
лютно естественным
выбором посвятить се-
бя школе. Уже с 14 лет
я начала работать ла-
борантом.

Много лет я работа-
ла учительницей по ма-
тематике и по физике,
закончила вечернее от-
деление физмата Педа-
гогического института
имени Герцена. Парал-
лельно работала в шко-
ле, постоянно заменя-
ла учителей по матема-
тике и физике. Потом
одновременно с учебой
преподавала в вечер-
ней школе. Общий стаж
до отъезда в Болгарию
у меня 26 лет. До сих
пор помню поименно
всех своих учеников.

Любовь к детям и пе-
дагогическая жилка пе-
редалась мне от мамы.

Я долго копила день-
ги на покупку мотоцик-
ла. Это была моя меч-
та - ездить на мотоцик-
ле. И вдруг у нас в учи-
тельской вывесили объ-
явление, что организу-
ется туристическая по-
ездка в Болгарию. А пу-
тешествовать я любила
страстно. Так в 1965 го-
ду вместо мотоцикла я
поехала в Болгарию. На
Золотых песках позна-
комилась со своим бу-
дущим мужем. Почти
пять лет мы переписы-
вались и ездили друг к
другу в гости, а потом

поженились. Спустя
два года,  в 1972 году,
я переехала к мужу в
Варну. К сожалению,
устроиться работать
учительницей математи-
ки не получилось, но я
нашла другую очень ин-
тересную работу. На са-
мом деле, когда я при-
ехала в Болгарию, то
встретила здесь со сто-
роны многих людей са-
мое внимательное и
теплое отношение к се-
бе. Не удалось устрои-
ться работать в школу
- мне сразу же предло-
жили работу на заводе
по производству ди-
зельных двигателей "Ва-
сил Коларов". В то вре-

мя на этом заводе соз-
давали новый отдел по
электронно-вычислите-
льной технике, и меня
пригласили туда. У нас
был чудесный дружный
коллектив, мы до сих
пор часто встречаемся,
постоянно поддержива-
ем связь. С мужем мы
прожили душа в душу.
Как я уже говорила, я
всегда любила путешес-
твовать. Муж разделял
это мое увлечение: мы
на машине объездили
все страны Варшавско-
го договора.

Сейчас я живу с
сыном. В Питере оста-
лась моя старшая дочь
от первого брака, две
внучки и правнук. Каж-
дое лето вся семья со-
бирается в моей вар-
ненской квартире. Для
меня это самые счаст-
ливые дни.
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Кошелек

Семеро козлят изби-
вают волка. И он,
бедный, вопит:

- Что вы делаете,
волки?!

                 Они ему в ответ:
                 - Молчи, козел!

Кот Бегемот

Дмитрий Медведев утвердил новую
редакцию жилищной программы до
2020 г. Объем финансирования прог-
раммы составит 691 млрд. руб. "Плани-
руется, что к 2020 г. по этой программе
около 235 тыс. семей переедут в новые
квартиры", - отметил глава правительст-
ва. Он напомнил, что с 2006 г. до насто-
ящего момента помощь от государства
на покупку жилья получили более полу-
миллиона семей. Медведев отметил, что
программа в новой редакции усиливает
координацию с жилищными региональн-
ыми программами, предусмотрены шаги
по развитию ипотеки. 4,5 миллиарда пла-

нируется передать Агентству по ипотеч-
ному жилищному кредитованию, чтобы
поддержать семьи, которые находятся в
достаточно уязвимом положении.

В июле 2015 г. российские домохо-
зяйства потратили 4,8% от общего до-
хода на покупку валюты. Об этом го-
ворится в расширенной сводке Росста-
та, пишет "Коммерсантъ". Как отмечает
газета, в июле денежные доходы росси-
ян оказались на уровне 4,6 трлн руб.
Таким образом, в течение месяца они
выросли на 4% при инфляции 0,8%. Эти
данные удивили аналитиков, так как ре-
альные зарплаты, пенсии и предприни-
мательские доходы в этот период не уве-
личились. По словам Игоря Полякова из
Центра макроэкономического анализа и
краткосрочного прогнозирования, рост
может быть связан или с выплатами в
оборонной сфере и сфере правоохра-
нительной деятельности, или со
скрытыми доходами. В июле данные Рос-
стата зафиксировали и высокий для этого
месяца уровень потребления товаров и
услуг. Россияне потратили на потребле-
ние 70,5% всех доходов. 11,9% зара-
ботка ушло в сбережения. Рост рублевых
сбережений в июле ранее зафиксиро-
вали статистика Банка России, Федера-
льной таможенной службы и оценки Мин-
экономразвития.

Каждому россиянину дадут бесп-
латный гектар на Дальнем Востоке. За-
конопроект об этом внесен в правитель-

Страницу подготвила Светлана Михова

Банк закрылся, а частн-
ые вкладчики не потеря-
ли ни копейки! И это не
мечта, а реальная практи-
ка, которая уже работает.
История "Пробизнесбанка"
закончилась 12 августа
2015 года - в этот день у
него отозвали лицензию.
Но история его клиентов
благополучно продолжает-
ся. Часть обязательств
"Пробизнесбанка" решено
передать другому банку,
чтобы в итоге помочь кре-
диторам.

Такого в практике Агент-
ства по страхованию вкла-
дов еще не было: отбор
"наследника" проводили в
течение двух недель. В
итоге победил "Бинбанк".
Теперь его список клиен-
тов пополнился на 330
тысяч имен. Их депозиты
сохраняются до копейки -
даже те, которые превы-
шали страховую сумму в
1,4 млн рублей.

Но "Бинбанку" придется
не только платить по сче-
там - одновременно он по-
лучит и имущество лишив-
шегося лицензии "Пробиз-
несбанка". Речь о правах
требования кредиторов,
аккредитивах, ценных бу-
магах, недвижимости и де-
нежных средствах.

За плечами "Бинбанка"
уже есть примеры крупной
санации: в прошлом году
он занялся финансовым
оздоровлением 5 банков
группы "РОСТ". Общий объ-
ем вкладов в них около 70
млрд рублей. На вопрос,
почему здесь решили взять
на себя обязательства пе-
ред частными вкладчика-
ми "Пробизнесбанка",
председатель правления
"Бинбанка" Микаил Шишха-
нов отвечает так: "Для нас
это хорошая клиентская
база, серьезный объем.
Кредиты, которые мы при-
няли, они нас тоже устра-
ивают. Я уверен, мы с этим
справимся, и уверен, что
мы приобретем ту компе-
тенцию, которую мало кто
сможет иметь. Наверное,
мы потратим до 100 млн
рублей в целом. Но в ко-

Стоимость минимально-
го продуктового набора в
расчете на месяц в сред-
нем по России в конце ав-
густа 2015 года составила
3765,8 рубля, по сравне-
нию с предыдущим меся-
цем она снизилась на
4,8%, или на 181,9 рубля,
сообщает Росстат.

Самым дорогим мини-
мальный продуктовый на-
бор в августе оставался на
Чукотке (8327,2 рубля), в
Магаданской области
(6328,7 рубля), в Якутии
(5927,8 рубля), в Камчатс-
ком крае (5671,2 рубля), на
Сахалине (5415,4 рубля).
Самым дешевым в прош-
лом месяце продуктовый
набор был в Курской об-
ласти (2813,1 рубля), в Ли-
пецкой (2935,7 рубля), Са-
ратовской (2954,6 рубля),
Пензенской (2975,7 рубля)
и Белгородской областях
(3015,7 рубля). Стоимость
набора в Москве в конце
августа составила 4269,4

Çàùèòà âêëàä÷èêîâ ïî íîâîé ìîäåëè
Несмотря на банкрот банка, все сохраняют свои сбережения

нечном итоге - приобрета-
ем клиентов. Это немнож-
ко другой путь развития, но
в сегодняшнем рынке он
наиболее целесообразный".

Можно сказать, что для
физических лиц банкротс-
тво "Пробизнесбанка" на-
поминает скорее санацию.
Разница лишь в том, что
обслуживаться их депо-
зиты будут уже в другом
банке. В Центральном бан-
ке уточнили: объемы вкла-
дов населения в "Пробиз-
несбанке" к моменту отзы-
ва лицензии достигали
примерно 25 млрд рублей,
при величине страховой
ответственности около 20
млрд. Что касается дефи-
цита капитала, то он пре-
вышал 60 млрд рублей,
поэтому обособленное фи-
нансовое оздоровление
данного банка было эконо-
мически нецелесообразно.

Передав активы "Пробиз-
несбанка" другому банку,
удалось выиграть в скорос-
ти: свыше 2 тысяч вклад-
чиков, которые имели де-
позиты более 1,4 млн по-
лучают доступ к своим де-
ньгам сразу. Условия для
клиентов - физических и
юридических лиц, а также
индивидуальных предпри-
нимателей разделили. "Та-

кая особенность установ-
лена в законодательстве.
Индивидуальные частные
предприниматели получа-
ют страховое возмещение
в размере, равном физи-
ческим лицам. 1,4 млн руб-
лей. Но они остаются кре-
диторами, так называемой
"третьей очереди". В то же
самое время передача ак-
тивов и обязательств пре-
дусмотрена в рамках од-
ной очереди кредиторов.
Поэтому физлица, являясь
кредиторами "первой оче-
реди", являются объектом
передачи. Индивидуальные
частные предприниматели
в силу закона не могут
быть переданы в любой
другой банк", - отметил
зампред Банка России Ми-
хаил Сухов.

В случае с тем же "Про-
бизнесбанком" вклады фи-
зических лиц не просто
сохраняются полностью.
Для них действуют все
прежние условия, включая
выбранную доходность.
Они могут получать выпис-
ки со счета, и при жела-
нии снять средства с де-
позита. Правда есть важ-
ный нюанс: если в догово-
ре есть условие о досроч-
ном погашении, то можно
потерять начисленные про-

центы. Однако индивидуа-
льные предприниматели в
этот список уже не входят.
"По закону о банкротстве,
они также подлежат стра-
ховому возмещению на
сумму 1,4 млн рублей. А не-
застрахованные средства,
они, как и другие юриди-
ческие лица будут получать
в ходе конкурсного произ-
водства", - рассказал Ва-
лерий Мирошников,
первый заместитель гене-
рального директора Агент-
ства по страхованию вкла-
дов.

А что происходит, когда
Агентство по страхованию
вкладов занимается взы-
сканием? Возникают зат-
раты на юридическое соп-
ровождение, на сохран-
ность имущества. И самое
главное - время! Это мо-
жет быть растянуто на год,
и на полтора, и на два. А
для юридических лиц ведь
то же самое. Они, креди-
торы "третьей очереди",
они могут начать получать
денежные средства толь-
ко после того, как рассчи-
таются с кредиторами пер-
вой очереди. В данном
случае "первой очереди"
нет. И любые денежные
средства, которые поступа-
ют в конкурсную массу от
других активов, сразу же
идут кредиторам "третьей
очереди". Вот почувствуй-
те разницу!" - комментиру-
ет Валерий Мирошников.

Он отмечает, что пока
трудно сказать, на какой
процент возврата средств
могут рассчитывать креди-
торы "Пробизнесбанка" из
третьей очереди: "Для по-
нимания, сумма обяза-
тельств перед юридически-
ми лицами составляет по-
рядка 120 млрд рублей. Вот
пример - "Московский за-
логовый банк". Там мы пе-
редали активы и обязате-
льства, и остались юриди-
ческие лица. По нашей
оценке, при обычной про-
цедуре банкротства креди-
торы третьей очереди по-
лучили бы процентов 10,
сейчас мы уж доходим где-
то около 50%".

Ïðîäóêòîâàÿ êîðçèíà ïîäåøåâåëà íà 5%
рыбу снизились на 0,8%.
Одновременно живая и ох-
лажденная рыба подоро-
жала на 2,2%, соленая
сельдь - на 1,1%, рыбные
консервы - на 0,8%.

Среди других наблюда-
емых видов продуктов пи-
тания цены на отечествен-
ные сыры и брынзу вырос-
ли на 2,1%, на рис, гречку,
мед, шоколад, перец
черный (горошек) - на 1,2-
1,7%, на говядину (кроме
бескостного мяса), овощ-
ные консервы, сухое цель-
ное молоко, продукты для
детского питания (молочн-
ые сухие смеси и фруктов-
ые консервы), кофе в зер-
нах и молотый, печенье,
шоколадные конфеты, зе-
фир и пастилу - на 0,8-1,0%.
Цены на продукцию пред-
приятий питания быстрого
обслуживания увеличились
на 0,8%.

рубля и за месяц снизилась
на 5,3% (с начала года
выросла на 8,3%), в Санкт-
Петербурге - 4323,9 рубля и
снизилась на 4,3% (с нача-
ла года выросла на 11,1%).

В августе на большинст-
во наблюдаемых видов
овощей и фруктов отмеча-
лось сезонное снижение
цен. Так, морковь стала де-
шевле на 29,6%, свекла,

лук и картофель - на 22,3-
26,8%, огурцы и помидоры,
капуста, бананы, виноград
- на 11,2-19,8%. Вместе с
тем апельсины за месяц
стали дороже на 11,4%, ли-
моны - на 5,2%, чеснок -
на 4%, сухофрукты - на
2,5%. Цены на мороженую

ство. Новость сообщил на Восточном эко-
номическом форуме во Владивостоке ми-
нистр по развитию Дальнего Востока Алек-
сандр Галушка. "Земля предоставляется
гражданам России и выделяется на всех
членов семьи, включая детей. Например,
если семья из пяти человек, в том числе
- несовершеннолетние дети, то можно
взять пять гектаров", - пояснил министр.
Как поясняют чиновники, пригодными для
проживания или хозяйственного освое-
ния на Дальнем Востоке считают около
147 млн. гектаров. То есть хватит на каж-
дого желающего россиянина. Иностран-
цам землю давать не будут.
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И то, и другое опре-
деления абсолютно
верны по отношению к
Александру Ивановичу
Куприну. Один из вели-
чайших писателей Рос-
сии, известный своими
повестями, рассказами
- острогражданственны-
ми и злободневными…
Один из самых роман-
тических авторов про-
изведений о Любви…
Это был - уверена, что
вы согласитесь со мной,
дорогие читатели - ху-
дожник правдивый и
жизненно-конкретный,
писавший только о том,
что он сам видел, пе-
режил и перечувство-
вал. А чувствовал он
своим неравнодушным
сердцем всю неспра-
ведливость существую-
щей жизни!

Жизнь с самого нача-
ла была сурова к буду-
щему писателю: отца
своего он практически
не знал - тот умер, ког-
да мальчику было все-
го год. Родители были
из обедневших дворян,
и тяжелое материаль-
ное положение так всю
жизнь и преследовало
Куприна. С пяти лет ма-
льчик был отдан в Мос-
ковский Разумовский
сиротский пансион, зна-
менитый своей суровой
дисциплиной, но там он,
по крайней мере, не
был оторван от матери.
Вообще в формирова-
нии личности Куприна
огромную роль сыграла
его мать, которая в гла-
зах ребёнка безразде-
льно заняла место "вер-
ховного существа". Она
"обладала сильным ха-
рактером и высоким
благородством" и, по
словам Куприна, ред-
ким "инстинктивным вку-
сом". Даже у пожилого
шестидесятилетнего
Куприна образ матери
вызывал восторг. В си-
ротском пансионе Куп-
рин надел первую в сво-
ей жизни форму - "па-
русиновые панталоны и
парусиновую рубашку,
обшитую вокруг ворота
и вокруг рукавов фор-
менной кумачовой лен-
той". Казённая обста-
новка с этого момента
тоже преследовала его:
казармы, муштра… Во-
енное училище, служба
в полку… И уже тогда
он мечтал стать "поэтом

Ðåïîðòåð æèçíè… Âåëèêèé ðîìàíòèê…

ГРАНАТОВЫЙ БРАСЛЕТ
(Отрывок)

…Княгиня Вера Николаевна Шеина,
жена предводителя дворянства, не мог-
ла покинуть дачи, потому что в их го-
родском доме еще не покончили с ре-
монтом. И теперь она очень радова-
лась наступившим прелестным дням, ти-
шине, уединению, чистому воздуху, ще-
бетанью на телеграфных проволоках
ласточек, стаившихся к отлету, и лас-
ковому соленому ветерку, слабо тянув-
шему о моря.

Кроме того, сегодня был день ее име-
нин - 17 сентября. По милым, отда-
ленным воспоминаниям детства она
всегда любила этот день и всегда ожи-
дала от него чего-то счастливо-чудес-
ного. Муж, уезжая утром по спешным
делам в город, положил ей на ночной
столик футляр с прекрасными серьга-
ми из грушевидных жемчужин, и этот
подарок еще больше веселил ее.

Она была одна во всем доме. Ее

или романистом".
Офицерская жизнь,

которую он вёл в тече-
ние четырёх лет, дала
богатый материал для
его будущих произведе-
ний. Жизни русской ар-
мии посвящены расс-
казы "Ночлег" (1897),
"Ночная смена" (1899),
"Поход" (1901). Но Куп-
рин уходит с военной
службы, оказавшись в
24 года без профессии
и без средств. В следу-
ющие годы он много
странствовал по Рос-
сии, впитывая жизнен-
ные впечатления, кото-
рые стали основой его
будущих произведений.
В автобиографии Куп-
рин упоминает множес-
тво перепробованных
им профессий: он был
репортёром, поэтом,
фельетонистом, грузчи-
ком, землемером, пев-
чим, управляющим при
постройке дома, разво-
дил табак, служил в тех-
нической конторе,
выступал на сцене,
рыбачил с черноморс-
кими рыбаками, изучал
зубоврачебное дело…
Между тем житейская
необходимость всё бо-
лее соединялась у Куп-
рина с желанием глуб-
же познать мир и лю-
дей. Им двигали "без-
мерная жадность к жиз-
ни и нестерпимое лю-
бопытство". Он много
печатается в местных и
провинциальных газетах
("Киевское слово", "Ки-
евлянин", "Волынь"), пи-
шет рассказы, очерки,
заметки. Репортерская
работа в киевских газе-
тах была главной лите-
ратурной школой Купри-
на. В 1896, поступив за-
ведующим учётом куз-
ницы и столярной мас-
терской на один из
крупнейших сталели-
тейных и рельсопро-
катных заводов Донец-
кого бассейна, Куприн
был поражён открыв-
шейся ему "страшной и
захватывающей карти-
ной" о цене машинной
цивилизации. Он пишет
цикл очерков о положе-
нии рабочих, одновре-
менно складываются
контуры первого круп-
ного произведения - по-
вести "Молох" (1896. А
вслед за "Молохом" по-
являются произведения,
выдвинувшие писателя
в первые ряды русской
литературы - "Прапор-

щик армейский" (1897),
"Лесная глушь" (1898),
"На глухарей" (1899),
"Олеся" (1898), "В цир-
ке" (1901). В 1901 А.И.
Куприн приезжает в Пе-
тербург. Позади годы
скитаний, калейдоскоп
причудливых профес-
сий, неустроенная
жизнь. В Петербурге он
наконец-то становится
профессиональным пи-
сателем. Перед ним
открыты двери редак-
ций популярных тогдаш-
них "толстых" журналов
- "Русского богатства" и
"Мира Божьего". Куприн
познакомился с И.А. Бу-
ниным, А.П. Чеховым,
М.Горьким. Руководи-
мое М.Горьким демокра-
тическое издательство
"Знание" выпускает в
1903 году первый том
купринских рассказов,
положительно встре-
ченных критикой. В пе-
тербургских журналах
появляются рассказы
А.И. Куприна: "Болото"
(1902), "Конокрады"
(1903), "Белый пудель"
(1904). Вот так мы по-
дошли с вами к одной
из наиболее значи-
тельных и известных ра-
бот Куприна: накануне
первой революции
складывается крупней-
шее произведение писа-
теля - повесть "Поеди-
нок", напечатанная в
сборнике "Знание", при-
несшая  писателю зас-
луженный успех и ши-
рокую известность.
Свой триумф А.И. Куп-
рин переживал двояко.
Он окунулся в стихию
полубогемной жизни -
новые знакомства, рес-
тораны, кутежи, бессон-
ные ночи… Это была его
своеобразная (неизбеж-
ная, как он считал) "пла-
та" за громкий успех.
Однако, с другой сто-
роны, ободрённый этим
безоговорочным успе-
хом, он обрёл оконча-
тельную веру в свои
творческие возможнос-
ти. Выступления писате-
ля с чтением отдельных
глав "Поединка" стали
событием культурной
жизни столицы. Многое
получалось в любимом
жанре - рассказе. С
подлинным вдохновени-
ем создавались им но-
веллы и рассказы
"Белый пудель" (1904),
"Штабс-капитан Рыбни-
ков" (1906), "Река жиз-
ни" (1906), "Изумруд"

(1907), "Гамбринус"
(1907), цикл очерков
"Листригоны" (1907-1911),
рассказы "Суламифь"
(1908). И - любимый на-
ми гениальный "Грана-
товый браслет" (1911)! В
течение 1910-х годов та-
лант Куприна достигает
наивысшего расцвета. В
1909 году писатель по-
лучил за три тома худо-
жественной прозы ака-
демическую Пушкинс-
кую премию, поделив её
с И.А. Буниным.

С началом Первой ми-
ровой войны А.И. Куприн
в 1914 году вновь наде-
вает мундир поручика,
становится армейским
инструктором, а его дом
в Гатчине превращается
в небольшой госпиталь.
Февральская революция
встречена А.И. Куп-
риным восторженно. Он
немедленно выезжает в
Петроград, где некото-
рое время редактирует
эсеровскую газету "Сво-
бодная Россия". В его ху-
дожественных произве-
дениях этой поры (рас-
сказы "Храбрые бег-
лецы", "Сашка и Яшка"
(оба - 1917), "Гусеница",
"Звезда Соломона") нет
прямых откликов на бур-
ные события, пережива-
емые страной. К боль-
шевистскому же перево-
роту в октябре 1917 го-
да А.И. Куприн отнёсся
враждебно. Он работа-
ет в буржуазных газетах
"Эра", "Петроградский
листок", "Эхо", "Вечернее
слово", где выступает с
политическими статьями
"Пророчество", "Сенса-
ция", "У могилы" (памяти
видного большевика Во-
лодарского, убитого эсе-
ром), "Памятники" и т.д.
Он не принимает поли-
тику военного коммуниз-
ма, "красный террор",
критикует планы Ленина
по преобразованию Рос-
сии. И все же он пробу-
ет сотрудничать с новой
властью - в 1918 году он
пришёл к В.И. Ленину с
предложением издавать

газету для крестьян -
"Земля", которое приня-
то не было, а в 1917 го-
ду работал в издательс-
тве "Всемирная литера-
тура", основанном А.М.
Горьким. Стечение обс-
тоятельств и неприятие
новой власти приводит
А.И. Куприна в стан
эмиграции. Он оказыва-
ется в Эстонии, Финлян-
дии, а летом 1920 с се-
мьей приезжает в Па-
риж и становится одним
из наиболее заклятых
врагов Советской Рос-
сии. Но Куприн всегда
мучительно переживал
разрыв с родиной, ощу-
щал эмиграцию как лич-
ную трагедию… Ос-
новным жанром Купри-
на в этот период твор-
чества стала публицис-
тика. Как постоянный
сотрудник парижских га-
зет "Общее дело", "Русс-
кая газета", "Русское
время" он опубликовал
десятки статей, разобла-
чающих большевистскую
идеологию.

В 1927 году выходит
его сборник "Новые по-
вести и рассказы", "Ку-
пол св. Исаакия Далмат-
ского" (1928) и "Елань"
(1929). С 1928 гола А.И.
Куприн печатает главы
из последнего крупного
произведения - романа
"Юнкера", вышедшего от-
дельным изданием в Па-
риже в 1933 году. Этот
автобиографический ро-
ман повествует о годах
юности писателя, о той
Москве конца минувше-
го века, которую он за-
помнил. Куприна не по-
кидала мысль о возвра-
щении на родину. И пос-
ледняя мечта его жизни
сбылась! 31 мая 1937 го-
да вся Москва тепло
встречала писателя. Од-
нако это уже был сов-
сем не тот Куприн, ка-
ким его помнили совре-
менники. Уехал он креп-
ким и сильным, а вер-
нулся больным и беспо-
мощным. Ряд автори-
тетных свидетельств
подтверждают слова
И.А. Бунина, написавше-
го о Куприне: "Он не уе-
хал в Россию - его туда
увезли, уже совсем бо-
льного, впавшего в мла-
денчество". Тем не ме-
нее, А.И. Куприн наде-
ялся написать о новой
России. Дочь А.И Купри-
на вспоминала: "Можно
было рассчитывать на
внимание к папе, как к
большому писателю, но
он встретил здесь сто-

лько любви и нежности
к себе, какую могла дать
только Родина, он так
счастлив, и я за него,
что об одном только и
печалимся, что не реша-
лись сделать это рань-
ше: сколько он мог бы
пользы принести своей
стране…" По словам
свидетелей, А.И. Куприн
часто плакал. Его всё
трогало - и русские де-
ти, и запах родины, и, в
особенности, внимание
к нему советских людей.
Он опубликовал очерк
"Москва родная", отры-
вки воспоминаний, где
с большими умолчания-
ми рассказано о его от-
ношениях с Горьким, ко-
торого в эмиграции А.И.
Куприн сурово осуждал
за пособничество режи-
му, принесшему "ужас и
рабство". В конце декаб-
ря 1937 года писатель
переезжает в Ленинград
и живет там, ок-
ружённый заботой и
вниманием. Александр
Иванович Куприн умер
25 августа 1938 года. Его
тленные останки покоят-
ся на Литераторских
мостках Волковского
кладбища.

Чем же нам особен-
но дорог великий Куп-
рин сегодня? "Ты - ре-
портер жизни… Суйся
решительно всюду,
влезь в самую гущу
жизни", - так определял
свое писательское кре-
до сам Куприн. Картины
жизни, написанные им
и дошедшие до нас, -
ярчайшее историческое
свидетельство той эпо-
хи, донесенное велико-
лепным литератором. А
его романтические рас-
сказы и повести достав-
ляют огромное эстети-
ческое и духовное нас-
лаждение уже многим
поколениям читателей.

История необычайной
трагической любви, на-
полненная загадочными
символами и мистичес-
ким настроением, пере-
данная на высочайшем
поэтическом уровне в
прозе, - "Гранатовый
браслет" - это мой по-
дарок вам, друзья, ко
дню рождения Писате-
ля. Знаю наверняка, что
вы, насладившись пер-
выми строками неболь-
шого  отрывка из этого
произведения, непре-
менно захотите перечи-
тать его целиком, пере-
жив еще раз это восхи-
тительное состояние ве-
ликой Любви!

холостой брат Николай, товарищ про-
курора, живший обыкновенно вместе
с ними, также уехал в город, в суд. К
обеду муж обещал привезти немногих
и только самых близких знакомых. Хо-
рошо выходило, что именины совпали
с дачным временем. В городе приш-
лось бы тратиться на большой па-
радный обед, пожалуй даже на бал, а
здесь, на даче, можно было обойтись
самыми небольшими расходами. Князь
Шеин, несмотря на свое видное поло-
жение в обществе, а может быть, и бла-
годаря ему, едва сводил концы с кон-
цами. Огромное родовое имение было
почти совсем расстроено его предка-
ми, а жить приходилось выше средств:
делать приемы, благотворить, хорошо
одеваться, держать лошадей и т.д. Кня-
гиня Вера, у которой прежняя страст-
ная любовь к мужу давно уже перешла
в чувство прочной, верной, истинной
дружбы, всеми силами старалась по-
мочь князю удержаться от полного ра-

зорения. Она во многом, незаметно для
него, отказывала себе и, насколько воз-
можно, экономила в домашнем хозяй-
стве.

Теперь она ходила по саду и осто-
рожно срезала ножницами цветы к обе-
денному столу. Клумбы опустели и име-
ли беспорядочный вид. Доцветали раз-
ноцветные махровые гвоздики, а так-
же левкой - наполовину в цветах, а
наполовину в тонких зеленых стручьях,
пахнувших капустой, розовые кусты еще
давали - в третий раз за это лето -
бутоны и розы, но уже измельчавшие,
редкие, точно выродившиеся. Зато
пышно цвели своей холодной, высоко-
мерной красотою георгины, пионы и
астры, распространяя в чутком возду-
хе осенний, травянистый, грустный за-
пах. Остальные цветы после своей рос-
кошной любви и чрезмерного обиль-
ного летнего материнства тихо осыпа-
ли на землю бесчисленные семена бу-
дущей жизни.

Александр Иванович Куприн
(26 августа (7 сентября) 1870,
Наровчат - 25 августа 1938,
Ленинград) - великий русс-
кий писатель, переводчик
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Самый длинный торт в России испекли
в Химках на Дне Города. Каждый желаю-
щий смог его попробовать: неудивитель-
но, ведь рекордсмен весил больше 3 тонн!
Длиннейший торт в России был 30 мет-
ров в длину и 1,5 метра в ширину, 12 сан-
тиметров в высоту. Над созданием торта
трудились всю ночь перед праздником ра-
ботники нескольких кондитерских, а его
проект разрабатывали в течение месяца.
Его украсили фигурками и фотографичес-
кими изображениями знаменитых мест го-
рода - противотанковых ежей, памятника
самолету Лавочкина, Олимпийской дерев-
ни, Арены Химки и многих других - и все
они были съедобными! В торжественной
обстановке именинный торт был внесён в
книгу рекордов России. Пока кондитерам
вручали сертификат, химчане толпились
за оградой вне павильона, прикрывая друг
друга зонтиками от дождя. Молодые по-
вара резали торт на большие куски (при-
мерно по 300 грамм) и официанты разда-
вали его людям. Попробовать чудо-торт
удалось всем, даже полицейским, охра-
нявшим порядок, а маломобильным жи-
телям города администрация Химок поо-
бещала выслать торт на дом. Неподалеку
от павильона бесплатно разливали яб-

Перуанские рестораны
активно открываются по
всему миру. Поэтому охот-
ники за гастрономически-
ми радостями отправляют-
ся теперь не только в Ли-
му, но также в Нью-Йорк,
Гонконг, Лондон, Барсело-
ну, Сингапур. Теперь к спис-
ку счастливчиков присое-
динилась и Москва. Ресто-
ран с характерным назва-
нием Chicha открылся в Но-
винском пассаже. Прои-
зошло это тихо и незамет-
но. Но даже на техничес-
ком открытии случился ан-
шлаг. К тому были все ос-
нования. Еще бы, ведь за
кухню отвечает Владимир
Мухин, бренд-шеф White
Rabbit Family, хорошо из-
вестный столичным гурма-
нам своей способностью к
парадоксальному гастроно-
мическому мышлению. Не-
которое время тому назад
он отправился за океан,
чтобы накопить необхо-
димых впечатлений. А вер-

Óðàãàí íàêðûë
Êàçàíü

В Татарстане 7 сентября,
во второй половине дня
разыгралась непогода - на
регион обрушились обиль-
ные ливни, сопровождае-
мые грозой и сильным вет-
ром, местами градом. Как
сообщила пресс-секретарь
Минздрава республики Ай-
гуль Салимзянова, из-за
стихии пострадали девят-

Óðþïèíñê èñïîëüçóåò ñëàâó èç àíåêäîòà
1984 год. Экзамен по философии. Профессор: "Ну сов-

сем вы, батенька, ничего не знаете. Скажите, а вы Маркса
хоть что-нибудь читали?". Студент: "Нет". "А Энгельса?". "Нет".
"А вы хоть знаете, кто они такие?" "Нет". "А про Ленина
слыхали?" "Нет". "А вы, батенька, откуда будете?" "Из Урю-
пинска". Профессор повернулся к окну и задумчиво глядя
в даль говорит: "А, может, действительно... Бросить всё... и
уехать в Урюпинск?"

Уже 3 года Урюпинск официально носит звание "Столица
российской провинции" и 13 лет работает над своим брен-
дом. Этот город из анекдота заслуженно называют глубин-
кой - 326 километров до Волгограда, 696 до Москвы, 243 до
Тамбова. Железнодорожная ветка из Волгограда обрывает-
ся в самом центре города, из Москвы на поезде можно
доехать только до станции "Алексиково", а дальше на пе-
рекладных. Здесь живет около 40 тысяч человек, но город
этот известен 93% россиян, а об урюпинских платках из
козьей шерсти знают далеко за пределами России. 24 и 25
сентября в Урюпинске пройдет всероссийский форум, на
котором представители городов, вузов и бизнеса со всей
страны обсудят широкий спектр вопросов: от разработки
до коммерциализации бренда города.  Руководитель фору-
ма, известный в России специалист по брендингу террито-
рий Василий Дубейковский объяснил, почему мероприятие
пройдет именно в столице российской провинции:

"Урюпинск является одним из лучших на сегодняшний день
примеров территориального брендинга на постсоветском прос-
транстве. Он раньше других городов России начал занимать-
ся своим брендом и вышел на этап его продвижения. Он
преподносит себя, как пример другим городам того, как на-
до выживать в российских реалиях".

Неотъемлимая часть бренда Урюпинска - это коза. Она
на фирменной символике: визитке главы города, блокно-
тах, буклетах и прочей сувенирной продукции. Козу в Урю-
пинске справедливо называют кормилецей. Ведь именно
это животное помогло жителям провинциального городка
прокормиться в трудные годы. Для многих урюпинцев раз-
ведение коз - это маленький бизнес, приносящий ста-
бильный доход. Шерсть коз из Урюпинска считается осо-
бенной - в любой другой местности она не такая длинная.
Как дань уважения рогатому животному в центре города
стоит памятник "Козе-кормилице". Нос у скульптуры глад-
кий и блестящий от многочисленных "натираний" на удачу.
А еще каждый год в День города проходит конкурс "Мисс
козочка 2015".

Â Õèìêàõ íà Äåíü ãîðîäà èñïåêëè òîðò-ðåêîðäñìåí

лочный чай. На сцене выступали лучшие
таланты Химок, пели и танцевали.

Èíäåéñêàÿ ãîðäîñòü Chicha óæå è â Ìîñêâå

Лосось с перепелиным яйцом, муссом из
авокадо и соусом

Копченый угорь с трюфельным маслом

Íà òåððèòîðèè ÇÈËà ïîñòðîÿò ôèëèàë
Ýðìèòàæà

Т е р р и т о р и ю
бывшего завода
ЗИЛ в столице зас-
троят жилыми квар-
талами, детсадами
и школами, а так-
же современными
высокотехнологич-
ными предприятия-
ми. Об этом жур-
налистам сообщил
заместитель мэра
Москвы по вопро-
сам градостроите-
льной политики и
строительства Ма-
рат Хуснуллин.

"В ближайшее время строители приступят к возведению
первого жилого дома на северном участке ЗИЛа. Там же
возведут 12 детских садов на 1440 мест, три школы на 3300
учеников. Всего на этой территории появится около 1 млн
кв. м жилья", - сказал Хуснулин. Он добавил, что реализа-
ция крупных и важных проектов в Москве не остановится
даже при трудной экономической ситуации. "При этом важ-
но, чтобы наряду с новыми объектами недвижимости соз-
давалась полноценная социальная инфраструктура", - по-
яснил Хуснуллин.

По словам заммэра, инвестор проекта также построит
за свой счет на территории бывшего завода ЗИЛ филиал
Государственного Эрмитажа. Проектирование и прохож-
дение экспертизы планируется завершить до конца 2016
года, а вот само строительство филиала может начаться
уже в 2017 году. нувшись на родину, выдал

полноформатное меню, в
котором нашлось место
всем основным направле-
ниям перуанской гастроно-
мии - креольскому, никкей,
чифе. Меню, уместившееся
на одном, хоть и большом
листе, делится на несколь-
ко блоков. Креольская кух-
ня представлена раздела-
ми "Севиче", "Тирадитос" на
тончайших лепешках и
вполне традиционных "Ка-
узас" на подушечках из
желтой и фиолетовой кар-
тошки. В России такая не
растет. многие продукты,
включая знаменитую чер-
ную кукурузу и различные
виды перца, специально ве-
зутся из Перу. Да, получа-
ется недешево, зато впол-
не аутентично, что подтвер-
ждают регулярные визиты
в ресторан консула Респуб-
лики Перу.

Направление никкей,
сформировавшееся благо-
даря японским эмигрантам,

нашло отражение в "Тоста-
дитос" (переосмысленной
версией сашими), собствен-
но "суши", а также "усузу-
курис" (те же сашими, то-
лько с затейливыми соуса-
ми) и "nikkei роллах". Пос-
ледние готовятся совсем
иначе, нежели классичес-
кие роллы. В Chicha в ка-
честве ингредиентов испо-
льзуют лосося, мраморную
говядину, осьминога, авока-
до. Гурманы рекомендуют
начать с тостадитос с ку-
сочками копченого угря под
соусом унаги на тончайшей
лепешке, севиче из лосося
с кукурузной канчей, бата-
том и красным луком и ка-
узаса с осьминогом. Затем
плавно переместиться в
сторону суши Nikkei, осо-
бенно тех, что делают с го-
вядиной с перепелиным яй-
цом (перед самой подачей
их слегка поджаривают га-
зовой горелкой, что созда-
ет дополнительную палитру
вкусов).

надцать человек, в том чис-
ле двое детей. В горболь-
ницу №7 Казани достав-
лены девять человек, все
госпитализированы, им
оказывается необходимая
медицинская помощь в пол-
ном объеме. В отделение
нейрохирургии Детской
республиканской клиничес-
кой больницы госпитализи-
рован месячный ребенок в
состоянии средней степе-
ни тяжести. Очевидцы со-
общают, что разруши-

тельный ливень с градом и
ветром длился в городе
всего лишь около 10 минут,
однако местные жители уже
успели окрестить погоду
как "ураган в Казани" и
Сеть заполнилась видеоро-
ликами, снятыми в момент
стихии.

Напомним, что предыду-
щий ураган, который слу-
чился в Казани 16 июня
нынешнего года, нанес го-
роду урон на 25 млн. руб-
лей.
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280 лет назад, зимой 1730 го-
да, в Белокаменной появились
первые уличные фонари. Сегод-
ня Москва считается одним из
самых освещенных городов ми-
ра. В этом году, с 26 сентября
по 4 октября, в Москве в пятый
раз пройдет Международный
Фестиваль "Круг света". Тема
юбилейного фестиваля - "В го-
роде света...".

Архитектурное пространство
Москвы вновь наполнится рабо-
тами лучших российских и зару-
бежных световых дизайнеров, ху-
дожников, 2D и 3D графиков - му-
льтимедийными программами на
фасадах зданий, инсталляциями и
лазерными шоу. В "Круге света -
2015" будут задействованы девять
площадок: здания Министерства
Обороны на Фрунзенской набе-
режной и Андреевский мост, Цен-
тральный Детский магазин, Боль-
шой театр, Чистые пруды, Патри-
аршие пруды, Гребной канал в
Крылатском, ВДНХ, Digital October,
а также набережные Москвы-ре-
ки, на которые с барж будут про-
ецироваться световые картины.

Москва влилась в светлые
ряды после издания императри-
цей Анной Иоанновной соответ-
ствующего указа. Зимой 1730 го-
да на центральных улицах поя-
вились масляные фонари. Нель-
зя сказать, чтобы стало очень
ярко - новоявленные источники
света стояли в двадцати метрах
друг от друга и озаряли округу,
примерно как одна свеча. То есть
по современным меркам - тьма-
тьмущая. Чтобы убедиться в
этом, достаточно сходить в му-
зей "Огни Москвы" - здесь во
время экскурсий выключают все
освещение и дают возможность
насладиться светом фонаря оп-
ределенной эпохи.

При демонстрации уличного
освещения XVIII века просят не
двигаться: с непривычки глаз ни-
чего не различает, и расшибить
себе лоб - проще простого. Ког-
да включают привычный свет,
можно разглядеть и сам фонарь.
Три столетия назад его ставили
на полосатый столб, выкра-
шенный в белый и "дикий" -
серый по-нашему цвет. Первые
уличные осветительные приборы
прозвали конопляными - масло
использовали самое дешевое,
конопляное.

Изначально зажигали эту кра-
соту только по особым дням -
свет вообще ассоциировался с
праздником. Первый описанный
случай ночного "озарения"
Москвы относится к началу XVII
века. Тогда по случаю приезда дат-
ского принца, жениха царевны
Ксении Годуновой, отец невесты
повелел зажечь огромные плош-
ки с маслом, расставленные на
кремлевских башнях. Счастливо-
му браку это не помогло - ино-
земный гость умер незадолго до
свадьбы, а Ксения Борисовна, как
известно, так и не вышла замуж.

Праздничную иллюминацию ус-
траивали и с помощью шкаликов
- разноцветных стаканчиков с
маслом. Их расставляли на де-
ревянном каркасе, в который
предварительно "одевали" здание.
Фитили шкаликов соединяли по-
роховыми нитями и поджигали.
Один из самых известных при-
меров использования такого ос-
вещения - коронация Александра
II, когда на Сухаревской башне

Â ñòîëèöå ñâåòà
От масленых огней Бориса Годунова
до зарева современной Москвы

ло бы только чайник вскипятить.
"Георгиевская" станция была зак-
рыта после того, как в 1897-м
появилась ее "сестра" на Раушс-
кой набережной - ГЭС-1. Кстати,
работающая до сих пор.

Тем не менее до революции
Москва освещалась в основном
газом. В 1932-м последний га-
зовый фонарь был заменен элек-
трическим. В 1941-м в Москве
ввели централизованную систе-
му управления освещением -
первую в мире. Главный пульт -
сегодня его можно видеть в му-
зее "Огни Москвы" - подавал сиг-
нал в районные, после чего и
включались фонари. Цент-

Ночная Москва
Освещение Сенатской площади в Кремле в честь ко-
ронации Александра I

Восстановленные старинные фонари на мос-
ковских улицах

Освещение храма Христа Спасителя

Причудливые образы на фасаде Большого театра во время
фестиваля "Круг света"

ся его газовый коллега. А первый
электрический фонарь появился
в 1880 году и назывался "русс-
кий свет". Так его именовали не
только в Москве, но и по всему
миру. Горел благодаря дуговой
лампочке или "свече Яблочкова"
- изобретению уроженца Саратов-
ской губернии. По правде гово-
ря, дуговые лампы существовали
и до Яблочкова, но именно он
разработал первый практичный
образец. До того к току населе-
ние относилось, скорее, как к ат-
тракциону - публику нередко за-
зывали на показы "электричес-
кого солнца". Свеча Яблочкова
при всей своей инновационнос-
ти и яркости (от 70 до 1500 све-
чей) пожирала столько энергии -
никакой городской казны не хва-
тит. Так что до поры до времени

уличное электрическое освеще-
ние было признаком роскоши.

В начале ХХ века свечи Яблоч-
кова стали вытесняться лампами
накаливания, запатентованными
другим русским ученым - Алек-
сандром Ладыгиным. Впервые
москвичи увидели их в 1883 го-
ду, на коронации Александра III.
Тогда на Колокольне Ивана Ве-
ликого зажглись три тысячи лам-
почек. Электростанций в ту пору
не было, ток вырабатывали ди-
намо-машины, расположенные на
другом берегу реки. Провода про-
ложили по дну реки. Ну а первая
электростанция - "Георгиевская"
- заработала в 1888 году. Теперь
в этом здании находится Новый
Манеж. Предприятие мощностью
не отличалось - вырабатываемой
за сутки энергии сегодня хвати-

ральный пульт также мог блоки-
ровать "дочерние". До этого свет
был рукотворным - фонарщики
ходили от столба к столбу и
включали рубильники.

Через пару месяцев после вве-
дения системы в эксплуатацию
она послужила основой свето-
маскировки города. С конца
1941-го и в 1942-м фонари не
горели вовсе. 30 апреля 45-го
маскировка была снята. Самуил
Маршак откликнулся на событие
стихами "Да будет свет".

После войны света в Москве
становилось все больше. Пово-
ротным в истории освещения
стал 1975-й, когда начали уста-
навливать фонари с натриевы-
ми лампами - теперь они в ос-
новном и работают в городе.
Причем работают так, что Моск-
ва считается одним из самых ос-
вещенных мегаполисов мира.

В этом году на 81 здании сто-
лицы установят новую архитек-
турно-художественную подсвет-
ку в рамках программы "Моя ули-
ца". Она должна сделать вид
Москвы более привлекательным
в темное время суток. Каждое
здание в центре города по-сво-
ему уникально и, чтобы подчер-
кнуть его особенность, дизай-
неры взяли за основу теплый
белый цвет. Все светильники бу-
дут смонтированы и настроены
таким образом, что лучи не по-
падали в окна домов и не меша-
ли жителям. По словам чинов-
ника, в основе проекта архитек-
турно-художественной подсветки
заложены энергоэффективные
светодиодные лампы, которые,
по сравнению с ранее применя-
емыми, потребляют на 25% ме-
ньше электроэнергии.

Работы были проведены и для
восстановления исторического
облика фонарям. По сохранив-
шимся чертежам и архивным фо-
тографиям были изготовлены
точные копии старинных фона-
рей, которыми украсили мостов
и набережных центра столицы.
Благодаря этому удалось воссоз-
дать ансамбль мостов и набе-
режных, который задумывался
архитекторами еще в начале
прошлого века.

расставили 27 000 шкаликов.
Ну а еженощно улицы по-преж-

нему освещали масляные фона-
ри. Впрочем, не совсем еженощ-
но. В XVIII веке зажигать их пола-
галось 18 раз в месяц. Остальные
ночи были лунными - считалось,
что и так светло. Некоторые
"столбы" и вовсе не зажигали -

фонарщики частенько воровали
масло и употребляли в пищу. Впос-
ледствии в него стали добавлять
скипидар - это и спасало горю-
чий материал от поедания. Соби-
рались было перейти на спирто-
вое освещение, но от эксперимен-
та быстро отказались, зато оста-
лось выражение "офонарел" - то
есть принял на грудь содержимое
осветительного прибора.

В 1812 году фонари - как и
все прочее в городе - сгорели.
Освещение восстанавливали
долго и мучительно - до сере-
дины века его почти не было. О
московской кромешной тьме
Пушкин язвительно писал:
"Когда Потемкина в потемках
Я на Пречистенке найду,
То пусть с Булгариным

в потомках
Меня поставят наряду".

Речь идет о писателе Фаддее
Булгарине, которого Пушкин, мяг-
ко говоря, недолюбливал.

Сносное уличное освещение
появилось в Москве спустя поч-
ти четверть века после смерти
поэта. В 1863 году в городе за-
жегся первый керосиновый фо-
нарь. Сила света у него была во-
семь-девять свечей, в то время
как у масляного "собрата" - од-
на, в лучшем случае две. В му-
зее "Огни Москвы" вам проде-
монстрируют его яркость - впол-
не достаточную, чтобы не наты-
каться на другие предметы. Впро-
чем, при луне он по-прежнему
не работал.

Через два года после кероси-
нового фонаря в Москве зажег-
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вершенно спокойной… Оче-
видно потому, что большин-
ство агрессивно настро-
енных неонацистов уехали
"покорять Донбасс" еще год
назад. Однако после собы-
тий в Мукачево, когда власть
попыталась поставить на
место зарвавшуюся "братву"
из Правого сектора - эти
бандформирования быстре-
нько вернулись по домам и
фактически начали править
Западной Украиной. Причем
их побаиваются сами сило-
вики. Оставаться в городе,
где по улицам ходят воору-
женные отморозки с расст-
ройствами психики, (что и
понятно, после пребывания
в зоне боевых действий!) -
было просто опасно.

- Кстати, украинский

конфликт разрастается и
приобретает новые
формы, а Европа продол-
жает не слышать и не ви-
деть происходящее. Поя-
вился вопрос радикалов
на границе с Европой. По-
льша категорически отка-
зала принимать украинцев
на свою территорию, в
частности представителей
Правого сектора. Не так
давно, в Киеве украинские
ультрасы избили польских
болельщиков, а также двух
польских журналистов…
Что Вы думаете по этому
вопросу?

- Я уже более полугода на-
зад заметила, что существу-
ет официальная позиция
правительств европейских
государств и точка зрения

граждан этих же стран. И
далеко не всегда они сов-
падают. Скажем, позиция
правительств стран Европы
об экономических санкциях
против России (якобы в под-
держку Украины, а на самом
деле - по прямому указанию
США!), подрывает экономи-
ку этих же стран. Что рико-
шетит по гражданам. К тому
же в Европе уже поняли, что
наплыв украинцев чреват
"майданными скачками" в са-
мой Европе - это, как ви-
рус. Вирус агрессии, нена-
висти и разрушения. Это НЕ-
ОНАЦИЗМ. И чем раньше
люди в странах ЕС это пой-
мут - тем меньше риск.

- Существует мнение, что
Львов евроинтегрируется
первым из всех городов

Украины. Остальные - ру-
сифицируются. Каким вы
видите будущее Украины?

- Не думаю, что Львов ев-
роинтегрируется на каких-то
особых условиях. Во всяком
случае, поляки как-то уже
сказали - "мы готовы вернуть
себе наш Львов, но без фа-
уны!".

Что касается будущего Ук-
раины - лично я вообще его
не вижу при нынешней влас-
ти. Хотя… ведь сторонники
майдана считают эталоном
Америку и Европу? Так по-
чему бы не вспомнить, что в
США в каждом штате своя
власть и свои законы. И что
Германия также имеет феде-
ративное устройство.

- А будущее Европы?
- Я журналист, и весьма

Елена Бойко - известная журналистка Агентства журналис-
тских расследований, Украина, Львов

14. ВЗГЛЯД

- Елена, расскажите, по-
жалуйста, как живется
журналистам на украинс-
кой земле? Насколько я
знаю, Вы сейчас уже нахо-
дитесь в другой стране.

- Фактически уже более го-
да, с того момента, как в Ук-
раине произошла так назы-
ваемая "Революция достоин-
ства", которая, по сути, была
государственным переворо-
том - независимая журна-
листика в Украине умерла.
Сейчас можно писать, либо
снимать только то, что соот-
ветствует позиции нынешней
власти. Иначе либо уволят
с работы (в лучшем случае),
либо окажешься в тюрьме,
как это случилось с Русла-
ном Коцабой, либо в моги-
ле - яркий пример - убийст-
во Олеся Бузины. Вот и я
была вынуждена покинуть
Украину, поскольку СБУ воз-
будила против меня дело "за
поддержку сепаратистов,
одобрение аннексии Крыма,
осуждение АТО и сотрудни-
чество с российскими СМИ".
Забрали всю мою рабочую

Åëåíà Áîéêî: Íåçàâèñèìàÿ æóðíàëèñòèêà â
Óêðàèíå óìåðëà

Несмотря на весь кошмар, развернувшийся на терри-
тории Украины после кровавого Майдана, состоявшего-
ся 22 февраля 2014 года, и на все преследования инако-
мыслящих и политические убийства, существуют люди,
которые находят в себе силу говорить правду в лицо
тем, кто захватил власть в Киеве посредством госу-
дарственного переворота. К сожалению, правда прино-
сит этим людям тяжелые последствия. Кого-то жесто-
ко избивают, как Дмитрия Лященко во Львове. Кого-то
бросают в тюрьму, как Руслана Коцабу. А кого-то, убива-
ют, как писателя и журналиста Олеся Бузину, Ольгу Мо-
роз внештатную журналистку МИА "Россия Сегодня", ко-
торая была найдена мертвой возле собственного дома,
а также как основателя украинского издания "Обком"
Сергея Сухобока, независимую журналистку Маргариту
Валенко, экс-депутата Партии регионов Олега Калаш-
никова и многих других…

Известная львовская журналистка Елена Бойко тоже
стала одной из тех, чье имя пополнило список полити-
ческих преследований в Украине. Бойко участвует в раз-
личных международных мероприятиях, посвященных Ук-
раине, как онлайн конференции, телемосты, интервью
на ТВ и т.д.

"Сейчас это единственная возможность прорыва ин-
формационной блокады, поскольку украинские СМИ пред-
намеренно искажают правду о событиях в нашей стра-
не, а европейские СМИ, зачастую, просто не знают ре-
альной картины того, что происходит в Украине", - зая-
вила Елена Бойко в интервью газете "Россия сегодня -
Русия днес".

Елена наверное долго будет помнить 9 мая 2015 года.
Тогда, в День Победы над фашисткой Германией, она была
в числе маленькой группы людей, которые осмелились прий-
ти к памятнику героям войны, чтобы поздравить вете-
ранов с 70-летием победы над фашизмом и развернуть
там запрещенное новым режимом красное Знамя Победы.
Кстати, в этой группе был и журналист Дмитрий Ля-
щенко. Позже вечером неонацисты подкараулили группу
и напали на нее. Репортера Лященко жестоко избили,
после чего он чуть не потерял глаз. Скандал с избиени-
ем во Львове независимого журналиста набрал огромные
обороты. Дмитрий рассказал, что до этого постоянно
получал угрозы по телефону и в личных сообщениях в
"Фейсбуке"…

Елена Бойко, является одной из немногих противников
киевского режима. Не раз ездила в Москву, давала ин-
тервью журналистам и говорила правду в лицо сторон-
никам Бандеры. Но, не смотря на угрозы, она всегда
возвращалась во Львов, так как  бежать из своего род-
ного города никогда не хотела. И даже после того, как
Львов превратился в бандеровский город, где ходить по
улицам для нее стало опасно, она сделала выбор сильного
человека: осталась и боролась, вопреки частым угрозам.

Последней каплей в чаше терпения для Бойко стало
июльское утро 24 числа, когда к ней в дом с диким грохо-
том ворвались представители СБУ и предъявили удосто-
верение решения суда о возбужденном уголовном деле.

аппаратуру, цифровую тех-
нику и вызвали на допрос.
Я пришла с адвокатом, пос-
ле чего стало ясно, что бу-
дут закрывать, что было не-
возможно сделать именно
в этот день по разным при-
чинам. Я не стала дожида-
ться, имея пример Кацабы
и Бузины, и уехала. Я даже
не знаю, что хуже: заведут
уголовное дело и посадят -
это даже не самое худшее,
потому что можно отсидеть
и выйти. Но по улицам бе-
гают совершенно психичес-
ки больные люди, которым
достаточна только команда
"фас" - "вот сепаратистка",
и они могут зарезать но-
жом, застрелить, кирпичом
прибить… На самом деле мы
живем в обществе психопа-
тов, поэтому я решила, что
мне там больше делать не-
чего.

- Какой была обстановка
во Львове перед Вашим
отъездом?

- Как ни странно, но до
начала лета 2015 года обс-
тановка во Львове была со-

далека от геополитики… Но
мое мнение - Евросоюз не
самая удачная форма объ-
единения европейских го-
сударств. В результате
вхождения в ЕС многие
страны серьезно подорва-
ли свою экономику, унич-
тожили свои производства,
потеряли рынки сбыта сво-
ей продукции…  Я не уве-
рена, что даже при выходе
из ЕС теперь можно восс-
тановить экономику этих
стран достаточно быстро.

- Елена, прокомменти-
руйте ситуацию с беженца-
ми в Европе?

- Европа стала заложни-
цей собственной политики.
С одной стороны, молчали-
во (или вслух) одобряя аг-
рессию США в странах
Ближнего Востока, как бы
обязана принимать бежен-
цев и оказывать им помощь.
С другой стороны - это
вызывает резкое неприятие
у граждан стран Европы. Не
говоря уже о том, что миг-
ранты представляют реаль-
ную угрозу для этих самых
граждан.

- Что Вы думаете о про-
сьбе польских властей к
правительству России по-
мочь с наплывом мигран-
тов?

- Что касается "просьбы"
Польши - она лишена вся-
ческих оснований. В России
и без того хватает мигран-
тов, вынужденных покинуть
свои дома из-за потакатель-
ства Европы агрессивным
планам США. В том числе и

беженцев из Украины. Ко-
торых за год прибыло почти
около трех миллионов.

- Планируете вернуться
на Родину, в Украину?

- Разумеется! Да я и сей-
час не ощущаю себя ВНЕ
Украины. Моя профессия
всегда была связана с ко-
мандировками, часто и дли-
тельными. Мое утро по-
прежнему начинается с
просмотра новостной ленты
Украины. Там живет моя се-
мья… Но только я хочу вер-
нуться в УКРАИНУ. Гостеп-
риимную, щедрую, богатую,
мирную, какой она была ра-
ньше. А не в залитую кро-
вью украинцев УКРОПУ. И
я верю, что Украина в бли-
жайшем будущем очистится
от скверны и воскреснет.

Львов. Елена Бойко любит свой
город и хочет вернуться.
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15. ПРАВОСЛАВИЕ

6 сентября 2015 года, пос-
ле Божественной литургии
в Патриаршем Успенском
соборе Московского Крем-
ля, Святейший Патриарх
Московский и всея Руси Ки-
рилл возглавил крестный
ход из Кремля к Высоко-
Петровскому ставропигиа-
льному монастырю. Торжес-
твенное шествие было пос-
вящено 700-летию начала
служения в Москве святи-
теля Петра и 700-летию ос-
нования Высоко-Петровс-
кой обители. В крестном хо-
ду с чтимой иконой святи-
теля Петра приняли учас-
тие более 10 тысяч человек.

Шествие прошло по ис-
торической Петровской до-
роге по маршруту: Собор-
ная площадь Кремля - Ни-
кольские ворота - Кремлев-
ский проезд - ул. Охотный
ряд - ул. Петровка. По пре-
данию, после прибытия в
Москву в 1315 году митро-
полит Петр прошел от
Кремля к возвышенному
берегу Неглинки, где и ос-

Âëàäèìèð Ëåãîéäà: Öåðêâè íå
íóæíà ïîëèòè÷åñêàÿ âëàñòü

На днях председатель Си-
нодального информационного
отдела Владимир Романович
Легойда рассказал в эфире
радио "Вера", на что распрос-
траняется влияние Церкви и
какие ее главные задачи.

"Церковь активна в общест-
венном поле, и Патриарх за-
нимает вполне определенную
нравственную позицию по це-
лому ряду вопросов, которые
существуют не только в цер-
ковной повестке дня, но и в российском обществе, между-
народном сообществе, государстве. Поэтому Патриарх ре-
гулярно попадает в рейтинги влиятельных политиков, при
том, что не является политиком в собственном смысле
слова", - заявил В.Р. Легойда.

По его словам, Церкви не нужна политическая власть, а
ее первоочередная задача - изменить человеческое серд-
це, устремлять современного человека к раю: "Христианин -
это не тот, кто борется с коррупцией. Иначе бы основным
священным текстом у нас было не Евангелие, а Налоговый
кодекс. И преподобный Серафим Саровский не сказал: "Зап-
лати налоги, и тысячи вокруг тебя спасутся". Он сказал:
"Стяжи дух мирен вокруг себя". Поэтому служение Церкви
направлено на изменение человеческого сердца, считает
председатель Синодального информационного отдела.

Кроме того, по мнению Легойды, результатом огромных
совместных усилий Церкви, российского общества и госу-
дарства, является привлечение внимания мировых СМИ к
проблеме христиан на Ближнем Востоке.

"Патриарх неоднократно призывал к тому, чтобы миро-
вое сообщество обратило пристальное внимание на страш-
ную христианофобскую ситуацию, которая приводит к унич-
тожению христиан в современном мире. Мы все вместе -
и Русская Православная Церковь, и Императорское пра-
вославное палестинское общество, и российский МИД -
сделали так, что эта тема хоть как-то обозначена в медиа,
в том числе, и в зарубежных СМИ, традиционно обходив-
ших ее по касательной", - подчеркнул представитель РПЦ.

Ïàòðèàðõ Êèðèëë: Ãîñïîäü
äàðóåò ìèð èñòîðè÷åñêîé Ðóñè

новал монастырь, наз-
ванный впоследствии в его
честь.

Празднование 700-летне-
го юбилея Высоко-Петров-
ского монастыря - древней-
шей монашеской обители
города - проходило  в день
памяти основателя монас-
тыря святителя Петра, мит-
рополита Киевского, ко-
торый перевел кафедру из
Владимира в Москву и по-
ложил начало возвышению
Москвы, как центра русс-
кой государственности.

Патриарх Кирилл в сво-
ем обращении к верующим
напомнил, что святитель
Петр, перенесший 700 лет
назад центр управления
Русской православной цер-
кви в Москву, "все свои
силы полагал на сохране-
ние единства русской зем-
ли" и неслучайно носил ти-
тул "митрополита Киевско-
го, Московского и всея Ру-
си".

"Вспоминая его память,
его святое имя, мы в пер-

вую очередь вспоминаем
подвиг хранения единства
Руси, исторической России.
И неслучайно мы вспоми-
наем его как митрополита
Киевского, Московского и
всея Руси, потому что этот
титул объединяет всю Русь.
Этот титул безусловного ис-
торического и духовного ав-
торитета бросает вызов
всем, кто сегодня, идя по
пути междоусобицы удель-
ных княжеств, пытается
разделить народ, столкнуть
его в междоусобной брани,
кто осмеливается одну
часть Руси называть своим
"врагом" и мобилизовывать
людей на борьбу с единок-
ровными, единоверными
братьями", - сказал патри-
арх.

Как известно несколько
дней назад президент Ук-
раины Петр Порошенко за-
явил, что "нет у нас ника-
ких братских народов во
время войны" и что "есть
единственный украинский
народ, следующий в Евро-

пу, и есть русский народ,
который находится в глубо-
ком кризисе".

Патриарх Кирилл  отме-
тил, что подобное на Руси
уже раньше переживали и
святитель Петр также "был
свидетелем того, как подс-
трекаемые извне удельные
князья вступали в смерте-
льную схватку, ослабляя се-
бя и свой народ".

Как указал предстоятель
Русской православной цер-
кви, на каждой Литургии се-
годня верующие молятся о
"сохранении единства на-
шей церкви", а также "о
примирении междуусобной
брани на украинской зем-
ле".

"Верим, что, проведя на-

род наш через испытания
и скорби, Господь дарует
мир и благополучие исто-
рической Руси", - заключил
патриарх.

Также, Святейший Патри-
арх Кирилл вручил намест-
нику Высоко-Петровского
монастыря игумену Петру
(Еремееву) наперсный
крест, изготовленный по
случаю 1000-летия престав-
ления святого равноапосто-
льного князя Владимира.

К собравшимся обратил-
ся полномочный представи-
тель Президента РФ в Цен-
тральном федеральном ок-
руге А.Д. Беглов, который
передал участникам тор-
жеств поздравление Прези-
дента России В.В. Путина.

Ïðîñòûå âîïðîñû ñâÿùåííèêó
Можно ли с помощью церков-

ной свечи очистить дом от не-
гатива?

- Мне рассказали, что есть ри-
туал для очищения дома от нега-
тива: обнести церковную свечу по
периметру стен. Не грех ли это?

Отвечает священник Святослав
Шевченко:

- Этот ритуал - явно не церков-
ная традиция, а, скорее, похож
на магические языческие обряды.
Проще и лучше пригласить пра-
вославного священника, чтобы он
освятил ваше жилище. Святослав ШевченкоСтраницу подготовила Ольга Гурская

С 4 по 7 сентября 2015
года в румынском городе
Клуж-Напока прошел оче-
редной Съезд православ-
ной молодежи Европы. В
мероприятии приняли учас-
тие более 6000 молодых лю-
дей из разных стран. РПЦ
на международном форуме
представляла делегация Си-
нодального отдела по де-
лам молодежи. В рамках
съезда прошел ряд встреч
представителей Синодаль-
ного отдела и представите-
лей епархий и молодежных
активов из России и зару-
бежья по вопросу открытия
координационных центров
молодежного служения в
России и Европе. Состоя-
лась встреча делегаций из
России и Украины, в рам-
ках которой проходило об-
суждение актуальных проб-
лем молодежного служе-
ния. Участники встречи по-
делились опытом, а также
прослушали мастер-класс

6 сентября 2015 года, в Донской митро-
полии, в станице Старочеркасской Рос-
товской области прошли торжества, пос-
вященные празднованию в честь Донской
иконы Божией Матери. Состоялся
крестный ход "по водам" с точным спис-
ком чтимого образа, также была совер-
шена Божественная литургия под откры-
тым небом и фестиваль казачьей культуры,
которые стали основными событиями
праздника. Крестный ход сопровождали
15 яхт Парусной федерации Ростова-на-
Дону под руководством председателя Вла-
дислава Глухова.

Напомним, что масштабные торжества
в честь Донской иконы в первое воскре-
сенье после 1 сентября, стали традицион-
ными для Ростовской области. Тысячи ве-
рующих приезжают в Старочеркасскую в
престольный праздник, чтобы поклонить-
ся почитаемому образу. В этом году впер-
вые для участия в празднике был прине-
сен точный список чудотворной иконы, на-
писание которого благословил Святейший
Патриарх Московский и всея Руси Кирилл.
В течение двух лет образ создавался мас-

Â Ðóìûíèè ïðîøåë Ñúåçä ïðàâîñëàâíîé ìîëîäåæè

по эффективному взаимо-
действию со СМИ, подго-
товленный службой комму-
никации Синодального от-
дела.

5 сентября участники съ-
езда прошли крестным хо-
дом по главной улице го-
рода к кафедральному со-
бору Успения Пресвятой
Богородицы.

Делегацию Синодального
отдела принял иерарх Ру-
мынской Православной
Церкови митрополит Клуж-
ский Андрей.

7 сентября состоялось
закрытие съезда на спор-
тивной арене города Клуж-
Напока. Церемонию возгла-
вил Блаженнейший Архие-
пископ Бухарестский, Мит-
рополит Мунтенский и Доб-
руджийский, Патриарх Ру-
мынский Даниил при учас-
тии митрополита Клужско-
го Андрея. Следующий Съ-
езд православной молоде-
жи будет проведен в 2016
году. В этом году в съезде
приняли участие представи-
тели более 20 стран.

Òîðæåñòâà â ÷åñòü Äîíñêîé èêîíû Áîæèåé Ìàòåðè

терами Данилова монастыря: художника-
ми, реставраторами, искусствоведами. Ра-
бота проходила под патронажем Государ-
ственной Третьяковской галереи и Минис-
терства культуры РФ. Накануне праздни-
ка в Ростовском кафедральном соборе
Рождества Пресвятой Богородицы было
совершено всенощное бдение.
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Кроссворд
По горизонтали: 1. Тинэйджер

при боярах. 6. Человек, которому
к лицу выражение «мели Емеля -
твоя неделя». 9. Мир с собой и
перемирие с другими. 10. Гора
выше некуда. 14. Всегда желанный
клиент для любого банка. 15. Мос-
ковская улица, на которой люби-
телям быстрой езды делать нече-
го. 16. Герой скороговорки, пост-
радавший от членистоногого при
форсировании водной преграды.
21. Голосующая конечность. 22.
Синее, которым все горит. 23. Кап-
ля в «море» бархана. 26. Состоя-
ние общей хреновости организ-
ма. 27. Количество меда, которое
можно испортить ложкой дегтя. 28.
Чувство, необходимое в КВНе. 31.
Пессимист-плакса. 32. Сигаретный
прах. 33. Ленин по образованию.
36. То, на что мы отваживаемся,
если не можем создать комиссию.
37. «Варварская» роль Арнольда
Шварценеггера. 39. Ситуация, в ко-
торую может попасть каждый. 40.
Эротически звучащая сантехничес-
кая деталь.

По вертикали: 2. Нательное
«граффити». 3. Мясное блюдо, ко-
торое можно смело назвать «жер-
твой» рукоприкладства. 4. Под этот
звук лучше всего сматывать удоч-
ки. 5. «Заживо похороненные
трамваи» (шутка). 7. Пискун, ко-
торый может и укусить. 8. Пере-
сечение в море людей. 11. Пос-

ледний ребенок (устар.). 12.
Славный груз. 13. Это человек, ко-
торый знает о деньгах больше, чем
те, кто их имеет. 17. Из него все
соки жмут. 18. Лучшая часть ста-
да. 19. Кулинарная «поножовщи-
на». 20. Они решают все. 24. Груп-
па лиц, решающая что ничего сде-
лать нельзя. 25. Слово на экране,

Ответ к №35

По горизонтали: 6. Лотерея. 8. Меню. 9. Труп. 11. Звонарь. 16.
Ребус. 17. Авгий. 18. Обелиск. 19. Грош. 24. Боты. 26. Подкоп. 28.
Телега. 29. Сари. 30. Салют. 31. Рига. 32. Ощип. 33. Раса. 34.
Пион. 35. Кумир. 37. Беда. 38. Ананас. 39. Колода. 40. Этаж. 43.
Нимб. 46. Герасим. 48. Шорох. 49. Озеро. 50. Чинарик. 54. Сага.
55. Обет. 56. Штурвал.

По вертикали: 1. Шлюз. 2. Утро. 3. Арба. 4. Зять. 5. Чешуя. 7.
Буква. 10. Село. 12. Выброс. 13. Ноль. 14. Расчет. 15. Пиво. 20.
Реалист. 21. Шпионаж. 22. Адмирал. 23. Демагог. 24. Барабан. 25.
Тугодум. 27. Парус. 28. Тюбик. 35. Качели. 36. Ролики. 41. Азот. 42.
Пара. 44. Икра. 45. Томат. 47. Взлет. 50. Чаша. 51. Неуд. 52. Рева.
53. Кола.

означающее, что «кина больше не
будет». 29. Штирлиц в иерархии
разведчиков. 30. «Сфера влияния»
животного. 34. По мнению одной
из команд КВН, в названии этого
вина великолепно сочетаются ан-
глийское «да» и русское «нет».
35. Прут-воспитатель. 38. Выступ-
ление оперного докладчика.

Оч.умелые ручки

16 сентября
18:30. Малый зал. Посвящается 90-

летию со дня рождения Кирила Лавро-
ва, российского актера театра и кино,
народного артиста СССР. "Мой ласковый
и нежный зверь"

18:30. Большой зал. Театрализованная
презентация книги воспоминаний Дончо Дончева

Приятного аппетита!

"От города Мыглиш до Парижа"
17 сентября
18:30. Малый зал. Посвящается 70-

летию Победы над фашизмом. "В авгус-
те 44-го"
19:00. Мраморный зал. Концерт солис-

тов Дома музыки г. Санкт-Петербурга "По-
сольство мастерства"

Секреты приготовления
цыпленка тапака

Название блюда произошло от названия специальной
сковороды с крышкой-гнетом, на которой в оригинале дол-
жен готовиться цыпленок. Перед тем как перейти непос-
редственно к приготовлению, цыпленка разрезают по гру-
дине и кладут под пресс, чтобы тушка приняла плоскую
форму. Расплющенного цыпленка, размещают на сковоро-
де, накрывают тяжелой крышкой-прессом и обжаривают с
двух сторон.

В приготовлении цыпленка тапака нет ничего сложного.
С другой стороны, долгое время блюдо было незаслужен-
но забыто, и открывая его заново для кулинаров, каждый
шеф добавлял в приготовление авторскую нотку. Мы же
решили вспомнить классическую рецептуру блюда и глав-
ные принципы его приготовления.
ПРЕСС. Непременным

условием приготовления
блюда является то, что
тушку цыпленка необходи-
мо чем-нибудь придавить.
Без использования прес-
са это будет всего лишь
цыпленок, обжаренный на
сковороде, а не цыпленок
тапака. Если у вас нет
специальной сковороды,
воспользуйтесь подручны-
ми средствами вроде кас-
трюли с водой.
ЦЫПЛЕНОК. В современной интерпретации за цыплен-

ка тапака нередко выдают и курицу. Основным же компо-
нентом блюда изначально был именно цыпленок мужской
особи. Вес тушки, оптимально подходящей для приготов-
ления, не должен превышать 500 гр.

Люди одиноки, потомy что
вместо мостов они строят
стены.

Ну допустим, пробьешь ты
головой стену. И что ты бу-
дешь делать в соседней ка-
мере?

Безвыходным мы называ-
ем положение, выход из ко-
торого нам не нравится.

Я думал, что опустился на
самое дно, как вдруг снизу
постучали...

Не каждая серая масса
имеет что-то общее с мозгом.

Многие бумеранги не воз-
вращаются. Выбирают сво-
боду.

Мгновение осознания сво-
ей бесталантности есть
вспышка гениальности.

Из одной системы нам еще

Идея для
гаража...

...и для парти

Гений сарказма
Умение облечь мысль в лаконичную и хлесткую фразу -

это настоящее искусство. И есть люди, которые достиг-
ли в этом искусстве головокружительных высот. Среди
них - знаменитый польский поэт, философ, сатирик и один
из величайших афористов XX века Станислав Ежи Лец. Эти
афоризмы действуют на мозг так же, как бодрящий душ -
на тело.

долго не выбраться - из сол-
нечной.

Незнание закона не осво-
бождает от ответственности.
А вот знание нередко осво-
бождает.

Достаточно поддаться ил-
люзии, чтобы почувствовать
реальные последствия.

Все уже описано. К счас-
тью, не обо всем еще поду-
мано.

Когда я начинаю думать
серьезно, я вижу, насколько
комичен мир.

Одиночество, как ты пере-
населено!

Когда сплетни стареют,
они становятся мифами.

Если смотришь на мир
прищурившись, легче скрыть
слезы.

Всем правит случай. Знать
бы еще, кто правит случаем.

Всю жизнь идти к цели
можно, только если она пос-
тоянно отодвигается.

Жизнь - вредная штука. От
нее все умирают.

После общения с некото-
рыми людьми у меня появ-
ляется ярко выраженный
комплекс полноценности.

Сходят с ума только те, у
кого он есть.

Крыша над головой часто
не позволяет людям расти.

Многим нулям кажется, что
они - орбита, по которой
вращается мир.

Дурак - это человек, счи-
тающий себя умнее меня.

Тот, кто не разбирается ни
в чем, может взяться за что
угодно.

Раздвоение личности - тя-
желое психическое заболе-
вание, так как сводит бес-
численное множество су-
ществ, на которые обычно
раздроблен человек, к жал-
ким двум.
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Пятница, 11 сентября (болгарское время)

Воскресенье, 13 сентября
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Воскресенье, 13 сентября

06.00 Новости 06.20 Светлана Карпинская, Николай Рыбников в фильме
"Девушка без адреса" 07.45 Марина Неелова, Леонид Куравлев в фильме
"Дамы приглашают кавалеров" 09.05 "Играй, гармонь любимая!" 09.40 "Сло-
во пастыря" 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 "Смак" (12+) 10.50 Премье-
ра. "Станислав Любшин. Сентиментальный роман" (12+) 11.45 "Смешарики.
Новые приключения" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.10 "Идеальный ре-
монт" 13.00 К юбилею актрисы. "Надежда Румянцева. Одна из девчат" 14.00
Надежда Румянцева в комедии "Королева бензоколонки" 15.20 Никита Са-
лопин, Мария Аниканова, Дарья Волга, Даниил Спиваковский в многосе-
рийном фильме "Лист ожидания" (16+) 18.00 Вечерние новости (c субтитра-
ми) 18.10 "Лист ожидания". Продолжение (16+) 19.15 Премьера. "ДОстоя-
ние РЕспублики: Андрей Вознесенский" 21.00 "Время" 21.20 "Сегодня вече-
ром" с Андреем Малаховым (16+) 22.50 Анатолий Кузнецов, Павел Луспека-
ев, Спартак Мишулин в фильме "Белое солнце пустыни" (16+) 00.15 Алек-
сей Колган, Наталия Вдовина, Ольга Литвинова, Виктор Раков в фильме
"Двойная пропажа" (16+) 02.15 "Тихий дом" на Венецианском кинофестива-
ле. Программа Сергея Шолохова 02.40 Комедия Леонида Гайдая "Не может
быть!" (12+) 04.15 Фильм "Дорогая Елена Сергеевна" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доброе
утро" 09.00 Новости 09.20 Телеканал "Доброе утро" 09.35 "Конт-
рольная закупка" 10.05 "Жить здорово!" (12+) 11.05 "Модный
приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Лучше не быва-
ет". Многосерийный фильм (12+) 14.25 "Время покажет" (16+)
15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Время покажет". Продолже-
ние (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.55 "Жди меня"
18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 19.00 "Человек и закон"
с Алексеем Пимановым (16+) 20.00 "Поле чудес" (16+) 21.00
"Время" 21.30 "Самый лучший день". Концерт Григория Лепса
23.05 "Вечерний Ургант" (16+) 23.55 Комедия "Особенности на-
циональной охоты в зимний период" (16+) 01.15 Борис Щерба-
ков, Эммануил Виторган, Ирина Метлицкая, Борис Химичев в
фильме "Выкуп" (12+) 02.45 Музыкальная комедия "Любовью за
любовь" 04.10 Фильм "Люди в океане"

05.00 Сериал "Секретная служба Его Величества" 16+ 06.00 "Осо-
бое мнение" 07.00 Мультфильмы 6+ 07.30 "Американский ликбез"
"Архитектура" 08.00 "Сейчас в мире" 08.30 "Американский ликбез"
"Теория заговора" 09.00 Сериал "Катерина-2. Возвращение любви"
16+ 10.00 Сериал "Жить сначала" 18+ 11.00 Худ.фильм "Последнее
дело Варёного" 12+ 12.30 "Американский ликбез" "Архитектура"
13.00 Сериал "Секретная служба Его Величества" 16+ 14.00 Сери-
ал "Операция "Горгона"" 16+ 15.00 Д/ц "Неизвестная планета" 12+
15.30 "Американский ликбез" "Теория заговора" 16.00 Сериал "Ка-
терина-2. Возвращение любви" 16+ 17.00 "Сейчас в мире" 17.08
"Особое мнение" 18.00 Сериал "Секретная служба Его Величества"
16+ 19.00 "Сейчас в мире" 19.08 "Особое мнение" 20.00 Сериал
"Защита" 18+ 21.00 Сериал "Жить сначала" 18+ 22.00 "Сейчас в
мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00 "Американский ликбез" "Теория
заговора" 23.30 Сериал "Защита" 18+ 00.30 Д/ц "Неизвестная пла-
нета" 12+ 01.00 Сериал "Жить сначала" 18+ 02.00 Худ.фильм "Заго-
вор скурлатаев" 16+ 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Секретная служба Его Величества" 16+
06.00 Мультфильмы 6+ 07.50 Худ.фильм "Мужчины есть
мужчины" 12+ 09.00 "Тайм-код" с В.Ленским 10.00
Худ.фильм "За двумя зайцами" 12+ 12.00 "В Нью-Йор-
ке с В.Топаллером" 13.00 Худ.фильм "Питер FM" 16+
15.00 Худ.фильм "Последний уик-энд" 16+ 17.00 "Русс-
кий акцент" "Бродвейские тайны" 17.30 "Американс-
кий ликбез" "Голливуд" 18.00 "Тайм-код" с В.Ленским
19.00 "Сейчас в мире" 19.15 "Особое мнение" 20.00
"Израиль за неделю" 21.00 Худ.фильм "Питер FM" 16+
23.00 Д/ц "Неизвестная планета" "Второе пришествие
Виссариона (2 части)" 12+ 00.00 "Израиль за неделю"
01.00 Худ.фильм "За двумя зайцами" 12+ 03.00
Худ.фильм "Питер FM" 16+

05.00 Д/ц "Неизвестная планета" "Второе пришествие Висса-
риона (2 части)" 12+ 06.00 "Израиль за неделю" 07.00 Мульт-
фильмы 6+ 08.00 Худ.фильм "Матрос Чижик" 12+ 09.30 "Амери-
канский ликбез" "Голливуд" 10.00 Худ.фильм "Если можешь,
прости..." 12+ 11.30 "Русский акцент" "Город по вертикали. Ар-
хитектурный хай-тек" 12.00 Д/ц "Неизвестная планета" "Второе
пришествие Виссариона (2 части)" 12+ 13.00 "Израиль за не-
делю" 14.00 Худ.фильм "Папа" 16+ 16.00 "Открытый урок с Дмит-
рием Быковым. Русская литература" "Солженицын. Куда при-
катилось красное колесо?" 17.00 "Тайм-код" с В.Ленским 18.00
Д/ц "Неизвестная планета" "Второе пришествие Виссариона
(2 части)" 12+ 19.00 "Сейчас в мире" 19.15 "Особое мнение"
20.00 "В Нью-Йорке с В.Топаллером" 21.00 Худ.фильм "Папа"
16+ 23.00 "Тайм-код" с В.Ленским 00.00 "Американский ликбез"
"Голливуд" 00.30 "Русский акцент" "Бродвейские тайны" 01.00
Худ.фильм "Папа" 16+ 03.00 Худ.фильм "Гибель "Орла" 12+
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06.00 Новости 06.10 "Татьяна Доронина. Не люблю кино" 07.05 Люсье-
на Овчинникова в фильме "Утренние поезда" 08.30 "Армейский мага-
зин" 09.00 "Здоровье" (16+) 10.00 Новости (с субтитрами) 10.10 "Непу-
тевые заметки" с Дмитрием Крыловым (12+) 10.30 "Пока все дома"
11.15 "Фазенда" 11.45 "Смешарики. ПИН-код" 12.00 Новости (с субтит-
рами) 12.15 "Теория заговора" (16+) 13.05 Олег Стриженов, Людмила
Максакова, Леонид Куравлев в фильме Владимира Краснопольского
и Валерия Ускова "Неподсуден" 14.35 Сергей Безруков, Дмитрий Дю-
жев в комедии "Каникулы строгого режима" (12+) 16.30 "Ирония судьбы
Сергея Безрукова" 17.30 "Время покажет". Темы недели (16+) 19.00
Премьера. "Клуб Веселых и Находчивых". Встреча выпускников-2015
(16+) 21.00 Воскресное "Время". Информационно-аналитическая прог-
рамма 22.30 "Клуб Веселых и Находчивых". Встреча выпускников-2015.
Продолжение (16+) 23.35 Премьера. "Большой брат следит за тобой"
(16+) 00.35 Тьерри Монфрей, Мария Голубкина, Михаил Ефремов в
фильме "Француз" (16+) 02.20 Анатолий Равикович в детективе "Загад-
ка Эндхауза" (16+) 04.05 Алиса Фрейндлих, Андрей Миронов, Алла
Будницкая, Валентин Гафт в фильме "Семейное счастье"

1 КАНАЛ

Суббота, 12 сентябряСуббота, 12 сентября

Воскресенье, 13 сентября

05.10 Тайны следствия-9 06.00 Утро России
11.00 Вести 11.35 Вести-Москва 11.50 О са-
мом главном 12.45 Гении и злодеи. Луи Брайль
13.15 Тайны следствия-9 14.00 Вести 14.25 Вес-
ти-Москва 14.40 Тайны следствия-9 15.25 Скли-
фосовский 17.00 Вести 17.30 Вести-Москва
17.50 Вести 18.15 Прямой эфир 19.35 Вести-
Москва с Михаилом Зеленским 20.00 Вести в
20:00 21.00 Кривое зеркало 00.00 Я подарю
тебе любовь. Х/ф 01.35 Свадьба в Малинов-
ке. Х/ф 03.10 Шум земли 04.00 Прямой эфир

05.10 Тайны следствия-9 06.30 Знахарка. Х/ф 08.00
Вести 08.20 Вести-Москва 08.30 Знахарка. Х/ф.
Продолжение 10.10 Зоя Воскресенская. Мадам
"совершенно секретно" 11.00 Вести 11.10 Вести-
Москва 11.20 Танковый биатлон 12.25 Майские
звезды. Х/ф 14.00 Вести 14.20 Вести-Москва 14.30
Моя жизнь сделана в России 15.05 Искатели 15.55
Большая семья. Авангард Леонтьев 16.55 Суб-
ботний вечер 18.20 Синдром недосказанности.
Х/ф 20.00 Вести в субботу 20.45 Мелодия на два
голоса. Х/ф 00.05 Романтика романса 01.00 Чу-
жие письма. Х/ф 02.30 Синдром недосказаннос-
ти. Х/ф 04.05 Субботний вечер

05.20 Искатели 06.10 Мелодия на два голоса. Х/ф
09.15 Сам себе режиссер 09.55 Смехопанорама Ев-
гения Петросяна 10.20 Вести-Москва 11.00 Вести
11.10 Россия - любовь моя! Тувинские мастера гор-
лового пения 11.45 Утренняя почта 12.20 Смеяться
разрешается 13.10 Кулинарная звезда 14.00 Вести
14.15 Пешком... Москва храмовая 14.45 Больше,
чем любовь 15.30 Больше, чем посол. Полад Бюль-
бюль оглы 16.10 Сладкая женщина. Х/ф 17.50 Глав-
ная сцена 20.00 Вести недели 22.00 Воскресный
вечер с Владимиром Соловьевым 00.20 Роман в
письмах. Х/ф 01.50 Что скрывает любовь. Х/ф 03.20
Смеяться разрешается 04.55 Больше, чем любовь

Суббота, 12 сентября

Пятница, 11 сентября (болгарское время)RTR

Понедельник, 14 сентября

Вторник, 15 сентября

Среда, 16 сентября

Четверг, 17 сентября

Понедельник, 14 сентября

Вторник, 15 сентября

Среда, 16 сентября

Четверг, 17 сентября

06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.20 Телеканал
"Доброе утро" 09.35 "Контрольная закупка" 10.05 "Жить здо-
рово!" (12+) 11.00 "Модный приговор" 12.00 Новости (с суб-
титрами) 12.15 "Сегодня вечером" с Андреем Малаховым (16+)
14.25 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами)
15.15 "Время покажет". Продолжение (16+) 16.00 "Мужское /
Женское" (16+) 16.55 "Наедине со всеми". Программа Юлии
Меньшовой (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 19.00
"Давай поженимся!" (16+) 20.00 "Пусть говорят" с Андреем
Малаховым (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. "Лучше не
бывает". Многосерийный фильм (16+) 23.20 "Вечерний Ур-
гант" (16+) 23.55 "Познер" (16+) 00.50 "Наедине со всеми"
(16+) 01.40 Ночные новости 01.55 "Пусть говорят" с Андреем
Малаховым (16+) 02.50 "Давай поженимся!" (16+) 03.40 "Муж-
ское / Женское" (16+) 04.30 "Контрольная закупка"

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.00 Новости 09.20 Телеканал "Доброе утро" 09.35
"Контрольная закупка" 10.05 "Жить здорово!" (12+) 11.00
"Модный приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Лучше
не бывает". Многосерийный фильм (16+) 14.25 "Время пока-
жет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Время пока-
жет". Продолжение (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+)
16.55 "Наедине со всеми". Программа Юлии Меньшовой (16+)
18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 19.00 "Давай поже-
нимся!" (16+) 20.00 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым
(16+) 21.00 "Время" 21.35 Премьера. "Лучше не бывает". Мно-
госерийный фильм (16+) 23.25 "Вечерний Ургант" (16+) 00.00
"Структура момента" (16+) 01.00 Ночные новости 01.15 "Нае-
дине со всеми" (16+) 02.00 "Пусть говорят" с Андреем Мала-
ховым (16+) 02.55 "Давай поженимся!" (16+) 03.45 "Мужское /
Женское" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.00 Новости 09.20 Телеканал "Доброе утро" 09.35
"Контрольная закупка" 10.05 "Жить здорово!" (12+) 11.00
"Модный приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Лучше
не бывает". Многосерийный фильм (16+) 14.25 "Время пока-
жет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Время пока-
жет". Продолжение (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+)
16.55 "Наедине со всеми". Программа Юлии Меньшовой (16+)
18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 19.00 "Давай поже-
нимся!" (16+) 20.00 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым
(16+) 21.00 "Время" 21.35 Премьера. Ирина Пегова, Александр
Яцко в многосерийном фильме "Танкисты своих не бросают"
(16+) 23.25 "Вечерний Ургант" (16+) 00.00 "Политика" (16+)
01.00 Ночные новости 01.15 "Наедине со всеми" (16+) 02.00
"Пусть говорят" с Андреем Малаховым (16+) 02.55 "Давай по-
женимся!" (16+) 03.45 "Мужское / Женское" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доброе
утро" 09.00 Новости 09.20 Телеканал "Доброе утро" 09.35 "Контро-
льная закупка" 10.05 "Жить здорово!" (12+) 11.00 "Модный приго-
вор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Танкисты своих не бро-
сают". Многосерийный фильм (16+) 14.25 "Время покажет" (16+)
15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Время покажет". Продолже-
ние (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 16.55 "Наедине со
всеми". Программа Юлии Меньшовой (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 19.00 "Давай поженимся!" (16+) 20.00 "Пусть
говорят" с Андреем Малаховым (16+) 21.00 "Время" 21.35 Пре-
мьера. Ирина Пегова, Александр Яцко в многосерийном фильме
"Танкисты своих не бросают" (16+) 23.25 "Вечерний Ургант" (16+)
00.00 Премьера. "Круговорот Башмета" (12+) 01.00 Ночные но-
вости 01.15 "Наедине со всеми" (16+) 02.00 "Пусть говорят" с
Андреем Малаховым (16+) 02.55 "Давай поженимся!" (16+) 03.45
"Мужское / Женское" (16+)

05.00 "Тайм-код" с В.Ленским 06.00 Мультфильмы 12+ 07.00
Худ.фильм "Приключения в городе, которого нет" 6+ 08.30
"Американский ликбез" "Нью-Йорк" 09.00 Сериал "Катерина-2.
Возвращение любви" 16+ 10.00 "Тайм-код" с В.Ленским 11.00
Худ.фильм "Последний уик-энд" 16+ 12.30 "Русский акцент"
"Бродвейские тайны" 13.00 Сериал "Секретная служба Его
Величества" 16+ 14.00 Сериал "Защита" 16+ 15.00 "Неизвестная
планета" 12+ 15.30 "Американский ликбез" "Нью-Йорк" 16.00 Сериал
"Катерина-2. Возвращение любви" 16+ 17.00 "Сейчас в мире"
17.08 "Особое мнение" 18.00 Сериал "Секретная служба Его
Величества" 16+ 19.00 "Сейчас в мире" 19.08 "Особое мнение"
20.00 Сериал "Защита" 16+ 21.00 Сериал "Жить сначала" 16+
22.00 "Сейчас в мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00 "Американский
ликбез" "Нью-Йорк" 23.30 Сериал "Защита" 16+ 00.30 "Неизвестная
планета" 12+ 01.00 Сериал "Жить сначала" 16+ 02.00 Худ.фильм
"Свободная от мужчин" 18+ 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Секретная служба Его Величества" 16+ 06.00
"Особое мнение" 07.00 Мультфильмы 16+ 08.00 "Сейчас в ми-
ре" 08.30 "Американский ликбез" "Нью-Йорк" 09.00 Сериал "Ка-
терина-2. Возвращение любви" 16+ 10.00 Сериал "Жить снача-
ла" 16+ 11.00 Худ.фильм "Свободная от мужчин" 18+ 13.00 Се-
риал "Секретная служба Его Величества" 16+ 14.00 Сериал
"Защита" 16+ 15.00 "Неизвестная планета" 12+ 15.30 "Амери-
канский ликбез" "Нью-Йорк" 16.00 Сериал "Катерина-2. Возв-
ращение любви" 16+ 17.00 "Сейчас в мире" 17.08 "Особое мне-
ние" 18.00 Сериал "Секретная служба Его Величества" 16+
19.00 "Сейчас в мире" 19.08 "Особое мнение" 20.00 Сериал
"Защита" 16+ 21.00 Сериал "Жить сначала" 16+ 22.00 "Сейчас
в мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00 "Американский ликбез"
"Нью-Йорк" 23.30 Сериал "Защита" 16+ 00.30 "Неизвестная пла-
нета" 12+ 01.00 Сериал "Жить сначала" 16+ 02.00 Худ.фильм
"Моонзунд" 12+ 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Секретная служба Его Величества" 16+ 06.00
"Особое мнение" 07.00 Мультфильмы 12+ 08.00 "Сейчас в ми-
ре" 08.30 "Американский ликбез" "Русские американцы" 09.00
Сериал "Катерина-2. Возвращение любви" 16+ 10.00 Сериал
"Жить сначала" 16+ 11.00 Худ.фильм "Моонзунд" 12+ 13.00 Се-
риал "Секретная служба Его Величества" 16+ 14.00 Сериал
"Защита" 16+ 15.00 "Неизвестная планета" 12+ 15.30 "Амери-
канский ликбез" "Русские американцы" 16.00 Сериал "Катери-
на-2. Возвращение любви"16+ 17.00 "Сейчас в мире" 17.08 "Осо-
бое мнение" 18.00 Сериал "Столыпин... Невыученные уроки"
16+ 19.00 "Сейчас в мире" 19.08 "Особое мнение" 20.00 Сериал
"Защита"16+ 21.00 Сериал "Жить сначала" 16+ 22.00 "Сейчас в
мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00 "Американский ликбез" "Рус-
ские американцы" 23.30 Сериал "Защита"16+ 00.30 "Неизвест-
ная планета" 12+ 01.00 Сериал "Жить сначала" 16+ 02.00
Худ.фильм "Моонзунд" 12+ 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Столыпин... Невыученные уроки" 16+ 06.00 "Особое
мнение" 07.00 Мультфильмы 16+ 08.00 "Сейчас в мире" 08.30 "Аме-
риканский ликбез" "Русские американцы" 09.00 Сериал "Катерина-
2. Возвращение любви"16+ 10.00 Сериал "Жить сначала" 16+ 11.00
Худ.фильм "Моонзунд" 12+ 13.00 Сериал "Столыпин... Невыученн-
ые уроки" 16+ 14.00 Сериал "Защита"16+ 15.00 "Неизвестная пла-
нета" 12+ 15.30 "Американский ликбез" "Русские американцы" 16.00
Сериал "Катерина-3. Семья" 16+ 17.00 "Сейчас в мире" 17.08 "Осо-
бое мнение" 18.00 Сериал "Столыпин... Невыученные уроки" 16+
19.00 "Сейчас в мире" 19.08 "Особое мнение" 20.00 Худ.фильм
"Deadline" 16+ 21.00 Сериал "Жить сначала" 16+ 22.00 "Сейчас в
мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00 "Американский ликбез" "Русс-
кие американцы" 23.30 Худ.фильм "Deadline" 16+ 00.30 "Неизвест-
ная планета" 12+ 01.00 Сериал "Жить сначала" 16+ 02.00 Худ.фильм
"Убийство на "Ждановской"" 16+ 04.00 "Особое мнение"

Понедельник, 14 сентября

Вторник, 15 сентября

Среда, 16 сентября

Четверг, 17 сентября

06.00 Утро России 11.00 Вести 11.35 Вести-
Москва 11.50 О самом главном 12.45 Нераз-
лучное чувство к России 13.15 Тайны следст-
вия-9 14.00 Вести 14.25 Вести-Москва 14.40
Тайны следствия-9 15.25 Склифосовский 17.00
Вести 17.30 Вести-Москва 17.50 Вести 18.15
Прямой эфир 19.35 Вести-Москва с Михаи-
лом Зеленским 20.00 Вести в 20:00 20.50 Не-
подкупный 23.20 Честный детектив 00.10 "Тем
временем" с Александром Архангельским 00.55
Три дня в Москве. Х/ф. Серия 1 02.05 Чокну-
тая 04.00 Прямой эфир

05.10 Тайны следствия-9 06.00 Утро России 11.00
Вести 11.35 Вести-Москва 11.50 О самом глав-
ном 12.45 Неразлучное чувство к России 13.15
Тайны следствия-9 14.00 Вести 14.25 Вести-Мос-
ква 14.40 Тайны следствия-9 17.00 Вести 17.30
Вести-Москва 17.50 Вести 18.15 Прямой эфир
19.35 Вести-Москва с Михаилом Зеленским
20.00 Вести в 20:00 20.50 Неподкупный 23.20
Вести.doc 00.25 Сати. Нескучная классика... с
Диной Кирнарской, Екатериной Мечетиной и
Михаилом Хохловым 01.05 Три дня в Москве.
Х/ф. Серия 2 02.05 Чокнутая 04.00 Прямой эфир

05.10 Тайны следствия-9 06.00 Утро России 11.00
Вести 11.35 Вести-Москва 11.50 О самом глав-
ном 12.45 Неразлучное чувство к России 13.15
Тайны следствия-10 14.00 Вести 14.25 Вести-
Москва 14.40 Тайны следствия-10 15.25 Скли-
фосовский (2 сезон) 17.00 Вести 17.30 Вести-
Москва 17.50 Вести 18.15 Прямой эфир 19.35
Вести-Москва с Михаилом Зеленским 20.00
Вести в 20:00 20.50 Чужая милая 22.35 Специ-
альный корреспондент 00.10 Культурная ре-
волюция 00.55 Труффальдино из Бергамо. Х/
ф. Серия 1 02.05 Чокнутая 04.00 Прямой эфир

05.10 Тайны следствия-9 06.00 Утро России 11.00
Вести 11.50 О самом главном 12.45 Неразлуч-
ное чувство к России 13.15 Тайны следствия-10
14.00 Вести 14.25 Вести-Москва 14.40 Тайны
следствия-10 15.25 Склифосовский (2 сезон)
17.00 Вести 17.30 Вести-Москва 17.50 Вести 18.15
Прямой эфир 19.35 Вести-Москва с Михаилом
Зеленским 20.00 Вести в 20:00 20.50 Чужая ми-
лая 22.35 Поединок 00.10 Черные дыры. Белые
пятна 00.55 Труффальдино из Бергамо. Х/ф. Се-
рия 2 02.05 Чокнутая 04.00 Прямой эфир
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Страницу  подготовила
Ольга Гурская

Ðîçà Ñÿáèòîâà
ïîòðàòèëà
15 ìèëëèîíîâ íà
ñâàäüáó äî÷åðè

В середине августa все-
российская сваха Роза Ся-
битова отдала дочь замуж.
Напомним, популярная теле-
ведущая "Давай поженимся"
неоднократно пыталась уст-
роить личную жизнь дочери.
Она даже приводила Ксению
на программу, но ни с кем
из кандидатов ей не удава-
лось построить крепкие от-
ношения. Но наконец-то в
семье главной свахи страны
произошло долгожданное
событие, к которому она с
дочкой готовилась послед-
ние полгода. Ксения вышла
замуж за юриста Андрея.
Щедрая телеведущая пода-
рила дочурке свадебное пла-
тье за миллион рублей. Как
выяснилось позже, свадеб-
ное торжество обошлось Ро-
зе в 15 миллионов рублей.
На платье было потрачено
800 тысяч рублей, а фата,
длина которой составляла
пять метров, стоила 150
тысяч. Жених Ксении был
одет по классике - в темные
брюки и белую рубашку, а
также классический синий
пиджак, сшитый из парчи.

Кстати, чтобы выбрать пра-
вильную дату для свадьбы,
Роза Сябитова прибегла к
помощи астрологов. Она об-
ращалась за советом к Та-
маре Глобе и Василисе Во-
лодиной. Чтобы заработать
денег на торжество, она
вместе с дочкой стала гос-
тьей программы "Кто хочет
стать миллионером" Дмитрия
Диброва. Кроме того, Сяби-
това призналась, что мате-
риально ей помогли друзья,
иначе она бы не справилась.
Организацию свадьбы Роза
Сябитова взяла на себя. "Ду-
мая о концепции свадьбы до-
чери, я держала в голове са-
мое важное - каким этот
день не должен быть. Моя
собственная свадьба с от-
цом детей была отличным
образцом. Тогда, почти 25 лет
назад, мы выполнили все об-
ряды, но не смогли добить-
ся душевности. А откуда ей
взяться, если замуж я выхо-
дила без любви! Мальчик
был хороший и обеспе-
ченный, но нелюбимый. У
Ксюши и Андрюши все ина-
че, когда они смотрят друг
на друга, их глаза сверка-
ют... Вот я и стремилась к
тому, чтобы на главном тор-
жестве их жизни, и им и
всем нам было хорошо", -
рассказала Сябитова журна-
листам.

1 сентября Юлия Бара-
новская повела в первый
класс 7-летнюю дочь Яну.
Ее 10-летний сын Артем про-
должит обучение в британ-
ской школе, а для 3-летне-
го Арсения мама подобра-

"Русское Радио" включи-
ло дебютную песню стар-
шей дочери Татьяны Навки
(от брака с фигуристом
Александром Жулиным) в
свой "Хит-парад". Может
быть, кому-то покажется,
что у 15-летней Александры
Жулиной не самый лучший
результат в рейтинге одной
из самых популярных ради-
останций в стране, однако,
все  познается в сравне-
нии. Потенциальный хит Са-
ши под названием "Буду
танцевать" на момент под-
готовки материала был уже
на 69 месте из 81 возмож-
ного в голосовании на луч-
шую песню. При этом де-
вочка, которая взяла себе
сценическое имя "Алексия",
с самой первой песней (по
данным этого онлайн голо-
сования) обошла саму На-
ташу Королеву, группы "Дю-
на" и "Земляне", карьера ко-
торых насчитывает десяти-

Именная звезда голливуд-
ского актера Стивена Сига-
ла стала 19-й на Аллее Славы
в столице России. Американ-
ский актер оставил память
о своем визите в Москву на
Аллее Славы. Именная звез-
да, которую открыл попу-
лярный артист, стала 19-й на
звездной аллее. "Мне очень
приятно внимание и тот при-
ем, который мне здесь ока-

Власти Молдавии решили
организовать большой кон-
церт на фоне массовых ан-
типравительственных митин-
гов. Однако многие россий-
ские артисты отказались от
приглашений, так как не хо-
тят быть втянутыми в полити-
ческие споры. О том, что за-
явленный в концерте Дмит-
рий Билан не поедет в Ки-
шинев рассказала его про-
дюсер Яна Рудковская.

"Это его решение, он ре-
шил не лететь. Организаторы
нам не уточняли, что будет
проходить митинг в это вре-
мя, сейчас пишется, что кон-
церт будет вечером, а митинг
проходит сейчас. Я ничего
плохого в этом не вижу, но

Þëèÿ Áàðàíîâñêàÿ ïîâåëà äî÷ü
â ïåðâûé êëàññ - âî âòîðîé ðàç
ла необычный детский сад.
Так как Юлия переехала с
детьми в Москву год назад,
а до того жили в Лондоне
и Санкт-Петербурге, приш-
лось выбирать в российс-
кой столице школу для пер-
воклашки.

"Я ориентировалась по
рекомендациям друзей.
Стала собирать информа-
цию об учебных заведени-
ях и заметила, что в Моск-
ве можно от трех разных
людей, чьему мнению ты
доверяешь, услышать про-
тивоположные отзывы. А да-
льше… я познакомилась с
человеком, который окон-
чил школу № 1239 с углуб-

ленным изучением англий-
ского языка. Мне понрави-
лось то, как эмоционально,
убедительно и компетентно
он рассказал об этом учеб-
ном заведении, и я захоте-
ла, чтобы моя дочь тоже
пошла в эту школу", - расс-
казала Юлия журналистам.

Как выяснилось, для Яны
новая школа будет не пер-
вой в ее жизни.

"В Лондоне дети начина-
ют учиться с 4 лет, поэто-
му Яна уже посещала шко-
лу. А чтобы поступить в нее,
в три с половиной года сда-
вала тесты. Кстати, в Анг-
лии родителям не говорят,
о чем спрашивают их де-

тей на вступительном тес-
тировании! Мы переехали
в Лондон, когда дочке ис-
полнился годик, поэтому в
итоге она заговорила сра-
зу на двух языках. Мы с Ан-
дреем ездили смотреть нес-
колько вариантов учебных
заведений в Лондоне. Осо-
бенно понравилась одна
школа для девочек, входя-
щая в топ-3 престижных
учебных заведений такого
рода в Великобритании",
пояснила телеведущая.

На вопрос, общаются ли
дети сейчас с отцом, Бара-
новская ответила: "Я не
очень хочу отвечать на этот
вопрос…"

Всемирно известная аме-
риканская группа в День го-
рода больше часа развле-
кала тысячи столичных зри-
телей. Музыканты прибыли
в российскую столицу спе-
циально, чтобы выступить в
868-й год города. Москвичи
и гости столицы смогли по-
пасть на полуторачасовой
концерт Aerosmith абсолют-

Ãðóïïà Aerosmith â Ìîñêâå
óñòðîèëà ôååðè÷íîå øîó

Ñòàðøàÿ äî÷ü Íàâêè ðåøèëà
ñòàòü ïåâèöåé

летия.
О премьере песни  Алек-

сандра в своем микробло-
ге скромно умолчала, од-
нако на специальном пор-
тале ответила интересую-
щимся, что поет она сама,
а вокалом начала занима-
ться совсем недавно, в ап-
реле 2015 года.

но бесплатно, а фронтмен
группы Стив Тайлер на сце-
не устроил настоящее пред-
ставление. "Привет, Моск-
ва!" - поприветствовал пуб-
лику знаменитый исполни-
тель. И толпа восхищенно
взревела. На протяжении
всего концерта "зажигал"
народ, приглашая петь
вместе с собой в унисон.

Êèðêîðîâ, Áèëàí è Áðåæíåâà îòêàçàëèñü ïåòü â ìèòèíãóþùåì Êèøèíåâå

Дима принял такое решение.
Мое решение было, чтобы он
летел", - заявила она.

Отказ выступать 6 сентяб-
ря в столице Молдавии подт-
вердил и помощник Филиппа

Киркорова. Ранее в сети по-
явились комментарии фана-
тов с упреками, что Кирко-
ров, Брежнева и Билан высту-
пят на антироссийском кон-
церте в Кишиневе. Тем вре-

менем молдавские фанаты
попросили певицу Веру Бреж-
неву отказаться от выступле-
ния в Кишиневе.

"Вера, искренне просим от-
казаться выступать в Молдо-
ве, в Кишиневе, на антирос-
сийском концерте! Артисты
Молдовы и Румынии уже от-
казались от выступлений 6
сентября! Поддержите народ
Молдовы", - с таким послани-
ем обратились жители Мол-
довы к популярной певице на
ее официальной страничке в
соцсети.На удивление всем,
Вера Брежнева ответила на
призыв, написав, что ее не
будет на концерте в Киши-
неве, так как она находится
в Нью-Йорке.

Ñòèâåí Ñèãàë îñòàâèë èìåííóþ
çâåçäó íà Àëëåå Ñëàâû

зали. Звезда на Аллее
Славы, безусловно, важна
для меня", - заявил Сигал.
Напомним, ранее  на Аллее
Славы в Москве отметились
такие звезды, как Брэдли Ку-
пер, Роберт де Ниро, Мила
Йовович, Карлос Сантана,
Глория Гейнор, Джон Кьюсак,
Рой Джонс-младший, Анто-
нио Бандерас, Дональд
Трамп и другие.
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19. ЛИЦА

- Проф. Седакова, как
започна вашият професи-
онален път? Защо избрах-
те именно български език
и култура?

- Още от дете знаех, че
ще се занимавам с езици,
защото ми се отдаваха. В
интерес на истината исках
да следвам сръбска фило-
логия, защото вече позна-
вах Никита Илич Толстой,
който беше университетс-
ки научен ръководител на
по-голямата ми сестра. И
аз бях запозната със сръб-
ската култура. Но в годи-
ната, в която кандидатствах
славянска филология се
предлагаше български език
за изучаване - в онези го-
дини езиците се сменяха
всяка година. Така започ-
нах да следвам българска
филология. В началото ми
беше странно, как ли ще
го изучавам този език (кой-
то поначало ми се струва-
ше много приличащ на род-
ния ми руски). Но тогава
родителите ми, Бог да ги
прости, ми казваха: "Повяр-
вай ни, ще заобичаш Бъл-
гария и българския език по-
вече от всичко". Не знам
откъде са решили, че ще бъ-
де именно така, но се ока-
заха прави. По-късно раз-
брах колко е интересно да
изучаваш България, а и
имахме прекрасни препо-
даватели, освен Никита
Илич Толстой, ни препода-
ваше и проф. Мирослав
Янакиев. Той беше една
значима фигура в българс-
кия образователен и култу-
рен живот, както и една
руска доцентка - Надежда
Василиевна Котова, тя бе-
ше невероятно талантлив
езиковед и преподавател,
както и много други имена.
Така започнаха моите бъл-
гарски изследвания.

- Ирина Александровна,

Ïðîô. Èðèíà Ñåäàêîâà: "Áúëãàðèòå âñå
ïîâå÷å ñå âðúùàò êúì êîðåíèòå ñè"

Олга Гурска

В Съюза на българските
журналисти в София се със-
тоя среща-разговор с проф.
Ирина Седакова  от Инсти-
тута по славянознание на
Руската академия на науки-
те (РАН). Темата на среща-
та бе "Езикът и културата
на българите като важен из-
вор за изследване на тради-
ционната славянска култура".

Ирина Александровна Седа-
кова е завършила българска
филология в Московския дър-
жавен университет "Ломоно-
сов". Защитила е две дисер-
тации по българските и бал-
канските обреди и е публи-
кувала две монографии, над 300 научни трудове, преведе-
ни на 30 езика. Участвала е в над 100 международни
конгреса и конференции с доклади по въпросите на бъл-
гарския фолклор, народната култура в контекста на сла-
вистиката и индоевропеистиката. Ръководител е на Цен-
търа по лингвокултурни изследвания Balcanica и прези-
дент на международната работна група "Ритуалната
година".

Проф. Седакова участва в проведения у нас ХІ конгрес
по балканистика.

"България има старинна култура и богати традиции,
невероятна смес от балкански и славянски обреди, някои
от които се спазват и днес", казва проф. Седакова в
ексклузивно интервю за вестник "Русия днес- Россия се-
годня".

какво ви впечатли първо-
начално в българския
фолклор и култура?

- Всичко започна от ези-
ка, започнах като лексико-
лог. Първоначално ми ха-
ресаха много българските
думи и това, че има много
заемки, еднакви думи в
двата езика, но с различ-
но значение в руския език.
Спомням си много забав-
ни моменти. Винаги имах-
ме български преподава-
тел, който да ни учи на ис-
тинския български разгово-
рен език. Така например,
професор Тодор Бояджиев
- който почти не знаеше
руски език, а ние все още
не знаехме български в
първата година на следва-
нето - ни обясняваше зна-
чението на думата "плъх":
"болшой мужской мишка".
Знаете, че мишка на руски
е мечок. Такива смешни мо-
менти имахме.

- Помните ли кое най-
силно ви впечатли при
първото ви идване в Бъл-
гария?

- Да, това беше през 1975
година. Бяхме група студен-
ти на посещение в София,
Велико Търново и Варна.
Пристигнахме с влак в Ру-
се и първото нещо, което
ме впечатли беше това, че
хем е някак родно, защото
знаете, тогава България и
СССР бяха в много тесни
отношения, но хем и много
чуждо. Всичко беше друго:
храната, хората, езика, кул-
турата, дори дрехите. За
нас България беше по-за-
падна държава. По време
на "желязната завеса" ние
от тук научавахме новости-
те от културния живот,
именно тук за първи път
гледах филма "Кръстникът".
Тогава ни впечатляваше
всичко. Много пъстри спо-
мени, които обмислям да

използвам в изследвания-
та си. Неотдавна възникна
един нов жанр етнографс-
ки биографични изследва-
ния - анализ на собствен
опит, между другото, вече
публикувах няколко мои
статии за Русия и България,
за разбирането на грани-
цата и чужбината. В тези
трудове оспорвам твърде-
нието, че през социалисти-
ческия период се смяташе,
че България не беше зад
граница, не беше чужда
държава, дори имахме по-
говорка: "Курица не птица,
Болгария не заграница". Аз
пък твърдя, че България бе-
ше зад граница. Защото
имаше много неща, които
ние, идвайки тук, абсолют-
но не разбирахме, те за нас
бяха нови, чужди, различ-
ни, въпреки че, социалис-
тическият свят беше еди-
нен.

- През 2013 година из-
дадохте една интересна
книга "Балкански мотиви
в езика и културата на
българите. Раждане и съд-
ба". Дали все още книгата
се предлага на българския
пазар и ще има ли изда-
ние на руски език?

- Книгата може да се на-
мери в книжарницата на
БАН и онлайн книжарници-
те. Тя представлява версия,
предназначена специално
за българския читател. Но
съм издала книга и за рус-
ката аудитория: "Балканс-
кие мотивы в языке и куль-
туре болгар".

- Споменахте, че ще из-
давате трудовете на нем-
ска езиковедка, за която
почти нищо не се знае в
България?

- Да, преведохме трудо-
вете на Уте Дукова от нем-
ски език, които са едно из-
ключително изследване във
вид на публикации в раз-
лични списания. Понеже
човек не може да ги наме-
ри, затова решихме да ги
обединим в книга, която ще
излезе до края на тази го-
дина на руски език със заг-

лавие "Българските наиме-
нования на демоните". А да-
ли книгата ще излезе на
български, зависи от наши-
те колеги в България.

- Преподавали сте в Ита-
лия, Великобритания,
Япония, САЩ и други
страни, а българските сту-
денти имаха ли удоволст-
вието да слушат вашите
интересни лекции?

- Веднъж четох лекции ка-
то гост професор в Шумен.
Там разказвах за етнолин-
гвистиката и за Никита
Илич Толстой.

- Никита Илич е голяма
фигура, какво не знаем за
него?

- Никита Толстой (1923-
1996) е създател на славян-
ската етнолингвистика, ко-
ято използва всички сла-
вянски народни културни
традиции, дори на лужиш-
ките славяни, живеещи в
Германия. Роден е в Сър-
бия, тъй като родителите му
са емигрирали там. След
края на Втората световна
война се завръща в Русия
с баща си Иля Илич Толс-
той (внук на Лев Николае-
вич Толстой). Иля Илич съ-
що е бил филолог, специа-

лист по
с р ъ б с к и
език, издал
е много ху-
бав сръбс-
к о - р у с к и
речник, кой-
то ние пол-
зваме до
днес. Меж-
ду другото,
д в а м а т а
много при-
личаха на
своя знаме-
нит праотец
Лев Никола-
евич. Акаде-
мик Никита
Илич Толс-
той е завър-
шил "Бъл-
гарски език
и литерату-
ра" в МГУ.
Автор е на
стотици тру-
дове, създа-
тел е на ет-

нолингвистическата научна
школа, лауреат на Деми-
довска премия през 1994 г.
Той бе моят учител…

- Кога да очакваме ваша
нова книга?

- Аз продължавам да изу-
чавам и интерпретирам
българската традиционна
култура в по-широк кон-
текст, не само в балкански
и славянски, но и в евро-
пейски. Продължавам да се
занимавам и с календарна-
та обредност например с
полазването - това е част
от работата ми върху мате-
риал за така наречената
"ритуалната година". Става
дума за една международ-
на група от учени от раз-
лични страни, които изслед-
ват календарните обреди.
Всяка година се събираме
на конференция, работим
без финансова подкрепа

вече почти 15 години. През
2012 година такава конфе-
ренция се проведе в Плов-
див, през 2014 г. в Казан
(Русия), а догодина ще се
проведе в Шотландия. Във
връзка с това, аз всяка го-
дина задължително предс-
тавям доклад с български
материал по календарната
обредност. Друг много ва-
жен проект за мен е свър-
зан с руско-българските
връзки, в който описвам
българската специфика на
езика на културата, на име-
нуването, на обредите от
гледната точка на руския
човек. Това двуезиково
сравнение се оказва мно-
го интересно и плодотвор-
но. Също така, планирам
догодина да публикувам ед-
но помагало по български
език за руснаци, които ле-
туват тук. Смятам да издам
монография, в която срав-
нявам руската и българска-
та съвременна лингвокулту-
ра. Там сравнявам разви-
тието на интернет езика в
Русия и в България, етикет-
ните изрази и др. Прави ми
впечатление, че български-
ят език много се променя
с годините. Развива се и
това е нормално, защото
езикът е жив организъм.
Очарована съм от този
език и продължавам да изу-
чавам всеки един детайл от
него.

- През последните годи-
ни в България вече се
празнуват чужди празни-
ци, навлизат чужди тради-
ции, като Хелоуин, Свети
Валентин и др. Как мисли-
те, ще повлияят ли тези
промени върху нашата
култура?

- С този въпрос се зани-
мават учени от цял свят. Съ-
щите влияния има и в Ру-
сия. Смятам, че това е ес-
тествен процес. Преди ве-
кове езическите празници
са били не изместени, а са
се съединили с християнс-
ките. В резултат се полу-
чило така нареченото дву-
езичие, двукултурие, което
и досега проличава в на-
родното православие, на-
родното мюсюлманство.
Днес човек има възмож-
ност да избира. Забеляз-
вам, че българите все по-
вече се връщат към изво-
рите си, към корените си.
Наскоро се проведе голям
Балкански фолклорен фес-
тивал "Сватбата - единство
и многообразие", където бе
представено етническото,
религиозното и етнографс-
кото многообразие в Бъл-
гария. Тези традиции тряб-
ва да се пазят, още повече,
че това не е трудно в ерата
на Интернета. Има сполуч-
ливи страници във Фейсбук,
на отделни селища и мест-
ности - Бръшлян, Дряново,
Родопите, където ентусиас-
ти се връщат и подновяват
старините, записват обреди,
учат на тях децата си. Зато-
ва съм много позитивно
настроена - България е би-
ла и ще бъде!
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В рамките на проведения
във Владивосток Източен
икономически форум, на 4
септември т. г., бе подписа-
но споразумение между ак-
ционерите на проектната
компания, която ще се за-
нимава с изграждането на
две нови тръби на газопро-
вода "Северен поток". В кон-
сорциума влизат шест ком-
пании: "Газпром", E.ON,
BASF/Wintershall, OMV, Engie
и Shell, заяви пред журна-
листи Маттиас Варниг - из-
пълнителен директор на
съвместната компания Nord
Stream AG, която е собст-
веник и оператор на про-
екта "Северен поток". По ду-
мите делът на "Газпром" е
51%, останалите партньори
участват с по 10%, а Engie -
с 9%, информира РБК.

За първи път плановете
по изграждането на новите

Ãåðìàíèÿ ïðèåìà îùå äâå òðúáè îò "Ñåâåðåí ïîòîê"
Очаква се след 2019 г. транзитът
на газ през Украйна да спре

разклонения на "Северен
поток" бяха анонсирани
през юни на Петербургския
икономически форум. През
август в. "Коммерсантъ" съ-
общи за подготвяното спо-
разумение, но прессекрета-
рят на руския президент
Дмитрий Песков заяви, че
по време на Източния ико-
номически форум не се пла-
нира подписване на дого-
вор по "Северен поток-2".

Мощността на третата и
четвъртата тръба на газоп-
ровода е 55 млрд. куб.м  -
допълнение на вече същес-
твуващите също 55 млрд.
куб м. Очаква се тръбоп-
роводът да доведе до от-
каз от транзит на газ през
Украйна след 2019 г. Про-
ектът се оценява на 9,9
млрд. евро.

Крайната точка за достав-
ка на газ по новите тръби

8 ноември 2011 г., град Любмин, немското крайбрежие на
Балтийско море. Канцлерът на Германия Ангела Меркел и
Дмитрий Медведев - тогава президент на Русия, символич-
но "пуснаха кранчето" и дадоха старт на доставките на газ
за Европа по първата тръба на "Северен поток". На церемо-
нията присъстваха премиерите на Холандия Марк Рюте и на
Франции Франсуа Фийон. Днес Ангела Меркел обърна гръб
на Русия, но газопроводът продължи да се изгражда зад гър-
ба й. Нали не е пред очите й…

На пресконференция на
8 септември премиерът на
РФ Дмитрий Медведев за-
яви, че "сенчестите" дос-
тавки на продукция от ЕС
през Беларус са недопус-
тими и ще бъдат предпри-
ети мерки за борба с кон-
трабандата - както по ли-
ния на митниците, така и с
други методи. Същевре-
менно руският премиер
подчерта високото качест-
во на хранителните продук-
ти, произвеждани в Бела-
рус и особено месната

По време на тридневна
конференция в Сочи банке-
ри  обсъждаха по-нататъш-
ните перспективи за разви-
тие на финансовата систе-
ма на РФ. По време на фо-
рума стана ясно, че регио-
налните банки са се спра-
вили със задачите си през
първото полугодие, отколко-
то държавните учреждения
и така са съдействали за по-
стабилната икономика на
страната. Същевременно
банкерите отбелязаха, че не-
зависимо от тези показате-
ли, регионалните кредитни
предприятия продължават
да са аутсайдери в комплек-
са на производствените опе-
рации. Причината е, че те
не получават достатъчно
средства от държавата, ко-
ето не може да се каже за
държавните банки, финанси-
рани от Централната банка.

Според един от известни-
те банкери, за да се подоб-
ри икономиката на страна-
та, трябва главният регула-
тор да подкрепи дребния и
среден банков бизнес, за-
щото именно тези банки
имат по-гъвкав подход към
решаване на проблемите и
това им помага по-добре да
се справят със задачите си.

Бюджетната прогноза за
18 години да се разработ-
ва на всеки 6 години - се
казва в документ, подпи-
сан от премиера Дмитрий
Медведев. Същевременно
отделните показатели на
бюджетната система могат
да се разработват за пе-
риод, надвишаващ време-
вия отрязък на разработ-

Êîíòðàáàíäíèòå ñõåìè ñà íåäîïóñòèìè

е Германия. По думите на
ръководителя на "Газпром"
Алексей Милер общата дъл-
жина на тръбите е 1,2 хил.
км от пристанището Уст-Лу-
га (близо до Санкт Петер-
бург) до входа на първата
и втората тръба на терито-
рията на Германия.

"Северен поток" (по-рано
наричан Северо-Европейс-
ки газопровод) е магистра-
лен газопровод между Ру-
сия и Германия, минаващ
по дъното на Балтийско мо-
ре. Той е най-дългият в све-
та подводен тръбопровод -
1124 км, максималната дъл-
бочина в морето е 210 м.
Целта е доставка на газ на
европейския пазар и пони-
жаване на зависимостта от
транзитните страни. Нача-
лото на изграждането на
тръбата е през април 2010
г. През ноември 2011 г. за-
почва доставката на газ по
първата тръба, от 8 октом-
ври 2012 г. газ се доставя
вече по двете тръби.

Беларуският премиер Андрей Кобяков обеща на колегата
си Медведев да го нагости с несанкционни стриди от Брест
и беларуски пармезан от Гомелска област

продукция.
"Благодарим на беларус-

ката страна за хубавите ус-
ловия на работа, за хуба-
вите впечатления и за
вкусните продукти, които
не влизат в санкционния
списък. Вкусно ни нахра-
нихте", каза Медведев при
откриването на заседани-
ето на Евразийския меж-
дуправителствен съвет, до-
макин на което бе беларус-
кият град Гродно. От своя
страна беларуският преми-
ер Андрей Кобяков увери

гостите, че и в останалите
пет областни градове те
биха се чувствали също
толкова комфортно. Сред
основните теми на фору-
ма бяха осигуряването на
макроикономическата и
финансовата стабилност в
рамките на Евро-Азиатския
икономически съюз (ЕА-
ИС), координирането на
политиките в промишле-
ността, развитието на от-
ношенията с други държа-
ви, формирането на единен
пазар на услуги.

Министърът на енергети-
ката Александър Новак и
на природните ресурси
Сергей Донской, и и.д. гу-
бернаторът на Ханти-Ман-
сийски автономен окръг
Наталия Комарова участ-
ваха в честването на 50-
годишния юбилей на Са-
мотлорското находище -
едно от най-богатите и уни-
кални в Русия. По повод
празника в Ханти-Ман-
сийск бе открита изложба
"Езеро на съдбите", посве-
тена на Самотлор. Знаме-
нитият майстор по сонда-
жите стахановецът Генадий
Левин и първият губерна-
тор на Ханти-Мансийския
автономен окръг Алексан-
дър Филипенко станаха
участници в алеята на
звездите на Югра.

Самотлор е най-голямото
нефтено находище в Русия,
по обем заема шесто мяс-

Ïî-ìàëêèòå
áàíêè ñà
ïî-ïîëåçíè çà
èêîíîìèêàòà

На 4 септември, в деня на честването на 50-годишнината на
Самотлор на мястото на първата сонда Р0-1 бе открит ме-
мориален комплекс

Âëàäèìèð Âèñîöêè ïîñâåùàâà ïåñåí íà Ñàìîòëîð
то в света. Запасите се оце-
няват на 7,1 млрд. тона
нефт, доказаните извлека-
еми запаси - на 2,7 млрд.
тона. Днес находището се
разработва на 70%.

По думите на министър
Новак откриването на Са-
мотлор през 1965 г. е дало
мощен импулс в развитие-
то на Западен Сибир, а
днес съвременните техно-
логии позволяват да се
прогнозира, че находище-
то далеч не е изчерпано.

Предвижда се тук да бъ-
дат използвани мобилни
технологии при уплътнява-
що сондиране и други нап-
редничави методи. Според
прогнозите това би стаби-
лизирало добива на нефт
от Самотлор до 2019 г.

Както е известно, Влади-
мир Висоцки посвещава пе-
сента си "Тюменски нефт"
именно на Самотлор.

Ðóñèÿ ìèíàâà íà äúëãîñðî÷íî áþäæåòíî ïðîãíîçèðàíå
ката за бюджетната прог-
ноза въз основа на пока-
зателите за социално-ико-
номическото развитие. Те
се определят от Министер-
ството на икономическото
развитие за период от 50
години, се уточнява в до-
кумента. Подчертава се съ-
що, че през 2015 г. може
да бъде разработена прог-

нозата до 2030 г.
През миналата седмица

министърът на финансите
Антон Силуанов съобщи, че
заедно с прогнозата за 2030
г. ще бъде представен и про-
ектобюджетът за 2016 г.

През тази година руски-
те власти решиха времен-
но да се откажат от оби-
чайното тригодишно бю-

джетно планиране поради
неопределената ситуация в
икономиката и да се огра-
ничат с разработка на бю-
джет само за следващата
година. Главният финансов
документ на държавата ня-
ма да се подготвя по досе-
гашните бюджетни правила,
върху които е наложен ед-
ногодишен мораториум.
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21. ФОРУМ БЪЛГАРИЯ-РУСИЯ

Традиционният наци-
онален събор на прия-
телите на Русия, орга-
низиран от Национал-
но движение "Русофи-
ли", Координационния
съвет България-Русия и
община Казанлък съб-
ра хиляди хора от ця-
лата страна на брега на
язовир Копника. Офи-
циални гости на съби-
тието бяха съветникът
по култура при посолс-
твото на Русия в Бъл-
гария Кирил Ринза,
полк. Виктор Авдеев,
военен аташе при по-
солството на РФ в Бъл-
гария, Сергей Смитю-
шенко, изпълнителен
директор на РКИЦ, Ни-
кита Бондарев, предс-
тавител на РИСИ-Мос-
ква. Тук бяха и депута-
тите Красимир Велчев
от ГЕРБ, Петър Кънев
от "БСП Лява Бълга-
рия", лидерът на "Ата-
ка" Волен Сидеров,
председателят на Град-
ския съвет на БСП-Со-
фия Калоян Паргов. Съ-
битието уважиха още
председателят на Фо-
рум "България-Русия" и
издател на вестниците
"Земя" и "Русия днес"
д-р Светлана Шаренко-
ва, председателят на
Фондация "Устойчиво
развитие за България"
Станка Шопова, ген.
Стоян Топалов, предсе-
дател на Съюза на офи-
церите и сержантите от
запаса и резерва, пър-
вият пълномощник на
Българския комсомол в
Коми проф. Ангел Ди-
мов, председателят на
Комунистическата пар-
тия на България Алек-
сандър Паунов, предсе-
дателят на Отечестве-
ния съюз Симеон Си-
меонов, социологът

Íàøàòà äðóæáà å óíèêàëíà!
Д-р Светлана Шаренкова

Здравейте, скъпи приятели! От тази висо-
ка трибуна виждам хиляди български патри-
оти, приятели на братска, славянска и пра-
вославна Русия.

Питам се, може ли друга кауза да събере
днес в България толкова много хора на едно
място. Могат ли фондациите на Сорос и "Аме-
рика за България" да обединят толкова мно-
го хора, въпреки раздадените милиони дола-
ра? Не могат, защото българинът не се лъже
лесно. Защото в сърцето си всеки честен
български патриот обича Русия и вярва в нея.

Днес за дванайсети път се събираме на
язовир Копринка, до гостоприемния Казан-
лък. Тук сме в подножието на чутовния връх
Шипка, откъдето започва възраждането на
България и нейното появяването на картата
на Европа като суверена държава. Ние ни-
кога няма забравим, че Освобождението на
България е благодарение на подвига на рус-
ките братя, дошли да се сражават рамо до
рамо с българските опълченци за правата
вяра, за освобождението на България. Бра-
тя освободители - братушки - както ги наре-
че нашият народ, които проляха своята кръв
и над 200 хиляди от тях дадоха живота си за
свободата на майка България. Без този под-
виг, без братската славянска солидарност
нямаше да празнуваме един от най- светли-
те празници - Съединението на България. И
затова, ние тук споделяме своята призна-
телност към Велика Русия и нейния народ.

Нашата дружба е уникална!
Ние настояваме българската държава да

обяви, че с Русия имаме специални, братс-
ки отношения. Защото нашите народи имат
сходен език, обща азбука, обща православ-
на вяра, обща история, обща борба. Това са
битките, които Русия води за нашето осво-
бождение, битката срещу фашизма, когато
освобождава нас и Европа от фашизма. То-
ва е безкористната помощ, която Русия да-
де за възстановяването и изграждането на
българската държавност. Да не говорим за
периода след 9 септември 1944 г., когато от-
ново с помощта на Съветския съюз Бълга-
рия разви модерна индустрия, селско сто-
панство, наука и култура на световно ниво.
А днес, България като член на ЕС и НАТО е
най-бедната държава в Европа, без перс-
пектива и бъдеще.

Шепа управляващи, слуги на Брюксел и
Вашингтон, безспирно повтарят, че Русия би-
ла агресор, заплаха за нашата сигурност!?

Нека да е ясно - нито Русия, нито Путин
са врагове на българския народ. Обикнове-
ният българин е славянин, православен хрис-
тиянин и той няма по-естествен приятел и
съюзник от руския човек. Той е негов брат.
И тази духовна, цивилизационна близост не
може да бъде измерена с пари и интереси.

Историята показва, че всеки път, когато
обезумели и продажни политици ни изпра-
вят срещу Русия, приключваме с национал-
на катастрофа.

Приятели, ще позволим ли шепа безрод-
ници да ни противопоставят на Русия? Тога-
ва нека кажем НЕ на мракобесните санк-
ции срещу Русия!

Братска Русия доказа, че може да устоя-
ва на трудностите, че нейното дело е право
дело, че нейният народ е велик и силен, че
справедливостта е на нейна страна. Нека
кажем ясно, че не искаме чужди танкове и
военни бази в България! Не искаме щабове
на НАТО, който от отбранителен блок се пре-
върна в световен агресор, който носи след
себе си погроми, бежански вълни, човешки
трагедии и хуманитарни катастрофи!

Ние не се страхуваме от Русия, ние оби-
чаме руския народ и искаме в 21 век да
живеем заедно в мир и разбирателство, та-
ка, както нашите деди преди векове са ни
завещали.

Преди броени дни президентът на Русия
Владимир Путин подаде ръка на България с
думите си за духовната и историческа бли-
зост между нашите народи, изречени в рус-
кия Крим.

Днес сме тук, за да покажем, че българс-
кият народ продължава да е верен на своя-
та традиционна дружба с Русия. Тук сме, за
да мотивираме нашите деца и внуци да усе-
тят уникалния дух на дружба и човечност,
да усетят, че ние и руснаците имаме общ
генетичен и цивилизационен код, че сме бра-
тя по кръв, дух и съдба!

Да живее истината! Да живее Русия! Да
живее България!

Вечна дружба!

Яна Спасова,
национален

координатор на НД
"Русофили"

На 4 септември чита-
лище "Искра" в Казан-
лък бе домакин на зак-
лючителния етап на II
Национален фестивал
на руската поезия, пе-
сен и танц "Пусть всег-
да будет солнце", пос-
ветен на 70-aта годиш-
нина от победата над
фашизма. Фестивалът е
организиран от Нацио-
нално движение "Русо-
фили", с  финансовата
подкрепа на фонд "Рус-
ский мир" и съдействи-
ето на министерствата
на образованието и на-
уката, и на културата,
Синдиката на българс-
ките учители, Нацио-
налния дворец на де-
цата, Националния съ-
юз на читалищата, мно-
го граждански сдруже-
ния. Той е включен в
Националния календар
за извънучилищни дей-
ности на МОН.

Над 350 деца от пре-
дучилищни групи, изуча-

Ðóñîôèëèòå â Áúëãàðèÿ ñå ìíîæàò
Това показа ХІІ събор на приятелите на Русия край язовир Копринка

Äåöà èçðàçèõà îáè÷òà ñè êúì
Ðóñèÿ ñúñ ñòèõîâå, ïåñíè è òàíöè

ващи руски език и уче-
ници от всички класове
си дадоха среща в гра-
да на розите, след прес-
тижно представяне на
първия - областен етап
на Фестивала, в който се
включиха над 3000 изпъл-
нители и втория - зона-
лен етап с 900 изпълни-
тели. В заключителния
етап участваха предста-
вители на 15 детски гра-
дини, изучаващи руски
език по инициатива на
НД "Русофили". Впечатля-
ващ е и броят на учени-
ците от IХ - ХII клас, мно-

го от които са възпита-
ници на природо-мате-
матически гимназии -
Враца, Русе, Бургас,
Хасково и други.

Фестивалната изява
бе открита от господин
Антон Тончев, зам.-пред-
седател на НС на НД
"Русофили". С топли ду-
ми към изпълнителите
се обърна и г-жа Гали-
на Стоянова - кмет на
Община Казанлък. Въз-
торжено и с нестихва-
щи аплодисменти бяха
посрещани изпълнения-
та от всички възрасто-

ви групи и жанрове - по-
езия, песен и танц.

Участниците в заклю-
чителния етап бяха поз-
дравени с песни и от на-
шите гости от Русия - ве-
ликолепните изпълните-
ли Елена Маленких и
Илья Баланчук.

Жури с председател
композитора Андрей
Дреников обяви класира-
ните на първите три мес-
та по жанр и възрасто-
ви групи и награди по-
бедителите с грамоти,
дипломи на МОН-Наци-
онален дворец на деца-
та, и статуетка на НД "Ру-
софили" и фонд "Русский
мир". Завоювалите пър-
во място взеха участие
в празничната програма
на ХII Национален събор
на приятелите на Русия,
проведен на следващия
ден - 5 септември край
язовир "Копринка".

Форумът бе съпрово-
ден и от освирквания и
провокации, предизви-
кани от появата на зам.-
председателя на ПГ на
ГЕРБ Красимир Велчев,
който участва в качест-

вото си на председател
на Групата за приятелс-
тво България-Русия в НС.
Това е най-голямата "гру-
па за приятелство" в пар-
ламента с 69 народни
представители. Постът
на Велчев в нея обаче
не го предпази от гнев-
ната реакция на привър-
жениците на "Атака". Ко-
гато зам.-председателят
на парламентарната гру-
па на ГЕРБ започна да
говори пред събралото
се множество, хората за-
почнаха да го прекъсват
с подсвирквания и бур-
ни възгласи, а лидерът
на националистите Во-
лен Сидеров напусна
сцената.

Велчев обяви, че "по-
литиците са в дълг към
хората, защото им пре-
чат да се обичат и да жи-
веят заедно", и призова
да не се подчинява ис-
торията на политиката.

проф. Михаил
Мирчев, Свет-
лана Бейдова,
представител
на федерация
"Союз сооте-
чественников"
и др. В своята
реч пред съб-
ралото се мно-
жество д-р
Светлана Ша-
ренкова бе ка-
тегорична, че
фондациите на
Сорос и "Аме-
рика за Бълга-
рия" никога не
могат да събе-
рат толкова
много хора
въпреки мили-
оните, които раздават,
защото българинът не се
лъже лесно, защото оби-
ча Русия и вярва в нея
(словото на г-жа Шарен-
кова публикуваме отдел-
но).
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22. НЕзнайко

Страницата подготви
Олга Гурска

По време на разкопки в
Тверския Кремъл археоло-
зи откриха два печата на
древноруски князе - на пър-
вия тверски княз Ярослав
Ярославич и киевския княз
Ростислав Мстиславич.

На лицевата страна на пе-
чата на Ярослав Ярославич
е изобразен ликът на Све-
ти Атанасий, небесният пок-
ровител на Ярослав. На
другата страна на печата е
образът на Свети Теодор -
воин с копие и щит. До ли-
ковете са изписани имена-
та на светците, благодаре-
ние на което може увере-
но да се посочи авторст-
вото на схематичното изоб-
ражение, поясни специа-
листът по сфрагистика Пьо-
тър Григориевич Гайдуков.

Ñúçäàâàò íîâ öåíòúð çà ÿäðåíà
ìåäèöèíà

В рамките на Из-
точния икономически
форум (ИИФ-2015)
във Владивосток се
състоя подписването
на меморандум за
създаване на Център
за позиционно-еми-
сионна томография
(ПЕТ), предназначен
за ранна диагности-
ка на онкологични
заболявания. Мемо-
рандумът бе подпи-
сан от РОСНАНО, Росатом, администрацията на Приморс-
кия край и Далекоизточния федерален университет (ДИФУ).
Предвижда се Центърът да бъде построен на остров Руски,
на базата на руско оборудване. Ръководителят на Росатом
Сергей Кириенко съобщи, че РОСНАНО и Росатом ще вло-
жат в този проект над 2 млрд. рубли. За строителството ще
бъдат необходими около две години от момента на подпис-
ването на споразумението, поясни  ръководителят на РОС-
НАНО Анатолий Чубайс.

Планира се в новия Център за ядрена медицина да се
извършват около 12 000 ПЕТ-изследвания, 625 сеанса на
терапия с радиоактивен йод, 6 000 процедури на позитрон-
на и еднофотонна емисионна компютърна томография. Не-
обходимите за диагностиката радио-фармацевтични препа-
рати ще се произвеждат в самия Център, като за тази цел
той ще бъде оборудван с циклотрон, произведен от Роса-
том. Също така, циклотронният комплекс ще се използва и
за научно-експериментална дейност на студентите, аспи-
рантите и учените от Далекоизточния федерален универси-
тет. Предвижда се Центърът да даде възможност за про-
веждане на фундаментални и приложни изследвания в об-
ластта на ядрената физика и за подготовка на квалифици-
рани кадри, съобщи ректорът на ДИФУ Сергей Иванец.

На 4 септември руският
пилотиран космически ко-
раб "Союз ТМА-18М" с еки-
пажа на новата експедиция
се скачи успешно с изсле-
дователския модул "Поиск"
на Международната косми-
ческа станция. "Скачване-
то премина щатно, в пла-
нираното време", съобщи-
ха от руския Център за уп-
равление на полетите.

"Союз ТМА-18М" с новата
експедиция на МКС старти-
ра на 2 септември от кос-
модрума Байконур. Първо-
начално бе планирано ко-
рабът да се скачи със стан-
цията шест часа след стар-
та, но от съображения за
сигурност бе решено това
да се случи след две дено-
нощия. На 3 септември по
пътя към МКС "Союз" се от-
клони от фрагмент на япон-
ската ракета-носител, съоб-
щиха по-рано от Роскосмос.

На борда на станцията

Водещи руски експерти
разкритикуваха популярни-
те статии на здравна тема,
публикувани в интернет.

Мит №1 например е, че
водата подмладява. С въз-
растта кожата ни губи вла-
га, а след това става дри-
пава, не еластична, появя-
ват се бръчки и други приз-
наци на стареенето, при-
помнят печалния факт ав-
торите на публикациите в
интернет и социалните мре-
жи. След което веднага се
предлага вълшебна рецеп-
та: "Пийте повече вода и ще
се подмладите! При това не
само лицето, но и вътреш-
ните органи ще се подмла-
дят, ако им осигурявате до-
пълнителна влага", твърдят
авторите.

"Ако това беше толкова
просто, борбата със старе-
енето (анти ейдж) би дос-
тигнала невероятни резул-
тати. Истината е, че с вре-
мето кожата губи не само
влажност, но и способност
да я задържа.  За това до
голяма степен е отговорна
хиалуроновата киселина,
която се произвежда в по-
малко количество с нап-
редването на възрастта.
Обикновено една молеку-
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Тверското княжество се
отделя от състава на Пере-
яславъл-Залеското княжес-
тво през 1247 година, а не-
гов първи княз става вну-
кът на Всеволод Голмбо
Гнездо - Ярослав Яросла-
вич. Според една от вер-
сиите Ярослав получава
Твер от чичо си Святослав
Всеволодович, след като

Ордата убива баща му. Ко-
гато Твер се превръща в
столица на самостоятелно
княжество, епископ Симе-
он прехвърля там от По-
лоцк и епископската катед-
ра. Първият тверски княз
провежда активна полити-
ка. Така от 1264 година той
става Великият Владимир-
ски княз, а новгородците

два пъти го призовават да
царува.

Ярослав Ярославич уми-
ра през 1272 година по пъ-
тя от Ордата в Твер. Пог-
ребват го в дървената цър-
ква "Козма и Дамян". През
1285 година на мястото на
тази църква тверският
епископ Симеон и Михаил
Ярославич издигат първия
белокаменен храм след ра-
зоряването на Рус от Бату
хан.

Втория печат е открит в
по-древен слой, от XII век.
Той е принадлежал на Рос-
тислав Мстиславич Смолен-
ски, който от 1154 година е
станал Велик Киевски княз
и заемал княжеската титла
във Велики Новгород. На
лицевата страна на пред-

мета е изобразен Архангел
Михаил с разперени кри-
ле, с жезъл и сфера в ръ-
цете. На обратната страна
е ликът на Свети Теодор с
копие и щит.

"Изработката на изобра-
женията на небесните пок-
ровители на Ростислав
Мстиславич и неговия ба-
ща, за разлика от първия
печат, е много по-филигран-
на. Може да се видят от-
делни детайли на дрехите,
доспехите на Светия воин,
конструкцията на щита и
дори перата на крилете на
Архангела", разказа Гайду-
ков. Намереният печат на
Великия княз е доказател-
ство, че град Твер още през
XII век е бил важен адми-
нистративен център.
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пристигнаха руският космо-
навт Сергей Волков, първи-
ят представител на Дания,
европейският астронавт Ан-
дреас Могенсен и казахс-
танският космонавт Айдън
Аимбетов. Те се срещнаха
с очакващите ги колеги - Ге-
надий Падалка, Михаил
Корниенко, Олег Кононен-
ко, Скот Кели, Чел Линдг-
рен и Кимия Юи.

Първият астронавт на Да-
ния Андреас Могенсен ще
тества по време на рабо-
тата на МКС специална се-
далка и нови космически
костюми. "Предстои ми да
изпълня изключително мно-
го европейски и датски ек-
сперименти за усъвършен-
стване на новите техноло-
гии на полетите както на
МКС, така и на междуор-
биталните експедиции до
други планети", заяви той
малко преди полета.

По думите на датчанина,

един от новите експеримен-
ти ще бъде тестването на
космическия костюм
Skinsuite, което ще спомог-
не за изследванията на
влиянието на микрограви-
тацията върху мускулната
система. Също така се пла-
нира провеждането на уни-
калния европейски експе-
римент Mares.

"Той се състои в това, че
ние чрез специално оборуд-
ване, изпълнено във вид на
експериментална седалка,
ще изследваме въздействи-
ето на безтегловността на
човека, което ще позволи
да бъдат получени данни,
крайно необходими за меж-
дупланетните полети в бъ-
деще", поясни Могенсен.

Казахстанският космонавт
Айдън Аимбетов разказа, че
неговата научна програма
също ще бъде изключител-
но наситена: "Първата се-
рия от тези експерименти

бе започната още от сегаш-
ния президент на Казкос-
мос Талгат Мусабаев. Това
са експериментите "Взаимо-
действие" и "Ураган", както
и наблюденията на атмос-
ферните явления над Казах-
стан", каза Аимбетов. Пла-
нира се, новият екипаж на
МКС да извърши общо 76
научни експеримента, сред
които 35 медицински.

Стартът на ракетата "Со-
юз" на 2 септември е 500-ят

за знаменития "Гагарински
старт" на Байконур. В памет
на тази дата на фермата за
обслужване на уникалния
комплекс бе нанесена бяла
звезда. Предвижда се казах-
станският космонавт да се
върне на Земята на 12 сеп-
тември заедно с Падалка и
Могенсен, а руският космо-
навт Сергей Волков ще ос-
тане на МКС половин годи-
на в състава на продължи-
телната експедиция.

Åêñïåðòè: "Íå ïðåêàëÿâàéòå ñ âîäàòà!"

ла хиалурон може да обе-
дини до 1000 молекули во-
да. Освен това, тя помага
на основните протеини на
кожата (колаген и еластин)
надлежно да се разпреде-
лят, което прави кожата
стегната и еластична. Уви,
с напредването на възраст-
та увеличената дневна до-
за питейна вода не може
да осигури производство
на достатъчно количество
хиалуронова киселина", по-
ясни Андрей Гаража екс-
перт по биомедицински
технологии.

Нещо повече, прекомерна-
та употреба на вода може да
доведе до негативни послед-

ствия. Не съ-
ществува ни-
каква златна
среда от 1,5
или 2 литра
вода на ден.
Тези пара-
метри са
строго инди-
видуални .
Когато теч-
ността в ор-
ганизма на-
истина не е
достатъчна,
той дава сиг-
нали под

формата на жажда.
А прекаляването с вода-

та може да доведе до пре-
комерно натоварване на
бъбреците и сърдечно-съдо-
вата система, дори до спи-
ране на сърцето. Ето защо
е по-добре да се набляга
на балансирано хранене,
като не забравяте за вита-
мините и минералите, вмес-
то да се наливате с излиш-
ни течности, предупрежда-
ва експертът. С две думи -
прекомерната употреба на
вода не подмладява, а до-
ри състарява организма.



11-17 септември 2015
23. АРМИЯ И ОРЪЖИЕ

След като през 1945 г. САЩ
хвърлиха ядрените бомби
над Хирошима и Нагазаки,
хората повече или по-малко
разбраха, че ядреното оръ-
жие притежава невиждана
разрушителна сила. Предс-
тавата им обаче за особе-
ното въздействие на това
оръжие, особено за такти-
ческото, което притежава
по-малка разрушителна си-
ла, беше доста смътна.

Това се отнася особено
за съюзниците на САЩ от
НАТО, които нямаха нито
собствено ядрено оръжие,
нито пълна представа за
неговите възможности и за
това до какво може да до-
веде това оръжие и прите-
жаването му. С усъвършен-
стването на тактическите
ядрени въоръжения и на яд-
рената стратегия се съзря
и необходимостта от ими-
тиране на вероятното раз-
витие на ядрената война.

Тактическото оръжие по
ефективност отстъпва на
по-големите стратегически
бойни заряди. Логиката на
използването на тактичес-
кото оръжие се заключава-
ше във факта, че то е дос-
татъчно ефективно, за да
компенсира изоставането
на НАТО от Съветския съ-
юз, който превъзхождаше
алианса в обикновените въ-
оръжения.

И макар че използване-
то му би означавало все
пак ядрена война, ядрени-
те снаряди бяха доста мал-
ки, което би позволило да
бъдат ограничени мащаби-
те на войната до местен те-
атър на военните действия,
подобен на Европа. При то-
ва противниците нямаше да
има нужда да прибягват до
взаимни удари в световен
мащаб с използване на по-
големи стратегически бой-
ни заряди.

През 1954 г. НАТО офици-
ално одобри използването
на тактическото ядрено
оръжие за целите на своя-
та отбрана. "Във военно от-
ношение е важно силите на
НАТО да могат да използ-
ват атомно и термоядрено
оръжие за своя защите", е
записано в документ №48
на Военната комисия на
алианса.

А щом алиансът беше раз-
гледал възможността за из-
ползване на тактическото
ядрено оръжие, трябваше
да проведе и учения, ими-
тиращи неговото използва-
не,… за да разбере какви
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Във времената на студе-
ната война перспективата
за ядрен двубой терзаеше
Европа като натрапчив кош-
мар. В първата година на
атомната ера обаче мнозинството от хо-
рата си представяха само смътно после-
диците от тактическата ядрена война.
И едва когато противопоставянето меж-
ду супердържавите в Европа се задълбочи
и достигна почти десетгодишната от-
метка, европейският кошмар стана раз-
бираем в цялата си ужасяваща същност.

Ясността настъпи в резултат на пър-
вите големи учения на НАТО "Карт Бланш",
имитиращи размяна на ядрени удари на
континента.

Когато властите окончателно обобщи-

ха резултатите, условни-
ят брой на жертвите в Гер-
мания достигна 1,7 милио-
на убити и 3,5 милиона ра-
нени - тоест, за броени ча-
сове биха били убити пове-
че хора, отколкото по вре-

ме на стратегическите бомбардировки
за целия период на Втората световна
война.

Резултатите от ученията стреснаха и
хвърлиха в ужас гражданите на страни-
те от НАТО и особено Германия, която
беше предполагаем център на всякаква вой-
на със Съветския съюз. Разтревожиха се
и ръководителите на тези страни. После
в продължение на много години отноше-
нието към ядреното оръжие и към ролята
му в отбраната на Европа се формираха
под впечатленията от "Карт Бланш".

ще бъдат последиците от
недостатъците и преиму-
ществата на НАТО в усло-
вия на използване на яд-
рено оръжие.

През същата година стра-
ните от алианса провеждат
военните учения с малък
мащаб "Кралска битка",
имитиращи взривове на 10
атомни снаряда, изстреля-
ни по условна съветска тан-
кова дивизия.

Ученията "Карт Бланш"
обаче са по-грандиозни и
съизмерими с мащабите на
вероятната война със Съ-
ветския съюз. В тях участ-
ват 11 страни, извършени
са над 12 хиляди бойни из-
литания, задействани са
над 300 условни ядрени
бойни заряди. По време на
тези учения, както и при
"Кралска битка", са изпол-
звани измислени названия

на условните противници,
представляващи силите на
НАТО и на Съветския съ-
юз. "Южна страна" със щаб
в Трир, представляваща ар-
мейските подразделения на
САЩ, Канада и Франция,
действа от името на НАТО.
Подкрепата от въздуха се
осъществява от 4-о Обеди-
нено тактическо авиациион-
но командване на НАТО,
както и от Шести флот на
ВМС на САЩ, дислоциран
в Средиземно море, както
и от 49-а авиационна диви-
зия.

Армиите на Белгия, Вели-
кобритания и Холандия по-
емат ролята на представи-
тели на "Северната страна",
обозначаваща в рамките на
ученията съветския агре-
сор, чийто щаб се намира
в Мьонхенгладбах, а подд-
ръжката му се осъществя-

ва от 2-о Обединено такти-
ческо командване на НАТО.
Ученията представляват
предимно въздушни боеве,
проведени в продължение
на повече от шест дни през
1955 г. Организаторите им
задействат около 2500 са-
молета, като ги разпреде-
лят между участниците,
представляващи двете
страни, при което на услов-
ната съветска страна са да-
дени малко повече. Воен-
ните инспектори, оценява-
щи резултатите от учения-
та, сдържат темповете на
сраженията, като съобща-
ват на онези, които се на-
мират във военновъздушни-
те бази, кога са "поразени
от взрив" на атомна бом-
ба, разстоянието, отделящи
ги от мястото на взрива и
разрушенията, които той е
предизвикал. Командващи-

ят британската авиация Пи-
тър Гай Вайкъм-Барнс - на-
чалник-щаб на Обединени-
те ВВС на НАТО в Европа
провежда брифинг и съоб-
щава за резултатите от уче-
нията "Карт Бланш". Такти-
ческата ядрена война, зая-
вява той, завършва с по-
беда над агресора - в слу-
чая условната съветска "Се-
верна страна".

Той обаче допълва: "В
пълномащабна атомна вой-
на няма да има нито побе-
дители, нито победени и на
практика няма да може да
се оценява нищо. Всеки по-
добен конфликт ще бъде
продължителен и ужасен."

Някой издава подробнос-
тите на немското издание
"Дер Шпигел". Според изтек-
лата информация по време
на ученията по условни це-
ли в Западна Германия е на-
несен условен удар с изпол-
зване на 268 от 335 условни
ядрени снаряда, които се
взривяват на територията на
страната. Според сметките
на организаторите на учени-
ята условните загуби биха
съставили 1,7 млн. души.

Съвсем разбираемо е, че
обществеността е изплаше-
на и възмутена. Според
данни от допитвания до об-
щественото мнение броят
на противниците на ядре-
ното оръжие в Германия на-
раства.

В своя статия, написана
скоро след провеждането на
тези учения, Хенри Кисин-
джър - тогава още препода-
вател в университет - стига
до извода, че ученията "Карт
Бланш" са "демонстрация на
това, че ядреното оръжие
сдържа неговото използва-
не само, докато не се появи
по-малко твърда алтернати-
ва, отколкото пълното опус-
тошаване".

И макар след като НАТО
за първи път поглежда към
ядрената война опасения-
та да нарастват, ученията
"Карт Бланш" не променят
общата гледна точка, че на
Европа е необходимо так-
тическо ядрено оръжие.

Те обаче принуждават
страните, в това число и
Западна Германия, да за-
силват своето влияние при
определяне ядрената стра-
тегия на НАТО, в резултат
на което САЩ започват по-
активно да съгласуват те-
зи въпроси със своите ев-
ропейски съюзници в рам-
ките на Групата за ядрено
планиране на алианса.По-добре крехък мир, отколкото пълна разруха

Така изглежда планът на НАТО за ядрена война в Европа от 1979 г.
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На 9 МАЙ 2015 година се навършиха
70 години от Победата над фашизма

Вашата лепта можете да
внесете в Интернешънъл
Асет Банк АД по сметка
BG50IABG80981002134101
За ремонт на Паметника
на Съветската армия

Инициативен комитет за
ремонт и реставрация на
Мемориалния комплекс
Паметник на
Съветската армия

Справки на тел:
02/822 93 65
София бул. „Евлоги
Георгиев“ 169

Ремонт на Паметника
на Съветската армия

Класиране в група G
1 Австрия 8 22
2 Русия 8 14
3 Швеция 8 12
4 Черна гора 8 11
5 Лихтенщайн 8 5
6 Молдова 8 2

Ãîë ñëåä ãîë
След домакинската победа

над Швеция "сборная" зами-
на за Вадуц, където изигра по-
редния си мач от квалифика-
циите за Европейското пър-
венство през 2016 г срещу от-
бора на Лихтенщайн. Двубоят
завърши с разгромна победа
на руските гости - 7:0. Сега в
актива на руснаците има ве-
че 14 точки. Първи са авст-
рийците (22), които победиха
Швеция като гости (1:3) и ве-
че си гарантираха участие във

финалната фаза на Европейското първенство. Шведите ос-
танаха трети с 12 т. Директно за финалната фаза се класи-
рат първият и вторият отбор в групата. Класиралият се на
трето място ще играе плейофи за класиране за финалите.

Във Вадуц руският треньорски щаб направи само една
промяна в състава - вместо контузения Юрий Жирков на
левия фланг на отбраната се появи Дмитрий Комбаров.

В 21-ата минута се отличи Артьом Дзюба. Асистент на
нападателя беше капитанът на отбора Роман Широков след
ефектен пас с пета. Двайсет минути по-късно преднината
на руснаците беше увеличена от Александър Кокорин, ре-
ализирал дузпа за събаряне на Дзюба. В 45-ата минута
Дзюба оформи дубъл, в 73-ата - хеттрик, а в 90-ата - каре.
В сметката на нападателя вече има седем гола за "сбор-
ная" от 11 мача, при което всичките попадения са в кфали-
фикации за "Евро-2016". Освен Дзюба досега три и повече
голове в един мач са вкарвали Александър Бородюк, Олег
Саленко, Владимир Бесчастних, Дмитрий Буликин, Дмит-
рий Сичов, Александър Кержаков и Роман Павлюченко.

В 77-ата минута петият гол във вратата на Лихтенщайн
отбеляза Фьодор Смолов, който замени контузения Роман
Широков. В 85-ата минута с удар от наказателното поле
вратата на домакините беше поразена от Алан Дзагоев.
Финалният акорд, както вече стана ясно, остана за Дзюба
в 90-ата минута на мача.

"Ñáîðíàÿ" ñå çàâúðíà â áèòêàòà çà Åâðîïà

Двубоят с шведите беше
първото официално изпита-
ние за старши треньора Ле-
онид Слуцки. След мача
наставникът заяви: "Около
65 минути играхме доста ка-
чествено, създадохме мно-
го голови положения. В края
на срещата умората и лип-
сата на обиграност изигра-
ха своята роля, а шведите
заиграха с трима нападате-
ли, тъй като трябваше да
търсят поне равенство. Рад-
вам се, че успяхме да за-
пазим мрежата си суха и
да спечелим. И трите сме-
ни, които направих, бяха
принудителни - не само на
Роман Широков, но и на
Юрий Жирков, и на Артьом

Руският национален отбор
по футбол надигра с 1:0
състава на Швеция,
разгроми непретенциозния
Лихтенщайн със 7:0 и
изключително подобри
шансовете си
за "Евро-2016"

Дзюба. Двубоят беше въл-
нуващ, напрегнат. Прилича-
ше на мача на ЦСКА в Ман-
честър. Тогава срещата пре-
мина като че ли за секунди.
Така беше и днес. Увлече-
нието в играта беше толко-
ва дълбоко, че пребори го-

лямото вълнение, което бе-
зусловно беше налице."

Наставникът на шведския
национален отбор Ерик Хам-
рен се оплака от слабата
игра на възпитаниците си в
нападение и отбеляза фан-

тастичните действия на рус-
кия вратар Игор Акинфеев:
"Последните 25-30 минути
имахме добри възможнос-
ти и можехме да спечелим
поне една точка, но врата-
рят на съперника извърши

поразителни неща. Браво
на него. Що се отнася до
тактиката, трябваше да уси-
лим центъра, но като цяло
съм доволен от защитната
фаза на играта. Най-много
страдаше нападението ни.
През първото полувреме не
действахме достатъчно ак-
тивно, но аз поех риска да
направя двойна смяна след
почивката."

Шведската звезда Златан
Ибрахимович каза пред
журналисти след мача: "Ру-
сия с нищо не ни изненада.
Точно такава игра очаквах-
ме. Бяхме длъжни да израв-
ним резултата през втора-
та част, мисля че заслужа-
вахме равенство. Не знам
какво точно се случи с мен,
но към края на полувреме-
то почувствах рязка болка
и затова поисках смяна.
Колкото и да е странно без
мен Швеция игра дори по-
добре."

Министърът на спорта и
новоизбран президент на
Руския футболен съюз Ви-
талий Мутко също похвали
отличната игра на вратаря
Акинфеев: "Най-главното е,
че се завърнахме в борба-
та за "Евро-2016". Днес всич-
ки видяхме и себераздава-
нето, и желанието, и доб-
рия футбол. Ние създадох-
ме повече голови моменти,
отколкото във всички пре-
дишни квалификационни
срещи. А Акинфеев е юнак -
той отново показа своето
високо равнище."

Централният защитник Ва-
силий Березуцки летеше на
крилете на щастието: "Мно-
го важна победа. Благода-
ря на феновете - подкрепа-
та беше невъобразима. Иг-
рахме добре, създавахме
положения. Жалко, че и то-
зи път не мина без валидо-
лен край."

Леонид Слуцки

Игор Акинфеев


